





# အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်

အစိုးရသစ်၏ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်ရန်အတွက် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ငြိမ်းချမ်းရေးစီရင်စာချုပ် ရန်ကင်းမြို့၊ ဇွန် ၂၁ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ နှစ်ရက်တိုင် ကျင်းပခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။

နှစ်ရက်တာအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အနေအထားများ၊ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံအကြောင်းတို့ကို ၂၀ ရာစုပင်လုံအကြိုပြင်ဆင်ရေးကော်မတီဝင်များက ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဤသည်မှာ ၂၁ ရာစုပင်လုံအတွက် အကြိုပြင်ဆင်လှုပ်ရှားနေကြသော ဖြစ်စဉ်များထဲမှ တစ်ခုကို တွေ့မြင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ ဒီတလောမှာပင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံအကြိုပြင်ဆင်ရေးကော်မတီ (၂)မှ တာဝန်ရှိသူများ မိုင်းလားဒေသတွင် 'ဝ' အထူးဒေသနှင့် မိုင်းလားအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ထိုအဖွဲ့များမှ အပြုသဘော တုံ့ပြန်ချက်များရရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လာရောက်တွေ့ဆုံရေးကိုလည်း ၎င်းတို့က ဝမ်းမြောက်စွာလက်ခံခဲ့ကြသည်ဟု သိရသည်။ ဒီအရင်ရက်ပိုင်းကလည်း NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသော အဖွဲ့များနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဘက်ခြမ်းတွင် ညီလာခံကျင်းပရန် ပြင်ဆင်နေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့များမှ တက်ရောက်လာသူကိုယ်စားလှယ်များက ၎င်းတို့အဖွဲ့အစည်းများသို့ ပြန်လည်တင်ပြ၍ မကြာမီ ရလဒ်ကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာမည်ဟု ယူဆရပါသည်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အဖွဲ့ရှစ်ဖွဲ့အတွင်း တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများကိုလည်း တွေ့မြင်နေခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ ထိုသို့ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံအတွက် အဓိကဆွေးနွေးဘက်ဖြစ်လာမည့် အဖွဲ့များအတွင်း ပြင်ဆင်မှုများရှိသလို ယခုအရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများတွင်လည်း ပြင်ဆင်လာသည်ကို တွေ့မြင်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ညီလာခံမှာ ယခု (၁၃)ကြိမ်မြောက်ဖြစ်သည်။ ထိုညီလာခံများသို့ ပုံမှန်အားဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၅၀ မှ ၇၀ ခန့်အထိ တက်ရောက်လေ့ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ၎င်းတို့သည် သက်ဆိုင်ရာဒေသများအတွင်း ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော ကိစ္စရပ်များ၊ ပညာပေးခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ သင်တန်းများဖွင့်ခြင်း စသော လုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် အစောပိုင်းကစ၍ လုပ်ဆောင်နေခဲ့ကြသည်။ နောက်ပိုင်းတွင်လည်း အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ပူးတွဲစောင့်ကြည့်အဖွဲ့များတွင်လည်း အရပ်ဘက်ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ပါဝင်နေကြသူများလည်း ပါဝင်နေသည်။ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းများသည် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာ ဒေသများရှိ တကယ်မြေပြင်အခြေအနေများကို လက်တွေ့သိမြင်သူများလည်းဖြစ်သည်။ ယခုညီလာခံမှာ မကြာမီရောက်ရှိလာတော့မည့် ၂၁ ရာစုပင်လုံတွင် ၎င်းတို့ပါဝင်ရမည့်အခန်းကဏ္ဍကို ဆွေးနွေးရမည်ဖြစ်ရာ ယခင်ညီလာခံများထက် ထူးခြားသည်ဟုဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုလုပ်ငန်းစဉ်မှာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ပြောကြားခဲ့သည့် အတိုင်း ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံနှင့်အပြိုင် အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲတွင်အနိုင်မရခဲ့သော နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် အခြားပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သည့် စီရင်စာချုပ်ပရန်ဖြစ်ရာ ၎င်းတို့အတွက် ပြည်သူ့လူထုကဏ္ဍစုံပါဝင်ရန်၊ လူထုအသံများကို စုစည်းရန်နှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရတော့မည်ဖြစ်သည်။ အချိန်တိုအတွင်း ထိုလုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်သွားရန်ဖြစ်ပေသည်။

၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲပြီးချိန်မှစ၍ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့်အပြိုင် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းလှုပ်ရှားလာခဲ့ရာ အဖွဲ့အများစုတွင် အတွေ့အကြုံအတော်များရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဇောင်းပေးလုပ်ဆောင်သော အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှာ အချို့သော ပါတီအဖွဲ့အစည်းများထက် ပို၍အတွေ့အကြုံကြွယ်ဝပြီး၊ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်စဉ်များ ပို၍ရှိခဲ့ကြသည်။

ယခု ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံတွင် နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးကဏ္ဍများမှ အပ ကျန်အမျိုးသားရေး၊ လူမှုရေး၊ မြေယာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိစ္စများတွင် အလေးထားဆွေးနွေးမည်ဆိုသော်လည်း ထိုကဏ္ဍသုံးခုတွင် အရေးကြီးသောကိစ္စရပ်များ ပါဝင်နေသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် ညီလာခံတွင် အရေးကြီးကိစ္စရပ်များကို သုံးနှစ်လောက်အတွင်း ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ရေး မျှော်လင့်ထားရာ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့်လည်း ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်သူအဆင့်တွင် မပါဝင်သည့်တိုင် ၎င်းတို့၏ အကြံပြုချက်များ၊ တင်ပြချက်များသည် ၂၁ ရာစုပင်လုံအတွက် အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍပါဝင်နေမည်မှာ သေချာသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။



ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

# သံတောင်ကြီးမြို့အမှတ် (၁)ရပ်ကွက်ရှိ မယ်ကရီကန်ကုန်းလမ်းအား ပြုပြင်ပေးရန် ပြည်သူများလိုလား

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် သံတောင်ကြီးမြို့အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်ရှိပင်မလမ်းကြီးမှတစ်ဆင့် အရှေ့ဘက်ကျေးရွာများသို့ သွားလာနိုင်သော မယ်ကရီကန်ကုန်း မြေသားလမ်းမှာ မိုးတွင်းကာလရောက်တိုင်း ဆိုင်ကယ်နှင့် လူများသွားလာရခက်ခဲပြီး အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သောကြောင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများမှ လမ်းကောင်းမွန်ရေးအတွက် လိုလားလျက်ရှိကြသည်။ အဆိုပါလမ်းသည် လွန်ခဲ့သော ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်က စည်ပင်သာယာရေးဦးစီးဌာနမှ ၁၂ ပေအကျယ် မြေသားလမ်းအဖြစ် ကျောက်မိုင်းအထိ ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့ပြီး မော်တော်ယာဉ်များ သွားလာနိုင်ခဲ့သော်လည်း တောင်စောင်းလမ်းဖြစ်သည့်အတွက် ရေတိုက်စားပြီး ရေမြောင်းများ စနစ်တကျ ဖောက်ထားခြင်း မရှိ၍ ယခုကဲ့သို့ လမ်းများယိုယွင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာနေပြည်သူများက ပြောကြားသည်။ မယ်ကရီကန်ကုန်းလမ်းမှတစ်ဆင့် အရှေ့ဘက်ကျေးရွာများဖြစ်သော လိပ်ပြာကလေးကျေးရွာ၊ မောင်နွဲ့ကလေးကျေးရွာ၊ မောင်နွဲ့ကြီးကျေးရွာ ထိုမှဆက်၍ သောက်ရေခပ်ချောင်း အရှေ့ဘက်ရှိ ကျေးရွာများအားလုံးနှင့် ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။



လမ်းအား အသုံးပြုနေသော ယာဉ်များ အဆင်ပြေမှု မရှိဘဲ ညအချိန် သွားလာနေသော ပြည်သူများ အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သောကြောင့် လမ်းကောင်းမွန်ရေးအတွက် လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့ ပြန်/ဆက်)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၂၃-၆-၂၀၁၆				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။		
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာမိ)				နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)		
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၈၅.၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၃၃.၀
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၈၂.၅၅
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်				ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၃.၆၃၆
ဒီဇယ်	၅၄၀	/	၅၅၅ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၅၂၅
အောက်တိုန်း	၉၂		၅၆၀ / ၅၇၀ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၉.၈၁
အောက်တိုန်း	၉၅		၆၅၀ / ၇၆၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၃.၇၃
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၇၀	/	၅၉၀ ကျပ်			

**မြန်မာ့အလင်း**  
၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင်ထောင်သည်။  
**Myanmar Alinn Daily**

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး  
စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ  
စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်  
သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ  
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)  
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)



❖ ရှေ့မှ

ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးဆန်းက ပင်မတံဆိပ်အခြေအနေ၊ ရေဝင်ရောက်မှု၊ ရေသိုလျှော့နိုင်မှု၊ စက်တပ်ဆင်အင်အားနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ် အားထုတ်လုပ်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ရှင်းလင်းဆောင်သို့ရောက်ရှိရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးဆန်းက အထက်ပေါင်းလောင်းစီမံကိန်း အပါအဝင် ပေါင်းလောင်းမြစ်ပေါ်၌ စီမံကိန်းသုံးခု

အကောင်အထည်ဖော်ထားရှိပြီး အလယ်ပေါင်းလောင်းစီမံကိန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်လျာထားမှု၊ အထက်ပေါင်းလောင်းစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်စဉ်က ရေဝင်ရေယူအတွင်း ကျရောက်သည့် ကျေးရွာများအား စနစ်တကျရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားပေးမှု၊ ရွှေလီ(၃)၊ အထက်ရဲရွာ၊ သူဌေးနှင့် အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်

ကြားရေးမှူးဦးခင်မောင်က အထက်ပေါင်းလောင်းစက်ရုံ၏ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေ၊ ဓာတ်အားထုတ်လုပ်လျက်ရှိသော ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများနှင့် အပူစွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများ အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထိန်လွင်က နိုင်ငံ၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်မှု ခန့်မှန်းချက်၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နွေရာသီဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမည့်အခြေအနေ၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးမှု အခြေအနေ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်

ဖြန့်ဖြူးရေးအတွက် ကန့်သတ်ချက်များ၊ ဓာတ်အားခန့်မှန်းထားမှုနှင့် စိုက်ထုတ်သုံးစွဲမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဖေဇင်ထွန်းက ပြည်သူများ လက်တွေ့အကျိုးခံစားရပြီး ထင်သာမြင်သာရှိသည့်လုပ်ငန်းများကို ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ၊ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း၍ နည်းလမ်းရှာဖွေကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံအတွင်းရှိ ဓာတ်အားပေးစက်များနှင့် ဓာတ်အားထိန်းချုပ်ခန်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ပင်မတံဆိပ်ရုံမှ အထက်ပေါင်းလောင်းပင်မတံဆိပ် ရေယူအဆောက်အအုံနှင့် ရေဝင်ရေယူတို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အထက်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာသို့ သွားရောက်၍ ဝန်ထမ်းများနှင့်ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံကာ အားပေးစကားပြောကြားသည်။ အထက်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို ၂၀၀၄-၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည်။ ပင်မတံဆိပ် ကွန်ကရစ်တံဆိပ် (RCC Dam) အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အလျား ပေ ၁၆၉၀၊ အမြင့် ၃၂၂ ပေ၊ ကန်ရေပြည့် ရေလျှော့ပမာဏ ၆၀၀၀ ခန့်ရှိသည်။ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ ဓာတ်အားပေးစက်နှစ်လုံးမှ တပ်ဆင်စက်အင်အား ၁၄၀ မဂ္ဂါဝပ်ရှိပြီး နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ်နာရီ ၄၅၄ သန်းခန့်ကို နိုင်ငံတော်မဟာဓာတ်အား ကွန်ရက်စနစ်သို့ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိပြီး ပေါင်းလောင်းမြစ်ပေါ်တွင် ၁၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ထွက်ရှိမည့် အလယ်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကိုလည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် အထက်ပေါင်းလောင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၌ ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံစဉ်

### ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ ဓာတ်အားပေးစက်နှစ်လုံးမှ တပ်ဆင်စက်အင်အား ၁၄၀ မဂ္ဂါဝပ်ရှိပြီး နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ်နာရီ ၄၅၄ သန်းခန့်ကို နိုင်ငံတော် မဟာဓာတ်အားကွန်ရက်စနစ်သို့ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိပြီး ပေါင်းလောင်းမြစ်ပေါ်တွင် ၁၀၀ မဂ္ဂါဝပ်ထွက်ရှိမည့် အလယ်ပေါင်းလောင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကိုလည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်

#### သိရှိပုံသ ရာဇဝင်ဇာတ်ကြီး ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်

ရန်ကင်း ဇွန် ၂၃

သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာန၏ ပထမ ရက် ၁၀၀ ခြေလှမ်းအဖြစ် မြန်မာ့ဇာတ်သဘင်၏ အစဉ်အလာအနှစ်သာရစစ်စစ် သိရှိပုံသ ရာဇဝင်ဇာတ်ကြီးနှင့် အက၊ အလှ၊ ပဒေသာယိမ်းများ၊ တေးသံရှင် စိုးစန္ဒာထွန်း၊ မိုးအိမ်၊ ရွှေယမင်းဦး၊ မေသက်ထားဆွေတို့၏ မြန်မာသံတေးသီချင်းအစီအစဉ်များကို မိုးရာသီကြို အဖွင့်အဖြစ် အများပြည်သူများအား ဇွန် ၂၆ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၇ နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ အခမဲ့ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့အနုပညာကို ချစ်မြတ်နိုးသူတိုင်း ကြွရောက်ချီးမြှင့်အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

#### နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကချင်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေရာကွက်၍မိုးကြီးနိုင်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျမှ နေရာအနှံ့အပြားနှင့် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်ဖြစ်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ပြည့်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

#### ရောဂါတိတံတား( ထီးချိုင့် )ရေလမ်းကြောင်း ပြောင်းလဲမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

ရောဂါတိတံတား(ထီးချိုင့်)ရေလမ်းတွင် ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို အစုန်/အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ်(၁၄)နှင့်(၁၅) အကြားမှ ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ရေများကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီး ရေလမ်းကြောင်း အခြေအနေအရ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၈ ရက်မှ စတင်၍ အစုန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ်(၁၄)နှင့်(၁၄) အကြားမှလည်းကောင်း၊ အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ်(၁၄)နှင့်(၁၅) အကြားမှလည်းကောင်း ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြောင်းလဲမည့် ရေလမ်းကြောင်း၏ ကင်းလွတ်အကျယ်မှာ ပေ ၃၅၀ ရှိပြီး ကင်းလွတ်အမြင့်မှာ အမြင့်ဆုံးရေမျက်နှာပြင်အထက် ၃၆ ပေရှိပါသည်။ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းရမည့် ဝင်ပေါက်တွင် နေ့အခါ အစိမ်းရောင် ကြိတ်အမှတ်အသား ပြသ၍၊ ညအခါ မီးစိမ်းထွန်း ပြသထားပါမည်။ မဝင်ရမည့် ရေလမ်းတွင် နေ့အခါ အနီရောင် ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသားပြသ၍ ညအခါ မီးနီထွန်း ပြသထားပါမည်။

ရေယာဉ်များအနေဖြင့် ရေလယ်တိုင်နှစ်ခုအကြားမှ ယှဉ်ပြိုင်ခုတ်မောင်းခြင်း မပြုကြရန်နှင့် တွဲရေယာဉ်များ တစ်တွဲချင်းသာ ချိတ်ဆွဲဖြတ်သန်းကြရန်ဖြစ်ပါသည်။ အစုန်ရေယာဉ်အား ဦးစားပေးရန်နှင့်ဝင်ပေါက်သို့ ချဉ်းကပ်ရာတွင် လုံလောက်သော အကွာအဝေးမှ ချဉ်းကပ်လမ်းကြောင်းမှန်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းခုတ်မောင်းကြရန် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်းသတိပေး နှိုးဆော်ချက်သတင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

#### ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ဇွန်လ ၂၃ ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ ရှေ့ဖုံးတွင်ပါရှိသော နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံးမှ ကော်မတီလေးခု ဖွဲ့စည်းမှုအမိန့်ထုတ်ပြန်သတင်းတွင် နိုင်ငံသားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုကော်မတီ (အစား) နိုင်ငံခြားသားများ ကြီးကြပ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုကော်မတီဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။ (သတင်းစဉ်)



ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံဝင်းအတွင်းရှိ ချုံများ၊ အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်းကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်း၍ ဇွန်လ တတိယပတ်က စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်စဉ် (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



# နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေးတိုးမြှင့်ရန် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိ

ဝန်ကောက် ဇွန် ၂၃ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ပရာယုဒ် ချန်အိုချာ(ငြိမ်း)၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ နှစ်နိုင်ငံ အကြား ဆက်ဆံရေးတိုးမြှင့်ရန် ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင်

ထိုင်းနိုင်ငံ သုဝဏ္ဏဘူမိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့အား ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဆွမ်ကမ်ဇိဂျတူ စရီပီတက်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဝင်းမောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ပီစနဆူဗန် နာဂျာတာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံ မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးတို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်



ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) ထိုနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာသံရုံးသို့ရောက်ရှိပြီး မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးတို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံကာ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေရာတစ်ခုချင်းသည် တာဝန်တစ်ခု ချင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သံရုံးဝန်ထမ်းများအား လုပ်ငန်းတာဝန်များ အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အခွင့်အာဏာများ ပေးပြီးဖြစ် သည့်အတွက် အားလုံးတာဝန်ကျေပွန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ ပေးထားသည့်အခွင့်အာဏာသည် ကိုယ့်တာဝန်ကိုယ် ကျေပွန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ပေးထားသည့်အခွင့် အရေးသာဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် မြန်မာသံအမတ်ကြီးက တည်ခင်းစဉ်ခံ သည့် နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး မြန်မာသံရုံး အဆောက်အအုံသစ်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံ မဟာချိုင်းမြို့၌ မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများ နှင့်တွေ့ဆုံ ပြောကြားစဉ် (Photo Reuters)၊ သတင်းစဉ်

ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ညီညွတ်မှု၊ နားလည်မှုရှိရန် လွန်စွာ အရေးကြီးကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ထိုင်းအစိုးရ၏ အလုပ်သမား အခွင့်အရေးဥပဒေများကို လေးစား လိုက်နာကြရန်နှင့် သိရှိနားလည်အောင် ကြိုးစားရန်၊ အချင်းချင်းပင်းကူညီ ကြရန်၊ တာဝန်သယံဇာတနှင့် စည်းစည်း လုံးလုံး နေထိုင်သွားကြရန်လည်း ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို မှာကြား ခဲ့သည်။ ထို့အတူ မြန်မာသံရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများကိုလည်း မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားအများစု လုပ်ကိုင်သည့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများသို့ ပုံမှန်လှည့်လည် ကြည့်ရှု၍ ပြဿနာများ ဖြေရှင်းပေးရန် မှာကြားသည်။ ထိုနောက် ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများက လုပ်အားခ တန်းတူညီမျှရရှိရေးနှင့် သက်သေခံအထောက်အထားများ ပြု လုပ်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲ များကို တင်ပြကြသည်။ ယင်း တင်ပြချက်များအပေါ် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က မိမိနိုင်ငံသားများ၏ ပြဿနာသည် မိမိ တို့ အစိုးရအပေါ်တွင် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ ဖယ်သလိုနေခြင်း၊ မသိသလိုနေခြင်း ပြုလုပ်မည်မဟုတ်ကြောင်း တတ်နိုင် သမျှတရားဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမား တစ်သောင်းကျော် လာရောက်ခဲ့ကြ သော်လည်း အလုပ်သမား ၅၀၀ ခန့်သာ တွေ့ဆုံခွင့် ရရှိခဲ့ကြသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် တရားဝင်မှတ်ပုံ တင်၍ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မြန်မာ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားဦးရေ နှစ်သန်း ခန့်ရှိပြီး အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာ အလုပ်သမားများစွာ ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

**ရှေ့မှ**  
အစိုးရအချင်းချင်းအကြားတွင် နားလည် မှု ချစ်ကြည်မှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ကာယကံရှင်များ၏ အသံကို နားထောင်ပြီး ဘာလုပ်ပေးသင့်သည်၊ ဘာလုပ်နိုင်သည်ကို ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အရေးကြီးသည်မှာ မိမိတို့ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ လုံလုံခြုံခြုံဖြင့် မိမိလုပ်ငန်းခွင်အတွင်း အလုပ်လုပ်နိုင် ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြဿနာသည် အရေး မကြီးဘဲ ဖြေရှင်းပုံဖြေရှင်းနည်းကသာ အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအတွက် အဆင်ပြေစေ ချင် သကဲ့သို့ အိမ်ရှင်နိုင်ငံအတွက် လည်း အဆင်ပြေစေလိုကြောင်း၊ သို့မှ သာ မိမိတို့၏ဒေသသည် ရေရှည်တွင် အေးချမ်းသာယာပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အားလုံးအတူတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လက်တွဲဆောင် ရွက်နေကြသည့် နိုင်ငံများဟု မြင်မှသာ တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရှေ့ တောင်အာရှသည် နိုင်ငံလတ်၊ နိုင်ငံ ငယ်များ စုပေါင်းထားသည့် ဒေသဖြစ်





# နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ခရီးထွက်ခွာ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်ကြီး ပရာယုဒ်ချန်အိုချာ (ငြိမ်း)၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ခရီးသွားရောက်ရန် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားသည်။ (ယာပုံ)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့်အတူ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါသွားကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ခရီးစဉ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး၊ မြန်မာ့ရွှေပြောင် အလုပ်သမားများ၊ ထိုင်းတက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် Assumption University ရှိ မြန်မာဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံသွားမည်ဟု သိရှိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



## မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်နှစ်အတွင်း ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၀၀ တည်ဆောက်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် JICA Myanmar Office ၏ Chief Representative ဖြစ်သူ Mr. Keiichiro Nakazaw နှင့်အဖွဲ့အား လည်းကောင်း၊ Advanced Broadcast Solution (ABS) ၏ Director-CTO ဖြစ်သူ Mr. Dennis Breckenridge နှင့် အဖွဲ့အား လည်းကောင်း၊ MAZE Co., Ltd ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဦးလွင်မိုးနှင့် အဖွဲ့

အားလည်းကောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ သီးခြားစီတွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် JICA Myanmar Office ၏ Chief Representative နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် JICA တို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Capacity Development Project နှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ Advanced Broadcast Solution (ABS) ၏ Director-CTO နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ရုပ်သံ ထုတ်လွှင့်ရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာ

များမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များအား လည်းကောင်း၊ MAZE Co., Ltd ၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်နှစ် အတွင်း ရုပ်ရှင်ရုံ ၁၀၀ တည်ဆောက် ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်သွား မည့် အစီအစဉ်များကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးတင်ဆွေနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

## မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်မှုများဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃  
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်အား ကမ္ဘာ့ဘဏ် အရှေ့အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Victoria Kwakwa ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ကိုကော်မိန်းမဉ် တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများမှ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်မှုများ

ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအား အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအခြေအနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်က ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် မူဝါဒဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သော ဒေါ်ခင်စောဦး၊ ဦးစိုးမင်းနှင့် ဥက္ကဋ္ဌမှူးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



## ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာမြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် သံအမတ်ကြီး ဦးဟောက်ဒိုဆွမ်းအား ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ကနေဒါနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးဟောက်ဒိုဆွမ်းအား နယူးယောက်မြို့၊ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာ အမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ်လိုက်ပြီး ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အထိမ်းအမှတ် မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲကို ဇွန် ၂၃ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ ဝဟန်းမြို့နယ် ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်းနှင့် ဦးထောင်ဘိုလမ်းထောင့်၌ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးအေးမြင့်၊ အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်စွေခင်မာဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်နင်းဇာဖြည့်ဦးတို့က မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့အထိမ်းအမှတ် မြေစိုက်ပို့စတာဆိုင်ရာတို့ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ် တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)



## မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ မစ္စယန်ဟီလီ စစ်တွေမြို့တွင်းလေ့လာ

စစ်တွေ ဇွန် ၂၃  
ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ရောက်ရှိနေသော မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေ ဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ မစ္စယန်ဟီလီသည် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲ က စစ်တွေမြို့ မင်းဂံရပ်ကွက်ရှိ ရခိုင် တိုင်းရင်းသားကယ်ဆယ်ရေးခန်းသို့ သွားရောက်လေ့လာသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးခန်း၌ ဒေသခံရခိုင်တိုင်းရင်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံ မေးမြန်းရာ (အပေါ်ပုံ) ဒေသခံများက ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အခြား လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြသည်။ ယင်း နောက် ကယ်ဆယ်ရေးခန်းအတွင်း

ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ မစ္စယန်ဟီလီနှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် အောင်မင်္ဂလာ ရပ်ကွက်ရှိ မဒ္ဒရာဆာ အိစ္စလာမိယာ စာသင်ကျောင်း၌ မှတ်စလင်လူမှုအသိုင်း အပိုင်းနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ယင်းရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံ ပညာ အလယ်တန်းကျောင်းသို့ သွား ရောက်ပြီး ပညာသင်ကြားနေမှုအား ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထို့နောက် စစ်တွေဟိုတယ်၌ နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ က ဒေသခံ ရခိုင် တိုင်းရင်းသားများနှင့် လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်

တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများအရေး လေ့ လာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင် မောင်အုန်းနှင့်လည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် စစ်တွေမြို့အခြေစိုက် နိုင်ငံ တကာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လည်း ကောင်း တွေ့ဆုံသည်။ မစ္စယန်ဟီလီနှင့်အဖွဲ့သည် ညနေ ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ရှိ (UNDP)ရုံးသို့ သွားရောက်၍ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်း များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် စစ်တွေလေဆိပ် မှ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့ရာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ည ၇ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



# ပြည်သူ့တာဝန် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်း

လျှပ်စစ်မီးရရှိသောဒေသနေ ပြည်သူများအနေဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို နေလိုလို့တောင်းတလျှက်ရှိကြသည်။ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိပြီးသောပြည်သူများက ရရှိသောလျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ဝိုင်းဝန်းပြည့်ဖြည့်ချင်ကြသည်။ ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု မဖြစ်စေချင်ကြပေ။ ယင်းလိုအပ်ချက်နှစ်ခုကို နိုင်ငံတော်ကဘဏ္ဍာငွေအခြေအနေအပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ ပြည်သူတို့၏ လျှပ်စစ်လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်သူများမှာလျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများပင် ဖြစ်ပါသည်။

လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများသည် အန္တရာယ်များသော လုပ်ငန်း ခွင်ခက်ခဲကြမ်းတမ်းသော ဘဝများဖြင့် ပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ကိုယ်ပိုင် အားလပ်ချိန်မရှိဘဲ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြရပါသည်။ နေ့မအား ညမနားတာဝန်ထမ်းဆောင်နေရသည့် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံခံစားချက်များကို ရင်ဖွင့်သံတစ်မျိုး၊ စာရေးခြင်းဖြင့်တစ်ဖုံ၊ ကဗျာများဖြင့် တစ်သွယ် ထုတ်ဖော်ရင်ဖွင့်ကြသည်များကို တွေ့ရပါသည်။

လတ်တလောအနေဖြင့် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်း ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းမြို့သို့ ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ဖလမ်းမြို့သို့ ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားအလင်းရောင် ရရှိသုံးစွဲနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ ဖလမ်းမြို့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများ၏ ခံစားချက်များကိုပေါ်လွင်စေသော ကဗျာတစ်ပုဒ်ကို ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်တွင် ဖတ်လိုက်ရပါသည်။

“ချစ်တဲ့သူငယ်လေ  
တိုင်ပေါ်တက်ဖက် ကြိုးဆွဲဖက်တို့ရေ  
မြင့်ချက်ကယ်မှ သီခေါင်ပေခြောက်ထောင်ကျော်  
ချင်းတောင်ပေါ်တစ်လွှား  
ဟားခါး-ဖလမ်းအားများ တမင်စမ်းရောထင်  
စခန်းမြောင်ရုပ်မှာ တောင်လေလံနဲ့လည်းမကြုံ  
ရက်ချောက်အတွင်းအောက်ချင်းနဲ့လည်းမတွေ့  
နေ့ရှည်လဆက်ခဲခက်ခက်ကယ်ပေါ့  
ခြောက်ဆယ့်ခြောက်လှိုင်း  
(66 kV Line)ဆောက်ကြတယ်  
ချမ်းချက်ကယ်မှ ခိုက်တုန်  
စောင်ခြုံမနွေးချောင်ကြုံမှာလည်းမကွေးနိုင်ဘု  
တာဝါတိုင်ပေါ် လေအေးကြီးကလည်းဆော်သနဲ့  
ခြေချော်လက်ချော် မတော်တော် မရှိကြစေဖို့  
သတိကိုအသိကိုယ်စီမယွင်းမကျိုးစေနိုင်ပေါ့  
ဂျင်းပိုး(Jinpole)ကိုတိုင် ခေါင်းကြိုးကိုင်  
တာဝါတိုင်လည်းဆင်ရတယ်။  
ကြမ်းချက်ကယ်မှ ကမ်းကုန်  
ဖုန်အလိမ်းလိမ်းချုံစိမ်းစိမ်းတွေကလည်းပေါသနဲ့  
တောထူချောက်သက်လျှိုတွေကလည်းနက်ပါဘိ  
မနက်စာဆိုတာငါးပိဆင်ခရမ်းသီးချက်  
ပင်ပန်းကြီးပေမယ့် တစ်စက်ကလေးမှ မပြီးရှာကြ  
စတီးပိုင်ယာပိုင်းလော့ အသော့ဖြင့်ဖြန့်ကာ  
ပူလာ(puller)မှာတွဲလှူဖြန့်ခွဲ  
ကြိုးတွေကိုလည်းဆွဲကြတယ်။  
အလိုလေ့အိုင်  
ချင်းတောင်တန်းသည်မြိုင်ချောင်မှာ  
(ဒို့)ညီနောင်တစ်တွေ အောင်မြေလက်တစ်ကမ်းပေပေါ့  
မလျှော့တမ်းကသိုက်အစစ်နဲ့  
သမိုင်းအသစ်ဆိုတာကြီးကိုပိုင်းခြစ်စို့လေး။  
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားမရရှိသေးသော ဒေသနေပြည်သူများ  
အတွက် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများ၏ သက်စွန့်ကြိုးပမ်းတာဝန်  
ထမ်းဆောင်မှု ဘဝကြမ်းတမ်းမှုများကို တွေ့မြင်နိုင်ပေသည်။  
ဓာတ်အားရရှိပြီးသောဒေသများတွင်လည်းဓာတ်အား  
စဉ်ဆက်မပြတ် ဖြန့်ဖြူးပေးရသော အလုပ်များတွင် ခက်ခဲမှု  
များစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပေသည်။ ပြည်သူတွေ အကြား  
တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေ  
သောမြို့နယ်များရှိ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများထံမှ တစ်ဦး၏ ရင်ဖွင့်

ခံစားချက်ကဗျာတစ်ပုဒ်ကိုလည်းခံစားကြည့်နိုင်ပါသည်။  
လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းဒီဘဝကား  
နေပူမိုးရွာညည်းနက်သန်းခေါင်  
လျှိုမြောင်တောတောင် မရှောင်သာဘဲ  
ဓာတ်တိုင်တက်လိုက် အပင်ခတ်လိုက်နဲ့  
မိုးလင်းသွားရခိုဘဝ  
လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းသက်စွန့်ထားတယ်  
သတိတစ်ချက်လစ်ဟင်းပျက်က  
တိုင်ကပြုတ်ကျ ဒဏ်ရာရနဲ့  
ဓာတ်လိုက်သေရခိုဘဝ  
မီးပျက်ပါကဖုန်းသံများဝယ်  
ဆဲခံဆွဲပြစ်တင်ခံရင်း  
စိတ်ငြိမ်ထားကာရှင်းလင်းဖြေရ  
ပါရမီ(ခန္တီ)ရ ခိုဘဝ

ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာဖြင့် သုံးစွဲချင်ကြပါသည်။ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူများဓာတ်အားပြည့်ဖြည့်ဝဝရစေချင်ပြီး ဓာတ်အားမပြတ်စေချင်ကြပါ။ ဓာတ်အားပြတ်တောက်လျှင် Complain ဖုန်းတွင် မီးသုံးသူအမျိုးမျိုးက ဆက်သွယ်မေး မြန်းကြရာတွင် တချို့က အကောင်းမြင်ရှိသော်လည်း တချို့ကမူ ဆဲဆိုကြ၊ ခြိမ်းခြောက်ကြ၊ ကြိမ်းမောင်းကြ၊ စိတ်မရှည်သည့်မခံနိုင်၍ ပြန်ပြောမိသည့် အခါတွင်လည်း တိုင်ကြား၍ အရေးယူခံကြရ။ Complain ဖုန်းနှစ်လုံးဖြင့် ဆက်သွယ်သူများစွာကို ဖြေကြားရှင်းလင်းရ ဤသို့ဖြင့် Complain ဖုန်းကိုမကိုင်ရဲ ကိုင်ရမှာလန့်သောကြောင့်စိတ်များ ရှိလာကြသည်။  
Complain ဖုန်းကိုအဆင်ပြေအောင် ဖြေကြားဆောင်ရွက်မှုကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြို့တွင်းမြို့နယ်လျှပ်စစ်ရုံးတစ်ရုံးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူတစ်ဦးက ပြောပြသည်မှာ-

အဲဒီတော့လည်း ဟုတ်ကဲ့ပါ။ ဟုတ်ကဲ့ပါနဲ့ တစ်ခွန်းမခံ ပြန်ဖြေနေရပါသည်။  
မီးပြတ်တိုင်း အဆူခံအဆဲခံနေရတာမို့ ဒီဒုက္ခကလွတ်အောင် ဘယ်လိုပြန်ပြောရမလဲဟုစဉ်းစားကြရာမှ ဖုန်းပြန်ဖြေနည်းတစ်ခုကိုရရှိခဲ့ကြပါသည်။ နောက်ပိုင်း မီးပြတ်ပြီဆိုသည်နှင့်တစ်ပြိုင်တည်း တယ်လီဖုန်းနှစ်လုံးက မြည်လာပြီဆိုလျှင် နီးသည့်သူက ဖုန်းကိုအရင်ကောက်ကိုင်လိုက်ပြီး တစ်ဖက်လူမှ ဆူချိန်ဆဲချိန် မရမီချက်ချင်းဖြေကြားလိုက်ပုံက “ဟယ်လို...ဟယ်လို မြို့နယ်လျှပ်စစ်ရုံး အရေးပေါ်ဌာနကပါ မီးပြတ်နေပါတယ်ခင်ဗျ။ မြို့နယ်ရဲ့ ရပ်ကွက်အပိုင်းကို ပေးထားတဲ့ ဓာတ်အားလိုင်းပေါ်ကို သစ်ပင် ကျိုးကျလို့ ချက်ချင်းဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်ခင်ဗျ။ မကြာမီ မီးပြန်လာပါတော့မည်ခင်ဗျလို ဆက်တိုက်ဖြေလိုက်တော့ တစ်ဖက်လူက ဆဲတာဆူတာမလုပ်တော့ဘဲနဲ့ အေး မြန်မြန်လုပ်ကြလို့ပြောပြီး ဆက်ပြောသွားတာက မင်းတို့က တိုက်နဲ့ တာနဲ့ မနေဖူးတော့ သိမှာမဟုတ်ဘူး။ တို့တိုက်တွေက အဲကွန်းမလည်ရင် နေလို မရဘူး။ ပူတယ်ကွတဲ့”။  
ဖေ့စ်ဘွတ်ခ် အသုံးပြုလာသောခေတ်တွင် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုအခြေအနေများကို မြို့နယ်/ခရိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးများ၏ လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်များတွင် အသိပေးဖော်ပြမှုများလည်း ဆောင်ရွက်နေကြပြီဖြစ်ပါသည်။ မီးပျက်မှုဖြစ်စဉ်ကိုမသိသူများကလည်း ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ပေါ်တွင် ဆဲဆိုမှု



နေ့ညမအားတာဝန်များကြောင့် သားသမီးရေးလူမှုရေးနဲ့ အရေးများစွာလစ်ဟင်းကာဖြင့် ဒီမို(ဒီမိုကရေစီ)မရတိုဘဝ ကယ်ပါကူပါ မှိုင်းမပါဟု ကန်တော့ပွဲထိုးရှင်ကြီးကိုးနဲ့ ရိုးရာဖက်ကာအားကိုးရှာပြီး ဆုတောင်းကြရခိုဘဝ ဘဝများစွာသံသရာဝယ် လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းဖြစ်ငြားပါက ဓာတ်အားပြည့်စုံလက်နက်စုံဖြင့် (စက်ပစ္စည်းစုံ) ကြုံရစေကြောင်းဆုတောင်းပါသည် တောင်းဆုပြည့်ရပါစေသေး။  
ဓာတ်အားသုံးစွဲသူများက ဓာတ်အားမပြတ်တောက်ဘဲ

ရန်ကုန်မြို့ကို အလှည့်ကျမီးပေးစနစ် ကျင့်သုံးနေရသည့် အချိန်တွင် လူတိုင်းလူတိုင်းကလည်း မိမိအလှည့်ကို မီးမပြတ်စေချင်ကြပါ။ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများကလည်း အထူးပင်အလေးထားဆောင်ရွက်နေကြရသည့် အချိန်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော်လည်း မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် သစ်ပင်လဲခြင်း၊ သစ်ကိုင်းကျိုးကျခြင်း၊ မြေအောက်ကြိုးပေါက်ခြင်း စသည့်ဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်လို့ မီးပြတ်သွားလျှင် အရေးပေါ်ဌာနတွင် တပ်ဆင်ထားသည့် Complain ဖုန်းနှစ်လုံးကဖြေကြားလာပါပြီ။  
အိမ်ရှိ ဆွေမျိုးအကုန် အို နောက်ဆုံး အမေပါမကျန် ထောမနာပြုခြင်းခံရပါတော့သည်။ ကျွန်တော်တို့ ဒုက္ခကလည်း မည်သူကဆက်မှန်းလည်းမသိ။ ပြန်လည်ရှင်းပြလည်းမရ။ သူထောမနာပြုသလို ကိုယ်ကပြန်ပြုလို့လည်း မဖြစ်။ ဘယ်လိုမှ ရှင်းပြလို့မရသည့်အဆုံး နှုတ်ဆိတ်နေလိုက် ပြန်တော့“ မင်းမှာ ပါးစပ်မပါဘူးလား၊ ပြန်ပြောဦးလေကွာ”တဲ့။

ပြစ်တင်မှုများလည်း တွေ့ရပါသည်။ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများသည် ပြည်သူထဲကလာသော ပြည်သူတစ်ယောက်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ ဝန်ထမ်းအချို့၏ ဆက်ဆံရေးမပြေလည်မှု၊ အားနည်းချက်များကြောင့်လည်း ဝန်ထမ်းများအပေါ် အထင်အမြင်လွဲမှုများရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ တာဝန်မကျေပွန်သောဝန်ထမ်းများသည်လည်း ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအရ အရေးယူအပြစ်ပေးမှုများ ခံယူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ပြည်စုံမှုမရှိသေးသော ဓာတ်အားစနစ်၊ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးစနစ်တွင် ဓာတ်အားတိုးချဲ့ဖြန့်ဖြူးရေးနှင့် ဖြန့်ဖြူးပြီးသော ဓာတ်အားလိုင်း၊ ဓာတ်အားခွဲဖြူးမှုများကိုထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရင်း ပြည်သူများကိုအလုပ်အကျွေးပြုလျက်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဝေယံ



## ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့တွင် မိနီမာရသွန်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

စစ်တွေ ဇွန် ၂၃  
စစ်တွေမြို့နယ် အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်အရ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး မိနီမာရသွန်ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက် ၇ နာရီက စစ်တွေမြို့တွင်ပရာ ကမ်းနားလမ်းစာတိုက်ကြီးရှေ့မှစတင်တာထွက်ခဲ့ပြီး စစ်တွေဟိုတယ်၊ ထိုမှတစ်ဆင့် စာတိုက်ကြီးသို့ ပြန်လည်ပန်းဝင်ခဲ့သည်။ ဆုပေးပွဲကျင်းပရာ မိနီမာရသွန်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိကြသူများအား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဦးညီပုကလည်းကောင်း၊ စတုတ္ထမှ ဒဿမအထိ ရရှိကြသူများကို ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာကလည်းကောင်း၊ ဒဿမမှ ၂၀ မြောက်ထိ ပန်းဝင်ကြသူများကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် သစ်တောသတ္တဝါဝန်ကြီး ဦးကျော်လွင်ကလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။  
အဆိုပါမိနီမာရသွန်ပြိုင်ပွဲတွင် စစ်တွေမြို့ပေါ်မှ အမျိုးသား ၈၀၀၊ အမျိုးသမီး ၆၀၀ စုစုပေါင်း ၁၄၀၀ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသူများအား တစ်ဦးလျှင် တီရပ်အင်္ကျီတစ်ထည်နှင့် ငွေကျပ် ၂၀၀၀ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)



# နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ကရင်၊ ပလောင်နှင့် ဓနုတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံတော် အစိုးရသစ်၏ရက်ပေါင်း ၁၀၀ စီမံချက် ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကိုးရပ်ဖြင့် ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ဆဋ္ဌမလုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်သော နယ်စပ်ဒေသများမှ တိုင်းရင်းသားလေ့လာရေး အဖွဲ့ဝင်များ ကို အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် နှစ်စဉ် ဖိတ်ကြား ခေါ်ယူကာ နေပြည်တော်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၌ကျင်းပသည့် ကရင်၊ ပလောင်နှင့် ဓနုတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များ အား ဂုဏ်ပြုတွေ့ဆုံခြင်းအခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ချစ်အောင်က ပြောကြား သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)



လေ့လာတွေ့ရှိပြီး လေ့လာရေးခရီးစဉ်က ရရှိသည့် အတွေ့အကြုံကောင်းများကို မိမိတို့ရပ်ရွာဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ထိရောက်စွာ ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ မိမိတို့တိုင်းရင်းသားအားလုံးသည် ရှေးနှစ် ပေါင်းများစွာကပင် ပြည်ထောင်စုကြီး အတွင်း အေးအတူပူအမျှ မှီတင်းနေထိုင် လျက်ရှိကြသော တစ်အူထုံဆင်းညီရင်း အစ်ကို မောင်ရင်းနှစ်ဖွဲ့ဖြစ်ကြသည့်ဟူ သည့် ကောင်းမွန်မှန်ကန်သော ခံယူ ချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး

စိတ်ဓာတ်များ ရှင်သန်ခိုင်မာလာစေရန် ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်များပင် ဖြစ်ပါ ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင် တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူလေးများ နှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးက ကရင်၊ ပလောင်၊ ဓနုတိုင်းရင်း သားအဖွဲ့များအား အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ တိုင်းရင်းသူကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး ဖြစ်သူ များဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကပြကြပြီး ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး အာရမ်းကျေးရွာမှ ဒုတိယဝန်ကြီး ပိုင်ချုပ်သန်းထွဋ်က တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အကအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြုဆုတောင်းပေး အကအဖွဲ့များကို ပေးအပ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

**ကွက်ကျား မိုးရွာမည်** နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃ နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ (မိုး/လေ)

## ပြည်ပတင်ပို့သည့်ပဲဈေးကွက် အတက်အကျ ပြန်လှုပ်ခတ်လာ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

ပြည်ပတင်ပို့နေသည့် ပဲအမျိုးအစားများဖြစ်သည့် မတ်ပဲ၊ ပဲစင်းငုံနှင့် ပဲတီစိမ်း ဈေးနှုန်းတို့မှာ ဈေးငြိမ်နေရာမှ ယခုတစ်ပတ်အတွင်း အတက်အကျ ပြန်လည်ဖြစ်ပေါ် လာသည်။

မတ်ပဲနှင့် ပဲစင်းငုံဈေးနှုန်းများသည် အိန္ဒိယဈေးကွက်မှ အဝယ်လိုက်လာသဖြင့် တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ပဲတီစိမ်းဈေးများမှာ ရာသီပေါ်စကထက် ဈေးကျဆင်းသွားသည်ဟု ပဲဈေးကွက်အသိုင်းအဝိုင်းက ဆိုသည်။

မြန်မာနိုင်ငံပဲမျိုးစုံနှင့် နှမ်းကုန်သည်များအသင်းမှ အတွင်းရေးမှူး ဦးမင်းကိုဦးက “မတ်ပဲနဲ့ ပဲစင်းငုံက ရာသီပေါ်ချိန် ဈေးစဖွင့်တဲ့အချိန်ကထက် ဈေးတက်နေတယ်။ မနှစ်ကကာလတွေအချိန်ထက်ကို ဈေးမြင့်နေတာကိုတွေ့ရတယ်။ မတ်ပဲဆို မတ်၊ ဧပြီလ တွေက နယ်ပေါက်ဈေး ငွေကျပ် ၄၈၀၀၀ ကနေ အခုဆိုတစ်တင်းကို ငွေကျပ် ၅၇၀၀၀ လောက် အဖွင့်ဈေးရှိတယ်” ဟု ပြောသည်။

AMIA ၏ဈေးကွက်စာရင်းများအရ ယခုနှစ် မတ်၊ ဧပြီလများအတွင်းက မတ်ပဲ FAQ/RC တစ်တန် ၁၅ သိန်းဝန်းကျင်ခန့်မှ ယခုဇွန်လတွင် ၁၈ သိန်းကျော် ထိမြင့်တက်နေသည်။ အလားတူ မတ်၊ ဧပြီလများအတွင်းက ပဲစင်းငုံ RC သည် တစ်တန်လျှင် ၁၄ သိန်းဝန်းကျင်မှ လက်ရှိတွင် ၁၅ သိန်းကျော်ထိ မြင့်တက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။

“လျှော့ထားတဲ့သူတွေအနေနဲ့ကတော့ ဒါက အလောင်းအစားလုပ်သလို ပဲဈေးကတက်လာနိုင်သလို ဒီထက်လည်း ထပ်ကျနိုင်တယ်” ဟု ဦးမင်းကိုဦးက ဆိုသည်။

ပြည်ပတင်ပို့နေသည့် ပဲမျိုးစုံတွင် မတ်ပဲနှင့် ပဲစင်းငုံ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို အိန္ဒိယ နိုင်ငံသို့ အများဆုံးတင်ပို့နေပြီး ပဲတီစိမ်းကိုမူ အရေတောင်အာရှနိုင်ငံများမှ အများဆုံး တင်ပို့နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံပဲမျိုးစုံနှင့် နှမ်းကုန်သည်များအသင်းမှ သိရ သည်။

ပဲတီစိမ်းကို အာရှနိုင်ငံအများအပြားတွင်စိုက်ပျိုးကြပြီး မြန်မာပြည်၏အဓိက ဝယ်လက်ဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ဝယ်လိုအားပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးနှုန်းအတက်အကျ ဖြစ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းက ပြည်ပသို့ ပဲမျိုးစုံတန်ချိန် ၁၂ သိန်းကျော်တင်ပို့ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် ပြည်ပသို့ ပဲမျိုးစုံ တန်ချိန် နှစ်သိန်းကျော် တင်ပို့ထားကြောင်း သိရသည်။

ပြီးလျှင်အောင် (AMIA) ဓာတ်ပုံ-ဟန်စော



## ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ်တွင် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုအပေါ် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ် သူရဲ သမိန်ကျေးရွာတွင် ရွာသူရွာသားအချို့ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုအပေါ် ဖြစ်စဉ်အား စိစစ်ပြီး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဝေါမြို့နယ် သူရဲသမိန် ကျေးရွာတွင် ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ယင်းကျေးရွာရှိ ကျေးရွာသား အချို့ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သတင်း အရ ယင်းရွာရဲကင်းစခန်းမှူး ဦးစီးအဖွဲ့မှ သွားရောက်ထိန်းသိမ်းခဲ့ရာ မုန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် လူစုကွဲခဲ့ကြောင်း၊ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရာရစ်ဆိုသူမှာ ဝဲဘက်ချီစောင်းတွင် အနည်းငယ် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ယင်းကျေးရွာရှိ တိုက်နယ်ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသပေးခဲ့ ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရာသို့ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဦးစီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသွားရောက်ပြီး စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် သူရဲသမိန်ကျေးရွာမှ ရွာသူ ရွာသား ၂၀၀ ခန့်သည် ညနေ ၃ နာရီခွဲ ခန့်တွင် ယင်းရွာရှိ ဘာသာရေးအဆောက်



ဝေါမြို့နယ် သူရဲသမိန်ကျေးရွာမှ ဖျက်ဆီးခံရသည့် နေအိမ်အား တွေ့ရစဉ်

အအုံနှင့် အနီးရှိနေအိမ်မှပစ္စည်းများအား ဝင်ရောက်ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး ညနေ ၄ နာရီ ခွဲခန့်တွင် လူစုကွဲသွားကြောင်း၊ အခင်း ဖြစ်ပွားရာသို့ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်

နှင့် တာဝန်ရှိသူများသွားရောက်ကာ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးလျက်ရှိပြီး တရား ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် နိုင်ရေး ဖြစ်စဉ်အား စိစစ်လျက်ရှိ

ကြောင်း၊ လက်ရှိအခြေအနေမှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းလျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ထံမှ သတင်းရရှိ သည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံလေ့လျော်အားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထိုက်မင်းနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ များ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ အမှုဆောင်များ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိ သူများက ဆုများချီးမြှင့်ကြသည်။ အလားတူ ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ဟော်ကီအားကစားကွင်း၌ လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ ဟော်ကီယူဉ်ပြိုင်နေမှုများကို မြန်မာနိုင်ငံဟော်ကီအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထင်ဇော်ဝင်းက ကြည့်ရှုပြီး ဆုများချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

### \* ကျောစုံမှ

မိုင်ခန့် အကွာအဝေးတွင် တည်ရှိသောသဘာဝဓာတ်ငွေ့လက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးစခန်း သို့ ပိုက်လိုင်းသွယ်တန်းပေးပို့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းကုန်းတွင်းပိုက်လိုင်းအရှည်မှာ ငါးကီလိုမီတာရှိပြီး ပိုက်အချင်းမှာ ၃၂ လက်မရှိသည်။

ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ဂုံးခွိုက်ကျေးရွာနှင့် မလကျွန်းရွာသဘာဝဓာတ်ငွေ့လက်ခံ ဖြန့်ဖြူးရေးစခန်းသည် ပင်လယ်ကမ်းစပ် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းစတင်သွယ်တန်း သည့်နေရာမှ လက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးစခန်းအထိ ပိုက်လိုင်းလမ်းကြောင်းဧရိယာ ၂၇ ဒသမ ၁၅ ဧကရှိသည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့လက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးစခန်း (OGT) ၏ စက်ရုံတည် ဆောက်ထားသည့် ဧရိယာမှာ ၁၀၈ ဒသမ ၁၀ ဧကရှိကြောင်း သိရသည်။ တစ်ဖန် စက်ရုံမှရေဆိုးများ ပင်လယ်ဘက်အခြမ်းသို့ထုတ်ပစ်သည့်လမ်းကြောင်းဧရိယာမှာ ၂ ဒသမ ၄ ဧကရှိပြီး စက်ရုံမြေနေရာရှင်းလင်းရာမှ ထွက်ရှိလာသောမြေသားများကို စွန့်ပစ်ရန်အတွက် စွန့်ပစ်ဧရိယာမှာ ၅၅ ဒသမ ၁၈ ဧကရှိရာ စုစုပေါင်း ၁၉၂ ဒသမ ၈၃ ဧကဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်ယူဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပို့လွှတ်ရောင်းချမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုမှာ တစ်နေ့ပျမ်းမျှ ကုပပေးသန်း ၅၇၀ ခန့်ရှိပြီး သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ပို့လွှတ်မှုမှာ CNPC သို့ တစ်နေ့ပျမ်းမျှ ကုပပေးသန်း ၅၀၀ ခန့် ပို့လွှတ်နေသည်။

ထိုသို့ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များပို့လွှတ်ရာတွင် မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ လုပ်ငန်း (MOGE) သို့ နေ့စဉ် ၆၅ ကုပပေးသန်းခန့် ပေးပို့လွှတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များပို့လွှတ်မည့်ပိုက်လိုင်းများကို ၂၀၀၉ ခုနှစ် အောက်တို ဘာလမှ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဧပြီလအထိ တည်ဆောက်သွယ်တန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပိုက်လိုင်း သွယ်တန်းတည်ဆောက်မှု ကုန်ကျစရိတ်မှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၉၆၇ တီလီယံ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းကို အစုရှယ်ယာဝင်များအဖြစ် မြန်မာ့ရေနံက ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဒေဂူးကုမ္ပဏီက ၅၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ OVL က ၁၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ GAIL က ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် KOGAS က ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးခွဲဝေပိုင်ဆိုင်ထားကြ သည်။

ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့လက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးစခန်းတွင် ဒေသခံမြန်မာနိုင်ငံသား ၂၂၇ ဦးတို့က ပါဝင်အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် တောင်ကိုရီးယားတစ်ဦး၊ အိန္ဒိယတစ်ဦး၊ ဖိလစ်ပိုင် ၁၁ ဦး၊ မလေးရှားတစ်ဦး၊ ထိုင်းတစ်ဦး၊ ဩစတြေးလျတစ်ဦး၊ ဗြိတိန်နှစ်ဦးတို့လည်း ပါဝင်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ OGT တွင် မြန်မာနိုင်ငံသား အများဆုံးဝင်ရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ ဒေသခံများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများလည်း ရရှိနေသည်။

ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းအပြင် ကျောက်ဖြူအထူး စီးပွားရေးဇုန်၊ ကျောက်ဖြူရေနံကိတ်ဆိပ်ကမ်းတို့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရန်ရှိနေရာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများထွက်ပေါ်ကာ ဒေသခံလူငယ်များအတွက် အလုပ်နေရာ သိန်းချီထွက်ပေါ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### ○ ကျောစုံမှ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေ့အမျိုးသမီးနှစ်ယောက်လှော်၊ ကနူးလေ့အမျိုးသား တစ်ယောက်လှော်၊ ရိုးရာလေ့အမျိုးသားငါးတက်လှော်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေ့ အမျိုးသမီးတစ်ယောက်လှော်၊ ကယက်လေ့အမျိုးသားတစ်ယောက်လှော်၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ လေ့အမျိုးသားနှစ်ယောက်လှော်၊ ရိုးရာလေ့အမျိုးအသား၊ အမျိုးသမီးပေါင်းစပ် ၁၀ တက်လှော်၊ မီတာ ၅၀၀ ပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိသူများကို



# မြစ်ကြီးနားမြို့၌ မတော်တဆကျည်ပေါက်ထွက်သေဆုံးခဲ့မှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က သတင်းထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ ဗလမင်းထင်တံတား၌ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသည့် တပ်မတော်သားနှစ်ဦးသည် လုံခြုံရေးတာဝန်ခံအရာရှိ၏ တာဝန်ပေးချက်အရ နောင်ယုက်ခံရသည့် လူငယ်လေးဦးကို ကူညီလိုက်ပါပို့ဆောင်စဉ် လူရစ်ဦးက လုံးထွေးထိုးကြိတ်ကာ သေနတ်လှူရာမှ မတော်တဆကျည်ပေါက်ထွက်ပြီး မောင်ဂွမ်ဆိုင်အောင် ထိမှန်သေဆုံးခဲ့မှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က ယနေ့ရက်၌ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဗလမင်းထင်တံတား၌ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသည့် နယ်မြေခံတပ်လုံခြုံရေးအဖွဲ့ထံသို့ ဇွန် ၂၀ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က ဝိုင်းမော်ဘက်မှ ပြန်လာသော မြစ်ကြီးနားမြို့နေ မောင်ဝင်းမျိုးသန့်၊ မောင်ဆီဆာရဲ၊ မန်းလေးဝါးနှင့် မန္တလေးစံတော်တို့ လေးဦးရောက်ရှိလာပြီး အမည်စိစစ်ခံ လူရစ်ဦးက ၎င်းတို့ဆိုင်ကယ်အား လှူရန်နှင့် နောင်ယုက်ခံရကြောင်း ပြောဆို၍ အကူအညီတောင်းခံခဲ့ကြောင်း၊ တံတားလုံခြုံရေးတာဝန်ခံအရာရှိ၏ တာဝန်ပေးချက်အရ ဒုတိယတပ်ကြပ်နန်းဟီးခင်တန်နှင့် တပ်သားမောင်မောင်တို့က ၎င်းလူငယ်များကို သီတာရပ်ကွက်အနီးရှိ

ခတ်ဆီဆိုင်အထိ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် လိုက်ပါပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း၊ စစ်သည်နှစ်ဦး ဆိုင်ကယ်ဖြင့်ပြန်လည်ထွက်ခွာလာစဉ် လူငယ်လေးဦးအား နောင်ယုက်ခံသည့် လူရစ်ဦးက စောင့်ဆိုင်း၍ လုံးထွေးထိုးကြိတ်ပြီး တပ်သားမောင်မောင်ထံမှ သေနတ် လှူရာမှ မတော်တဆကျည်ပေါက်ထွက်ခဲ့သဖြင့် မောင်ဂွမ်ဆိုင်အောင်သည် ကျည်ထိမှန်သေဆုံးခဲ့ပြီး ကျန်လူများသည် ထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြောင်း။  
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဇွန် ၂၂ ရက်က ကချင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်၍ ဘေးပယောဂများကြောင့် မလိုလားအပ်သည့်ပြဿနာများ မဖြစ်ပွားစေရန် ဖြစ်စဉ်မှန်ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်တွင် သေဆုံးခဲ့သူ မောင်ဂွမ်ဆိုင်အောင်သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ် အုပ်စုဖွဲ့လှူထုတ်မှု ပြစ်ချက်ဟောင်းဖြစ်စဉ်မှတ်တမ်းတွင်ပါဝင်သူဟု သိရှိရကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ စိစစ်တွေ့ရှိမှုအပေါ် တပ်မတော်က လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

# အဝေးပြေးခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ယာဉ်မတော်တဆမှုကင်းရှင်းရေး ပူးပေါင်းအဖွဲ့ များဖြင့် ရှောင်တခင်စစ်ဆေး အသိပညာပေး



ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

အဝေးပြေး ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ ယာဉ်မတော်တဆမှု ကင်းရှင်းရေးအဖွဲ့များဖြင့် ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်၍ အသိပညာပေးမှုများဆောင်ရွက်နေကြောင်း

အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။ “အဓိကအနေနဲ့ ခရီးသည်တင် ဘတ်စ်ကားကြီးတွေရဲ့ အောက်ပိုင်းကောင်း၊ မကောင်းနဲ့ ကြံ့ခိုင်မှုအပိုင်းတွေကို ပူးပေါင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုတွေလုပ်နေတယ်။ ယာဉ်

မောင်း၊ ယာဉ်အကူနဲ့ ယာဉ်လိုင်းစင်တွေကိုစစ်ဆေးတယ်။ အမြန်လမ်းမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကလည်း မော်တော်ယာဉ်တွေပေါ်မှာ မီးသတ်ဆေးဘူးတွေ ဆောင်ထားခြင်းရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးတယ်။ ဆောင်ထားတဲ့ မီးသတ်ဆေးဘူးတွေမှာလည်း

လေပေါင် ရှိ၊ မရှိနဲ့ သက်တမ်းရှိ၊ မရှိတွေကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အမြန်လမ်းပေါ်မှာ သွားလာနေတဲ့ယာဉ်တွေကို အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့က ပညာပေးအနေနဲ့လက်ကမ်းစာစောင်တွေကိုလည်း ဝေပေးနေပါတယ်” ဟု လှည်းကူးမြို့နယ် အမှတ်(၃)လမ်းဆုံ အမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးခင်မောင်အေးက ပြောသည်။  
ထိုသို့ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက လှည်းကူးမြို့နယ် အမှတ်(၃)လမ်းဆုံ အမြန်လမ်းမကြီးရှိ မော်တော်ယာဉ်ကြံ့ခိုင်မှုစစ်ဆေးရေးစခန်းအနီးတွင် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့၊ အမှတ်(၆)ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မော်တော်ယာဉ်လိုင်းပေါင်းစုံထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ(အဝေးပြေး)၊ အမြန်လမ်းမီးသတ်တပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ အဝေးပြေးယာဉ်လိုင်းအများစုထွက်ခွာလေ့ရှိသည့် နံနက်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မော်တော်ယာဉ်အများစုမှာ ကြံ့ခိုင်မှုရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး တာယာမကောင်းသည့်ယာဉ်များကို တာယာများလဲလှယ်တပ်ဆင်ခြင်းတို့ကို ချက်ချင်းဆောင်ရွက်စေသည့်အပြင် ယာဉ်အောက်ပိုင်းနှင့် အခြားအားနည်းချက်များတွေ့ရှိသည့် ယာဉ်များကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်ရန် သတိပေးတိုက်တွန်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန စက်မှုကျွမ်းကျင်(၃)ဦးတင်ထွန်းအောင်က ပြောသည်။  
ထို့အပြင် အမြန်လမ်းမီးသတ်တပ်ဖွဲ့က မော်တော်ယာဉ်များပေါ်တွင် မီးသတ်ဆေးဘူးများ ဆောင်ထားခြင်းရှိ၊ မရှိနှင့်အရေးပေါ်ထွက်ပေါက်များ ရှိ၊ မရှိတို့ကိုစစ်ဆေး၍ အသိပညာပေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်၊ လိုက်ထရပ်နှင့်ဟိုက်ဂျက်ယာဉ်၊ ခရီးသည်တင်မှန်လုံယာဉ်တို့ ယာဉ်အမျိုးအစားသုံးမျိုးခွဲခြားကာ သတိပြုလိုက်နာရမည့်အချက်များပါရှိသည့် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။  
ယင်းကဲ့သို့ပညာပေးဆောင်ရွက်မှုများကို အမှတ်(၃) လမ်းဆုံတိုက် အပြင် ၁၅၅ မိုင်မြို့တိုက်၊ ၂၀၁ မိုင် (စီလမ်းဆုံ)တိုက်၊ ၂၅၅ မိုင် သီးကုန်းတိုက်တွင်လည်း ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယာဉ်မတော်တဆမှုများဖြစ်ပွားရာတွင် မော်တော်ယာဉ်ကြံ့ခိုင်မှု အားနည်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ယာဉ်မောင်း၏ ပေါ့ဆမှုကြောင့် သော်လည်းကောင်း၊ ရာသီဥတုကြောင့် သော်လည်းကောင်း ယာဉ်မတော်တဆမှုများ ဖြစ်ပွားလေ့ရှိပြီး ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်၌ ပွင့်လင်းရာသီနှင့် မိုးရာသီတို့တွင် ယာဉ်မတော်တဆမှု အများဆုံးဖြစ်ပွားကာ ယာဉ်မတော်တဆမှုများတွင် သေဆုံးမှုနှင့် ဒဏ်ရာရရှိမှု အများဆုံးမှာ လိုက်ထရပ်နှင့် ဟိုက်ဂျက်ယာဉ်အမျိုးအစားတို့တွင် ပိုမိုတွေ့ရလေ့ရှိကြောင်း ဒုရဲမှူး ခင်မောင်အေးက ပြောကြားသည်။  
သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ-ဇော်ကြီး (ပဏီတ)

# နေပြည်တော် မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်းပေါင်းစုံထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ(အဝေးပြေး) တတိယအကြိမ် ကော်မတီရွေးချယ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

နေပြည်တော် မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်းပေါင်းစုံ ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီ (အဝေးပြေး)၏ တတိယအကြိမ် ကော်မတီသစ်ရွေးချယ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဇွန် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဘောဂ သီရိအဝေးပြေးကားဝင်းရှိ မော်တော်ယာဉ်သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော် ကုန်းလမ်းနှင့် ပြည်တွင်းရေးကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးတင်ထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး ရွေးချယ်ပွဲကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်မင်းက ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ မူဝါဒနှင့် ဆန္ဒမဲပေးရမည့် နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဖိတ်ကြားထားသည့် ယာဉ်လိုင်း ၇၅ သင်း အနက်တက်ရောက်လာသော ယာဉ်လိုင်း ၆၇ သင်းမှ တစ်ဦးချင်းစီ လျှို့ဝှက်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရာ

ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဝင်းဆွေ (ထက်ဦး-ယာဉ်အသင်း)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးမြတ်မိုး (ကြယ်စင်တိန်း-မြတ်မိုးယာဉ်အသင်း)၊ ဦးကိုကိုနိုင် အဖွဲ့ဝင် (ထက်ကောင်းကင်း-ယာဉ်အသင်း)တို့အား ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သည်။  
ရွေးချယ်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
မင်းမင်းလတ်(မန်းတက္ကသိုလ်)



# ဇေယျသီရိမြို့နယ်၌ ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်များ စတင်ပြေးဆွဲ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းတက်ကျောင်းဆင်း သွားရေးလာရေးအဆင်ပြေစေရန်၊ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာသွားလာနိုင်ရေးနှင့် မိဘများကုန်ကျစရိတ်သက်သာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ် (မိနီဘတ်)များ ပြေးဆွဲပေးခြင်းကို ဇွန် ၂၃ ရက်က စတင်ကာ ဇေယျသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ အမှတ်(၇) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကနဦးအနေဖြင့် ယာဉ်နှစ်စီး စတင်ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိသည်။  
အဆိုပါကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ် (မိနီဘတ်)များ စတင်ပြေးဆွဲနေမှုအခြေအနေကို နေပြည်တော်ပညာရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူးမှူး ဦးစိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့သည် ဆောင်ရွက်နေမှု

အဆင်ပြေမှု ရှိမရှိနှင့် အခက်အခဲရှိပါက အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီတင်ပြနိုင်ရန် အတွက် သွားရောက်ကြည့်ရှုအေးပေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)  
“လှူဒါန်းရရှိထားတာကတော့ အစီး ၄၀ပါ။ ကနဦးအနေနဲ့ စပြီးပြေးဆွဲပေးတာကတော့ နှစ်စီးပါ။ ငါးစီးကိုတော့ အရန်ချန်ထားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်တဲ့ ကားတွေကိုတော့ နောက်တစ်ပတ်ထဲမှာ ပြေးဆွဲနိုင်ဖို့နဲ့ ယာဉ်မောင်းတွေ ခန့်အပ်နိုင်အောင်လည်း စီစဉ်ထားပါတယ်။ အခုကတော့ အမြန်လမ်းမိုင်တိုင် ၂၀၄ မိုင် ၄ ဇာလုံအနီးမှာရှိတဲ့ မကျည်းကုန်း၊ ပိတောက်ကုန်း၊ ဝှေးတောက်ရိုးနှင့် ဆယ်စုကျေးရွာတွေက ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၆ ဦးကို နံနက် ၈ နာရီ အရောက်ကြိုပေးပါတယ်”ဟု ညွှန်ကြား

ရေးမှူးဦးစိုးဝင်းက ပြောသည်။  
“ကျွန်တော်တို့က အရင်ကတော့ အငှားကြို/ပို့ယာဉ်ကို လစဉ်ကြေးငွေကျပ်တစ်သောင်းပေးပြီး ကျောင်းတက်နေရတယ်။ အခုတော့ ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်စီစဉ်ပေးတော့ ပိုက်ဆံပေးရမလို့သလို အန္တရာယ်ကင်းကင်းနဲ့ ကျောင်းတက်နိုင်လို့ ဝမ်းသာပါတယ်”ဟု ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်ပေါ်ပါ ကျောင်းသားတစ်ဦးက ပြောသည်။  
Korea International Cooperation Agency က ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ကျောင်းကြို/ပို့ယာဉ်အစီ ၄၀ ကို ဇွန် ၁၇ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ယခုကဲ့သို့ ထပ်မံလှူဒါန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။  
သန့်မောင်(ပြန်/ဆက်)





# ဥရောပသမဂ္ဂမှ ဗြိတိန်တွဲရေး-ခွဲရေးရဲ့ အဓိကပြဿနာ

လူလေးပိုင်း

ဗြိတိန်ပြည်သူတွေဟာ ဇွန်လ ၂၃ ရက်နေ့ ဗြိတိန်သံတော်ချိန် နံနက် ၇ နာရီမှာ ခွဲရေး-တွဲရေးအတွက် ဆန္ဒမဲပေးဆုံးဖြတ်တော့မှာပါ။ ဇွန်လ ၂၂ ရက်မှာတော့ ခွဲရေးလုပ်ရားမူခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ တွဲရေးလုပ်ရားမူခေါင်းဆောင်တွေ စကားစစ်ထိုးကြတာကို ရုပ်မြင်သံကြားကနေ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ပါတယ်။ ဒီစကားစစ်ထိုးပွဲဟာ နှစ်နာရီနီးပါးကြာခဲ့ပြီး နိုင်ငံရွှေ့ပြောင်း ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်သူတွေရဲ့ပြဿနာ၊ တိုင်းပြည်ရဲ့ စီးပွားရေးနဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာထိပါးခံရမှု စတဲ့ ကိစ္စသုံးရပ်ကို အဓိကထားအပြန်အလှန်ထိုးနှက်ပြောဆိုခဲ့ကြပါတယ်။ စကားစစ်ထိုးပွဲအကြောင်းမပြောခင် ခွဲရေး-တွဲရေးမဲဆွယ်လုပ်ရားမူနေဆဲအချိန်က ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့ ထူးခြားဖြစ်စဉ်တွေကို ပြောချင်ပါတယ်။

Times သတင်းစာမှာ ဗြိတိန်ထိပ်တန်းကုမ္ပဏီကြီးတွေရဲ့ ဦးဆောင်ပုဂ္ဂိုလ် ၁၂၈ ဦးရဲ့ ဗြိတိန်ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဆက်နေရေးထောက်ခံချက်တွေကို ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့သက်တမ်းအရင့်ဆုံးဖြစ်တဲ့ Tate & Lyle Sngarsက သူဝန်ထမ်းတွေကို ဗြိတိန်က ဥရောပသမဂ္ဂသွားခွင့်ထုတ်ခွင့်ရင် ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့စီးပွားရေးကို အကျိုးရှိစေလိမ့်မယ်ဆိုတဲ့စာကို ဖြန့်ဝေခဲ့ပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးအင်အားစုတွေက ဗြိတိန်သာ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်ရပ်တည်ခဲ့ရင် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေက နောက်ထပ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၆၀၀၀ ဟာ ဗြိတိန်ကျောင်းတွေမှာ ကျောင်းတက်တော့မယ်။ တူရကီ၊ အယ်လ်ဘေးနီးယား၊ မက်ဆီဒိုးနီးယား၊ မွန်တီနီဂရိုနဲ့ ဆားဗီးယားတို့သာ ဥရောပသမဂ္ဂကို ဝင်ရောက်ခဲ့ရင် ဒီတိုင်းဒီတိုင်းက ၅၇၀၀၀ အထိ ခုန်တက်သွားနိုင်တယ်လို့ ပြောဆိုမဲဆွယ်စည်းရုံးခဲ့ပါတယ်။ တူရကီသမ္မတ အာဒိုဂန်ရဲ့အကြံပေး ပုဂ္ဂိုလ်ကတော့ ခွဲရေးအင်အားစုတွေရော၊ တွဲရေးအင်အားစုတွေကပါ တူရကီနိုင်ငံကို အသုံးပြုအမြတ်ထုတ်နေတယ်လို့ စွပ်စွဲပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဒီအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ထောက်ပြတာက တွဲရေးသမား ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းက တူရကီနိုင်ငံ ဥရောပသမဂ္ဂထဲ ဝင်ရောက်တာကို လက်မခံဘူးလို့ပြောခဲ့ပြီး ခွဲရေးသမားတွေကတော့ တူရကီနိုင်ငံ ဥရောပသမဂ္ဂထဲဝင်ရောက်ခဲ့ရင်ဆိုတာကို ခြောက်လုံးအနေနဲ့ အသုံးပြု မဲဆွယ်ခဲ့တာပါ။

**စကားစစ်ထိုးပွဲမှာ အဓိကထားပြောဆိုခဲ့တဲ့ ကိစ္စရပ်တစ်ခုက စီးပွားရေးပါ။ အလုပ်သမားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ် (Trade Union Umbrella-TUC)က ဗြိတိန်ဥရောပသမဂ္ဂ နှုတ်ထွက်ခွင့်ရင် ဗြိတိန်ပြည်သူတွေဟာ တစ်ပတ်ကို ၃၈ ပေါင် နှစ်နာမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပြောဆိုခဲ့သူက အလုပ်သမား သမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးပါ။ ဒီပြောဆိုချက်ဟာ ဗြိတိန်သာ ဥရောပသမဂ္ဂက နှုတ်ထွက်ခွင့်ရင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးနှုန်းကို ထိခိုက်ကျဆင်းစေမယ်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးနှုန်းကျဆင်းရင် လုပ်ခလစာလည်း လျော့ပါးလာမယ်ဆိုတဲ့ အခြေခံအတွေးအပေါ်မူတည်**

စကားစစ်ထိုးပွဲမှာ အဓိကထားပြောဆိုခဲ့တဲ့ ကိစ္စရပ်တစ်ခုက စီးပွားရေးပါ။ အလုပ်သမားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ် (Trade Union Umbrella-TUC)က ဗြိတိန်ဥရောပသမဂ္ဂကနှုတ်ထွက်ခွင့်ရင် ဗြိတိန်ပြည်သူတွေဟာ တစ်ပတ်ကို ၃၈ ပေါင် နှစ်နာမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပြောဆိုခဲ့သူက အလုပ်သမားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးပါ။ ဒီပြောဆိုချက်ဟာ ဗြိတိန်သာ ဥရောပသမဂ္ဂကနှုတ်ထွက်ခွင့်ရင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးနှုန်းကို ထိခိုက်ကျဆင်းစေမယ်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးနှုန်းကျဆင်းရင် လုပ်ခလစာလည်း လျော့ပါးလာမယ်ဆိုတဲ့ အခြေခံအတွေးအပေါ် မူတည်ထွက်ချက်ထားတာပါ။ ဗြိတိန်ဟာ ဥရောပသမဂ္ဂ



နှုတ်ထွက်ခွင့်ရင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးနှုန်း ၅ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းလိမ့်မယ်လို့ အရေးပါတဲ့စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းတွေက ခန့်မှန်းကြပါတယ်။ ဒီအပေါ်မူတည်ပြီး အလုပ်သမားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ် (TUC)က လုပ်ခလစာဟာ ၅ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းမယ်လို့ ယူဆထားတာပါ။ ဗြိတိန်ရဲ့လက်ရှိလုပ်ခလစာဟာ တစ်ပတ် ၄၉ ပေါင်ပါ။ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ ဒီလက်ရှိနှုန်းထားထက် တစ်ပတ်မှာ ပေါင် ၂၂၀ ထပ်တိုးလိမ့်မယ်လို့ တွက်ချက်ထားပါတယ်။ တကယ်လို့ ဗြိတိန်သာ ဥရောပသမဂ္ဂက ခွဲထွက်ခွင့်ရင် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မှာ လုပ်ခလစာဟာ တစ်ပတ် ၁၅ ပေါင်ပဲတိုးပါတော့မယ်။ ဒီတိုင်းဒီတိုင်းနဲ့ ခြားနားခြင်း (၂၂၀-၁၅=၂၀၅) ဖြစ်လို့ လုပ်ခလစာဟာ တစ်ပတ် ၃၈ ပေါင် နှစ်နာမယ်လို့ အလုပ်သမားအဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးက ပြောခဲ့တာပါ။

စကားစစ်ထိုးပွဲမှာ အဓိကထားပြောဆိုကြတဲ့ နောက်ကိစ္စရပ်ကတော့ နိုင်ငံရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေ ဗြိတိန်နိုင်ငံထဲ ဝင်ရောက်နေတဲ့ကိစ္စပါ။ လက်ရှိ လန်ဒန်မြို့တော်ဝန်ခန်း (Khan) က သူ့အရင် လန်ဒန်မြို့တော်ဝန်လုပ်ခဲ့တဲ့ ဂျွန်ဆင်ဟာ နိုင်ငံရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတွေကို အကြောက်တရားတွေလှုံ့ဆော်နေရုံသာမကပါဘူး။ အမှန်းတရားတွေကိုပါ လှုံ့ဆော်ပေးနေတယ်လို့ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဝေဖန်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေဟာ ဗြိတိန်ကို စီးပွားရေးအရ ယဉ်ကျေးမှုအရ၊ လူမှုရေးအရ ကောင်းကျိုးတွေသိသိသာသာ ဖန်တီးပေးခဲ့တာပါလို့ ထောက်ပြပါတယ်။ လန်ဒန်မြို့တော်ဝန်ဟောင်း ဂျွန်ဆင်ကလည်း သူ့ဟာ နိုင်ငံရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေ ခွင့်ပြုရမယ်ဆိုတာကို လေးလေးနက်နက်ယုံကြည်သူဖြစ်ပေမယ့် ဝင်ချင်သလိုဝင်၊ ထွက်ချင်သလိုထွက်ဆိုတာမျိုးကိုတော့ ခွင့်မပြုနိုင်ဘူးလို့ တုံ့ပြန်ချေပခဲ့ပါတယ်။ စကားစစ်ထိုးပွဲအပိုင်းစကားပြောကြားရာမှာ လန်ဒန်မြို့တော်ဝန်ဟောင်း ဂျွန်ဆင်က “ဇွန် ၂၃ ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ဟာ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ လွတ်လပ်ရေးနေ့ဖြစ်မှာပါ” လို့ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒီစကားဟာ ခွဲထွက်ရေးသမားတွေရဲ့ သည်းခြေကြိတ်စကားဖြစ်လို့ ခွဲထွက်ရေးလိုလားသူတွေက မတ်တတ်ရပ်ပြအားပေးခဲ့ပါတယ်။ ဂျွန်ဆင်က “ခွဲထွက်ရေးက မျှော်လင့်ချက်ကို ဖန်တီးပေးနိုင်

ပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးလိုလားသူတွေဟာ ဗြိတိန်နိုင်ငံအပေါ် အမှန်တကယ်ယုံကြည်သူတွေပါ။ တွဲရေးသမားတွေက ကျွန်တော်တို့ကို မလုပ်နိုင်ဘူးလို့ ပြောတယ်။ ကျွန်တော်တို့က ကျွန်တော်တို့လုပ်နိုင်တယ်လို့ ပြောတယ်။ တွဲရေးသမားတွေဟာ ဥရောပသမဂ္ဂကို ဦးညွှတ်အရှိအသေပေးရုံကလွဲလို့ တခြားလုပ်နိုင်တာ ဘာမှမရှိပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ အခိုင်အမာပြောနေတာက တွဲရေးသမားတွေဟာ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ရင်ကွဲပက်လက် ဖြစ်ရလောက်အောင်ကို ကိုယ့်တိုင်းပြည်ကို အထင်သေးနေတယ်။ ကိုယ့်တိုင်းပြည်ရဲ့စွမ်းအားကို မယုံကြည်ဖြစ်နေတယ်”လို့ မာန်ပါပါတင်ပြောဆိုသွားပါ



တယ်။ တွဲရေးသမားတွေရဲ့ အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင် Ruth Davidson ကတော့ “ကျွန်မတို့ဟာ ကျွန်မတို့ချမယ့် ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ရာနှုန်းပြည့် စိတ်ချယုံကြည်ဖို့လိုပါတယ်။ သောကြာနေ့ မနက်ရောက်လို့ ကိုယ့်ဆုံးဖြတ်ချက် နောင်တရမယ်ဆိုရင်တော့ သိပ်အခါနှောင်းသွားပါပြီ။ နောက်ကြောင်း ပြန်လှည့်ဖို့ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ ဥရောပသမဂ္ဂဟာ စင်းလုံးချော၊ ခြောက်ပြစ်ကင်းမဟုတ်ဘူးဆိုတာ ကျွန်မတို့လည်း သိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ရတဲ့အကျိုးအမြတ်က ကုန်ကျစရိတ်ထက် အများကြီးပိုတယ်ဆိုတာကတော့ သေသေချာချာပြောနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်မသိတဲ့ ကျွန်မမြတ်နိုးတဲ့ ဗြိတိန်နိုင်ငံဟာ မိတ်ဆွေတွေ၊ အိမ်နီးချင်းတွေလက်တွဲလုပ်ကိုင်ဖို့လိုအပ်ပါ။ မိတ်ဆွေတွေ၊ အိမ်နီးချင်းတွေကို ကျောခိုင်းပစ်ပယ်တတ်တဲ့နိုင်ငံမျိုးမဟုတ်ပါဘူး” လို့ ခံစားချက်အပြည့်နဲ့ပြောခဲ့ပါတယ်။ တွဲရေးအင်အားစုတွေကို ခေါင်းဆောင်နေသူတွေထဲမှာ Ruth Davidson ကို အတောက်ပဆုံး ကြယ်ပွင့်လို့ အမှတ်ပေးရမှာပါ။ ခြုံကြည့်မယ်ဆိုရင် ခွဲထွက်ရေးသမားတွေက ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာနဲ့ ဒီမိုကရေစီရပိုင်ခွင့်တွေကို ပြန်လည်ရယူရမယ်လို့ ပြောခဲ့သလို တွဲရေးသမားတွေကလည်း ဗြိတိန်နိုင်ငံအနေနဲ့ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်ရပ်တည်မှသာ စီးပွားရေးအမှန်တကယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်လုပ်နိုင်မယ်လို့ စည်းရုံးပါတယ်။ သာမန်ပြည်သူတွေအနေနဲ့ တွဲရေးမှန်သလား၊ ခွဲရေးမှန်သလားဆိုတာကို ဆုံးဖြတ်နိုင်ဖို့က မလွယ်လှပါဘူး။ ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင်ဆုံးဖြတ်နိုင်ဖို့ဆိုတာ စီးပွားရေးလောကရဲ့ လည်ပတ်လှုပ်ရှားပုံကို အသေအချာ သိဖို့လိုပါတယ်။ ဥပဒေတွေရဲ့ အကျိုးသက်ရောက်ပုံကိုလည်း ရှုမြင်သုံးသပ်နိုင်ရပါမယ်။ အချက်အလက်တွေကိုလည်း ပြည့်ပြည့်စုံစုံလက်လှမ်းမီဖို့လိုပါတယ်။

သေချာပေါက်ပြောနိုင်တာကတော့ ခွဲရေးဆိုတဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်သာ ထွက်ပေါ်ခဲ့ရင် နိုင်ငံရေးတိုက်ပွဲတွေဟာ နောက်ဆက်တွဲအနေနဲ့ကပ်ပါလာမှာပါ။ ပထမဆုံးစဉ်းစားရမှာက ခွဲထွက်ရေး ဆုံးဖြတ်ချက်ကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်း ရာထူးကနေ နှုတ်ထွက်ပေးရမယ့်အနေအထားပါ။ တချို့က ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းကို ရာထူးကနေ နှုတ်ထွက်စေချင်ပေမယ့်

ခွဲထွက်ရေးအင်အားစုတွေထဲက တချို့ကတောင် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းကို ဆက်ပြီး တာဝန်ယူစေချင်ကြပါတယ်။ အကြောင်းရင်းကတော့ ဥရောပသမဂ္ဂကနေ ဗြိတိန်ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေဟာ သိမ်မွေ့ရွှင်ထွေးတဲ့အတွက် ဝန်ကြီးချုပ်ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းလို ပုဂ္ဂိုလ်မျိုးကပဲ ဦးဆောင်နိုင်မယ်လို့ယူဆကြလို့ပါ။ နောက်ပြဿနာက ခွဲထွက်ရေးဆုံးဖြတ်ချက်ကြောင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ္ဍာရေး ဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုလုံး ကမောက်ကမဖြစ်သွားနိုင်တဲ့အနေအထားပါ။ လန်ဒန်မြို့တော်က ကမ္ဘာ့ဘဏ္ဍာရေးလောကရဲ့ပုလဲချက်မလို့ ပြောနိုင်ပါတယ်။ လစွာတွန်း သဘောတူစာချုပ်အရ ဗြိတိန်နိုင်ငံဟာ ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေ ညှိနှိုင်းဖို့ နှစ်နှစ်အချိန်ရပါတယ်။ ဒီနှစ်နှစ်အတွင်းမှာတော့ ဗြိတိန်ဟာ ဥရောပသမဂ္ဂရဲ့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေကိုဆက်ပြီး လိုက်နာနေရမှာပါ။ ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေဆွေးနွေးမှုဟာ နှစ်နှစ်အတွင်းအဆင်မပြေခဲ့ရင် ကျန်ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၂၇ နိုင်ငံစလုံးရဲ့ သဘောတူညီချက်ကို ရယူပြီး ဆွေးနွေးပွဲသက်တမ်းကို တိုးချဲ့ယူနိုင်ပါတယ်။ နှစ်နှစ်အတွင်း ပြေလည်အောင်မညှိနိုင်နိုင်ခဲ့ရင်တော့ ဗြိတိန်နိုင်ငံအတွက် ရည်ညွှန်းအားကိုးပြုစရာ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (WTO)ပဲ ရှိပါတော့တယ်။ ဒီလိုပြောလို့ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ရဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေဟာ ပိုပြီးလွယ်ကူချောမွေ့မယ်လို့တော့ မတွေ့လိုက်ပါနဲ့။ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ဆန္ဒလိုလားချက်တွေကို ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (WTO)ရဲ့ အဖွဲ့ဝင် ၁၆၀ နိုင်ငံစလုံးက သဘောတူလက်ခံဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

ကိန်းဘရစ် တက္ကသိုလ်ရဲ့ ပါမောက္ခ Catherine Barnard က “နှစ်နှစ်အတွင်း သဘောတူညီချက်မရခဲ့ရင်တော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ဥရောပတိုက်အပြင် ရောက်သွားသလို ဖြစ်သွားမှာပါ။ ကမ္ဘာကြောင့်ပုံစံမျိုး ရှင်သန်နေထိုင်ရသလိုမျိုးဖြစ်နေမှာပါ။ ထွေးပိုက်ထားရမယ့် ပြဿနာတွေကလည်း တစ်ပြုတ်ခေါင်းပါပဲ။ ဗြိတိန်နိုင်ငံမှာ အခြေချနေထိုင်လုပ်ကိုင်နေတဲ့ ဥရောပတိုက်သားတွေကိစ္စကိုပဲ ကြည့် ဘယ်လိုရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းမှာလဲ။ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်မယ့် ကိစ္စဆိုတာ ရှိကုန်မှာပါ။

ဥရောပခေါင်းဆောင်တွေ အကြောက်ဆုံးကတော့ ဗြိတိန်သာခွဲထွက်ခွင့်ရင် ဗြိတိန်လမ်းစဉ်ကိုလိုက်ပြီး ကျန်ဥရောပနိုင်ငံတချို့ကလည်း ခွဲထွက်ရေးကိုကြိုးပမ်းလာမယ့်ဖြစ်ရပ်မျိုးပါ။ ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Jean-Claude Juncker က ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ခွဲထွက်ရေးကြိုးပမ်းမှုကို “တပ်ပြေး” နဲ့နှိုင်းပြီး “တပ်ပြေးဆိုတာ အသနားပိုကြင်ကြင်နာနာကိုင်တွယ်လို့မရပါဘူး” လို့ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဝေဖန်ရှုတ်ချခဲ့ပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ညှိနှိုင်းဖို့ ဗြိတိန်အစိုးရက ဘယ်လို မဟာဗျူဟာချမှတ်မလဲ၊ ဒီညှိနှိုင်းကာလအတွင်း ဘယ်လို စီမံအုပ်ချုပ်မလဲ၊ ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေ ညှိနှိုင်းတာကရော မြန်မြန်ဆန်ဆန် ပြီးနိုင်ပါ့မလား စတဲ့စဉ်းစမ်းခွန်းတွေဟာ လောလောဆယ်မှာတော့ အမေးပဲရှိပြီး အဖြေမရှိတဲ့မေးခွန်းတွေဖြစ်နေပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးအင်အားစုတချို့က ဥရောပသမဂ္ဂဥပဒေတွေက ဗြိတိန်ဥပဒေတွေအပေါ် လွှမ်းမိုးမှု ရှိရမယ်ဆိုတာကို ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥရောပအသိုင်းအဝိုင်းဥပဒေ (European Communities Act)ကို ရုပ်သိမ်းချင်ကြပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် ညှိနှိုင်းမှုတွေမပြီးပြတ်ခင် ဒီလိုရုပ်သိမ်းမယ်ဆိုရင်တော့ ကျန်ဥရောပနိုင်ငံတွေက ဗြိတိန်ကို ဥပဒေကြောင်းအရ ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်လာနိုင်ပါတယ်။ ခွဲထွက်ရေးအင်အားစုတွေရဲ့ နောက်ခြေလှမ်းက ဗြိတိန်ဥရောပသမဂ္ဂကြား လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်ရေးစာချုပ်ချုပ်ဆိုဖို့ ဖြစ်ပေမယ့် ဒီလိုချုပ်ဆိုနိုင်ဖို့ ဘယ်လောက်အချိန်ယူရမလဲဆိုတာကလည်း မရေရာပါဘူး။ အဲဒါအားသင့်စရာအကောင်းဆုံးကတော့ ဒီလိုမရေရာအခြေအနေထဲတွန်းပို့နိုင်မယ့် လူထုဆန္ဒယူပွဲကို ဘာလို့ အချိန်တိုအတွင်း ကျင်းပဖို့ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရသလဲဆိုတာပါပဲ။

**ဟိုပုံးမြို့နယ် လွယ်အွန်ကျေးရွာ၌ မြေငှားဂရန်ပေးအပ်**

ဟိုပုံး ဇွန် ၂၃ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ် လွယ်အွန်ကျေးရွာအုပ်စု လွယ်အွန်ကျေးရွာ၌ မြေငှားဂရန်များပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျေးရွာဘုန်းကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးစင်မင်းကိုက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဦးသက်ခိုင်က လွယ်အွန်ကျေးရွာမြေငှားဂရန်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုပဏာမာ မြေစရိယာ ၄၅ ဒသမ ၂၂ ကေအတွင်း ပထမအသုတ်အနေဖြင့် ကျေးရွာမြေငှားဂရန် ၅၉ ခုကို ၇-၁၀-၂၀၁၅ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ဒုတိယအသုတ်အနေဖြင့် ဇွန် ၂၂ တွင် ၅၀ ခုကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်းမြေငှားဂရန် ၁၀၉ ကို ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လွယ်အွန်ကျေးရွာ မြေငှားဂရန်များကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများကပေးအပ်ရာ ကျေးရွာဒေသခံပြည်သူများက လက်ခံယူသည်။

နန်းဦးခမ်း(ဟိုပုံး)



# ဆဲလ်ဖီရိုက်နေစဉ် လူငယ်ခုနစ်ဦး ဂင်္ဂါမြစ်ထဲတွင် ရေနစ်သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၃

ကိုယ်တိုင်ရိုက်ဓာတ်ပုံ ဆဲလ်ဖီရိုက်ကူးပြီးနောက် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဂင်္ဂါမြစ်အတွင်း လူငယ်ခုနစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ကြာသပတေးနေ့က ပြောခဲ့သည်။

ထိုဖြစ်ရပ်မှာ ဥဒရာပရာဒေရီမြို့လက်နံနောင်း အနောက်ဘက် ၈၉ ကီလိုမီတာခန့်တွင် ရှိသော ကန်ဒါပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

လူငယ်ခုနစ်ဦး ဂင်္ဂါမြစ်ထဲတွင် ရေဆင်း ချိုးနေစဉ် ၎င်းတို့မှ တစ်ဦးသည် ဓာတ်ပုံ ဆဲလ်ဖီရိုက်ကူးနေစဉ် ဟန်ချက်ပျက်ကာ ရေစီးထဲမျောပါသွားခဲ့ကြောင်း ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောသည်။

အခြားသူငယ်ချင်း ခြောက်ဦးမှာလည်း တစ်ဦးကို တစ်ဦးကယ်ဆယ်ရန် ကြိုးစားရင်း ရေနစ်သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ရဲများသည် မြစ်ထဲမှ ရေနစ်သေဆုံးသူ အလောင်းများကို ရှာဖွေခဲ့သည်။ ကိုယ်တိုင်ရိုက် ဓာတ်ပုံ ဆဲလ်ဖီရိုက်ရနေရာအဖြစ် အိန္ဒိယ နိုင်ငံ မွမ်ဘိုင်မြို့အနီးဝန်းကျင်ရှိနေရာ ၁၆ ခုအား သက်ဆိုင်ရာအရာရှိများက ယခုနှစ်အစောပိုင်းက ကြေညာခဲ့သည်။

ကိုယ်တိုင်ရိုက်ဓာတ်ပုံ ဆဲလ်ဖီရိုက်ကူး နေစဉ် လူသေဆုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ထိုသို့ တာဝန်ရှိသူများက ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဆဲလ်ဖီရိုက်ရနေရာများတွင် ထင်ရှားသောနေရာများဖြစ်သည့် ဘန်ဒရာ ဘန်စတန်း၊ မရင်းဒရိုက်နှင့် ဂျူဟာချောပသီ စသည့်နေရာများ ပါဝင်သည်။

ဆဲလ်ဖီရိုက်ခြင်းသည် ယခုအချိန်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ရေပန်းစားနေသော ကူးစက်မြန် ယဉ်ကျေးမှုတစ်ခုဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)

# အီးယူမှထွက်ခွာရန် ပြုတိန်မဲပေးခဲ့လျှင် ဖြစ်နိုင်သည့်ရလဒ်များကို ဂျီ-၇ သဘောထားထုတ်ပြန်



လန်ဒန် ဇွန် ၂၃  
ဂျီ-၇ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ခေါင်းဆောင်များသည် အကယ်၍ အီးယူမှ ပြုတိန်ထွက်ခွာခဲ့လျှင် ဈေးကွက်တည်ငြိမ် မှုအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေစေရန် လိုအပ်သော အဆင့်များအတွက် သဘောထားတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့ ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများက ကြာသပတေးနေ့တွင် တိုက်ရိုက်အသိပေးခဲ့သည်။

ဂျီ-၇ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အရာရှိများက ကြာသပတေးနေ့ ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ပြီးနောက် ရလဒ်ကို ရှင်းရှင်း လင်းလင်းသိရပြီးနောက် စီးပွားရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အခြေအနေပေါ်တွင် မူတည်၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်သည် ဂျီ-၇ နိုင်ငံများအကြား မလိုလားအပ်သော ငွေကြေးပြောင်းလဲ မှုများ၊ ကတောက်ကဆများနှင့် မတည်မငြိမ်ဖြစ်မှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး သဘောတူညီချက်ကို ပြန်လည်အတည်ပြုလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာအရာရှိတစ်ဦးက ပြောသည်။

ဂျပန်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး တာရိုအာဆိုသည် ထွက်ခွာရေးမဲများကြောင့် ယန်း ငွေဆိုင်ရာ ဖောင်းပွမှုများဖြစ်ပေါ်မှုမှ ကာကွယ်ရန်ရည်ရွယ်၍ သီးခြားသဘောထား တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပဟိုဘဏ်ကြီးများအနေဖြင့်လည်း ထွက်ခွာရေးမဲများအတွက် အရန် ခေါ်လာ ပြုတ်လပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့်အတွက် အရေးပေါ်ငွေပေးလွှဲပေး စေမည့် ဖလှယ်ရေးအစီအစဉ်များကိုလည်း အဆင်သင့်ပြင်ထားကြောင်း သိရသည်။

(ရိုက်တာ)

## ဗီယက်နမ် ပျောက်ဆုံး လေယာဉ်တစ်စင်း၏ အင်ဂျင်တစ်ခုတွေ့ရှိ

ဟနိုင်း ဇွန် ၂၃

ဗီယက်နမ် ပျောက်ဆုံးလေယာဉ်တစ်စင်းမှ အင်ဂျင်တစ်ခုကို တိုင်ပန်မြို့မြောက်ပိုင်း ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင် ရေအောက်မီတာ ၆၀ အနက်တွင် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ရှာဖွေရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးအာဏာပိုင်များက ကြာသပတေးနေ့က ပြောခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သော ကြာသပတေးနေ့က လူကိုးဦးတင်ဆောင်သော ဗီယက်နမ် ကက်ဆာလေယာဉ်တစ်စင်းသည် အခြားပျောက်ဆုံးနေသော လေယာဉ်တစ်စင်းဖြစ်သည့် ဆု-၃၀ နှင့် လေယာဉ်မှူးတစ်ဦးကို ရှာဖွေနေစဉ် ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်သွားခဲ့သည်။ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ရှာဖွေရေးကော်မတီတွင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူထားသော ဗီယက်နမ် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် သရင်ဒင်သန်း အနေဖြင့်လည်း လေယာဉ်အင်ဂျင်တွေ့ရှိရာနေရာသို့ ထွက်ခွာသွားပြီးဖြစ်ကြောင်း ဗီယက်နမ်အစိုးရ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှသတင်း ဖော်ပြ သည်။ လွန်ခဲ့သော သောကြာနေ့က ကက်ဆာလေယာဉ်ကို တွေ့ရှိခဲ့သော်လည်း လေယာဉ်ပေါ်ပါ လူကိုးဦး၏ အခြေအနေကိုမူ မသိရသေးပေ။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များအား လေယာဉ်အင်ဂျင်ကို ဆယ်ယူရန် တိုက်တွန်းထားပြီး လေယာဉ်၏ အခြားအပျက်အစီးများနှင့် လေယာဉ်ပေါ်ပါ ကိုဦးကို ရှာဖွေရေးနေရာကို ထပ်မံတိုးချဲ့ရန် တိုက်တွန်းလိုက်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

# ပြီးခဲ့သောနှစ်က ပိုးလမ်းမသစ်အတွက် ဒေါ်လာ ၁၅ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရှိ ပြောကြား

ပေကျင်း ဇွန် ၂၃

ပြီးခဲ့သောနှစ်က ပေကျင်း၏ ကနဦး ပိုးလမ်းမသစ်အတွက် တရုတ်ကုမ္ပဏီများက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဘီလီယံဖိုးအထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ခဲ့ကြောင်း တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဇင်က ဥပဘတ်ကစွတန်နိုင်ငံ၌ ငွင်း၏ အဓိက နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်း တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၁၃ခုနှစ်က ရှီကျင့်ဇင်က စတင်ခဲ့သော ရပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ကြောင်းဟု လူသိများသော အစီအစဉ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဥဒရာပ၊ အာဖရိကနှင့် အာရှအလယ်ပိုင်း၊ အနောက်ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဓာတ်အားလိုင်းကွန်ရက်စနစ်နှင့် မီးရထားလမ်း အပါအဝင်အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ရည်ရွယ်ခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ပိုးလမ်းမအတွက် ရန်ပုံငွေဒေါ်လာ ၄၀ ဘီလီယံမြှုပ်နှံထားပြီး အာရှအခြေခံအဆောက်အအုံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘဏ်ကို အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၅၀ ဘီလီယံနှင့်တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများ၏ ဖော်ပြချက်အရ ရှီသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ပိုးလမ်းမသစ်အတွက် တရုတ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုတွင် ဒေါ်လာ ၁ ထရီလီယံပိုသွားခဲ့ကြောင်း ပြောခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

ရပ်ဝန်းတစ်ခုလမ်းကြောင်းတစ်ကြောင်း ကနဦးအစီအစဉ်သည် အောင်မြင်မှုရရှိနေပြီဖြစ်ပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် စွဲမြဲတိုးတက်ရန်အတွက် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဥပဘတ်ကစွတန် လွှတ်တော်တွင် သမ္မတရှီက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘဲလ်ကန်နှင့် အာရှအလယ်ပိုင်းဒေသတို့သည် အဓိကစီမံကိန်းများဖြစ်ကြောင်း ရှီသည် ဥပဘတ်သို့သွားရောက်ပြီးနောက် ဆားဘီးယားနှင့် ပိုလန်နိုင်ငံတို့ကိုလည်း သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)



# မက္ကဆီကိုနိုင်ငံ၌ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု ပဋိပက္ခများကြား အဖြေရှာနိုင်ရေး ဆွေးနွေးမှုပြုလုပ်ရန်လို



မက္ကဆီကိုစီးတီး ဇွန် ၂၃

မက္ကဆီကိုနိုင်ငံ၌ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကို ဆန့်ကျင်သော အတိုက်ခံအုပ်စုများနှင့် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းခြင်းသည်သာ အဖြေရှာသည့် နည်းလမ်းဖြစ်ကြောင်း မက္ကဆီကိုမှာ သမိုင်းပညာရှင်များဖြစ်သည့် အနီးရီဇလေးနှင့် ဆာရာဆက်ဖီချီဗစ်က ပြောသည်။

မက္ကဆီကိုနိုင်ငံ၌ ဆရာအင်အား တစ်သန်းနီးပါးရှိရာ အမျိုးသားပညာရေးလုပ်သားများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (CNTE) သည် အဓိက အတိုက်ခံအင်အားစုတစ်ခုဟုတ်ကြောင်း ခရူဇယ်က ပြောသည်။ အတိုက်ခံအုပ်စုများနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသည့်နည်းလမ်းမှာ အနည်းငယ်ထူးဆန်းနေ သော်လည်း ပြဿနာများ ချုပ်ငြိမ်းရေးအတွက်တစ်ခုတည်းသော ဖြေရှင်းနည်းမှာ ၎င်းတို့နှင့်ဆွေးနွေး ရန်ပင်ဖြစ်သည်ဟု ခရူဇယ်က ပြောသည်။

မေ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကာ CNTE အဖွဲ့က ၎င်းတို့အုပ်စုများဆုံး လွှမ်းမိုးရာ အော့စကာမြို့နှင့် အခြားမြို့သုံးမြို့တို့တွင် စတင်ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့အဖွဲ့သည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ပညာရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဆန္ဒပြကြခြင်းဖြစ်သည်။ CNTE အဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင် ရူဘန်နူဇက် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရပြီးနောက် လွန်ခဲ့သော ၁၀ ရက်က ဆန္ဒပြပွဲများမှာ ပို၍ပြင်းထန်လာသည်။

ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြမှုများ၌ အင်အားသုံးဖြေရှင်းသည့်နည်းလမ်းမှာ အဖြေရှာသည့် နည်းလမ်း အစစ်အမှန်မဟုတ်ဟုလည်း ခရူဇယ်က ပြောသည်။ လွန်ခဲ့သောလက အော့စကာမြို့လမ်းကြီးများ ပိတ်ဆို့ခဲ့သည့်အတွက် ပြည်နယ်အတွင်းအစားအစာ၊ လောင်စာနှင့် ဆေးဝါးများ ပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း၊ မက္ကဆီကိုငွေဒေါ်လာသန်း ၁၅၀ ခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း အော့စကာမြို့မှ အာဏာပိုင်များကပြောသည်။ (ဆင်ဟွာ)



# သေဒဏ်စီရင်မှုဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာကို အလုံးစုံမဖြေရှင်းနိုင်

**အင်** ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်သုံးစွဲမှုနှင့် သေဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရတဲ့ ရာဇဝတ်သားတွေအတွက် ယခုနှစ်မှာကျရောက်တဲ့ အစွလာမိဘာသာဝင်များရဲ့ ရာမာဒန်(ဥပုသ်လ)ဟာ အတော်လေးကိုသက်ရောက်မှုရှိခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့လက အကျဉ်းသား ၁၅ ဦးကို သေဒဏ်စီရင်ချက်ချမှတ် ကျွန်းကိုပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး သေနတ်နဲ့ ပြစ်ဒဏ်စီရင်မယ်လို့ ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်က ဥပုသ်ရာသီအတွင်းမှာ ခုလို ကွပ်မျက်ခြင်းဟာ မသင့်လျော်တဲ့အတွက် ပြစ်ဒဏ်စီရင်မှုကို ရွှေ့ဆိုင်းမယ်လို့ ကတိပြုခဲ့ပါတယ်။

ဒီလို အသိတရားမျိုးကို တစ်နှစ်ပတ်လုံး အသုံးမချနိုင်တာကတော့ သိပ်ကိုဆိုးရွားပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေကို နိုင်ငံပေါင်းများစွာက အပြစ်ပေး ဆောင်ရွက်မှုတွေ ပြုလုပ်နေပေမယ့် မူးယစ်ဆေးဝါးပြစ်မှုအတွက် သေဒဏ်ချမှတ်ဖို့ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ နိုင်ငံဟာ ၃၆ နိုင်ငံသာရှိပါတယ်။ တရုတ်၊ အီရန်၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူနဲ့ ဝီယက်နမ်အပါအဝင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံဟာ မူးယစ်ဆေးဝါးကို ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်တဲ့ အနေနဲ့ သေဒဏ်ချမှတ်ခြင်းဖြင့် ထိရောက်စွာ အရေးယူမှုကို ပုံမှန်ကျင့်သုံးတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံဟာ လတ်တလောမှာ အကြောင်းအမျိုးမျိုးနဲ့ နိုင်ငံတကာရဲ့ အာရုံစိုက်ခြင်းကို ခံနေရပါတယ်။ အကြောင်းများစွာ အနက် တစ်ခုကတော့ သေဒဏ်ပေးခြင်းကို မနှစ်ကအချိန်အထိ လက်တွေ့ အခိုင်အမာ ကျင့်သုံးလာခဲ့ပြီးမှ နိုင်ငံရဲ့လက်ကျက်သရေအတွက် ရုတ်တရက် ကောက်ကာင်ကာ ရွှေ့ဆိုင်းလိုက်တဲ့ အချက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ တရားမဝင်မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်မှုကိုတိုက်ဖျက်ဖို့ သေဒဏ်ချမှတ်တဲ့ ဥပဒေကျင့်သုံးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ကုလသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ကြောင်း မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ပြီးတစ်လမပြည့်ခင်မှာပဲ ခုလိုပြောင်းလဲသွားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတကာအာရုံစိုက်ခြင်းခံရတဲ့နောက် ထပ်အကြောင်းတစ်ခုကတော့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံဟာ နိုင်ငံတကာထင်မြင်ယူဆချက်များကို ဂရုမစိုက်ဘဲ နိုင်ငံခြားသားတွေကိုပြောင်ပြောင်တင်းတင်း သေဒဏ်ပေးနေတဲ့ အချက်ပါ။

အခြားနိုင်ငံတွေက တိုက်ရိုက်မေတ္တာရပ်ခံလျှောက်လဲမှုနဲ့ ကုလသမဂ္ဂသို့ တင်ပြကန့်ကွက်မှုတွေပြုလုပ်ပေးမယ်လည်း အချည်းအနှီးပါပဲ။

၂၀၁၅ ခုနှစ်က အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးပြစ်မှုနဲ့ ပြစ်ဒဏ်ကျခံရတဲ့ အကျဉ်းသား နှစ်ဦးအတွက် တရားဦးနဲ့ နယ်သာလန် နိုင်ငံတို့ဟာ သနားညှာတာမှုရရှိဖို့ အကြီးအကျယ် ကြိုးစားခဲ့ပေမယ့် အကျဉ်းသားနှစ်ဦးဟာ နိုင်ငံဂျီးရီးယား၊ မာလာဝီ၊ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံများက နိုင်ငံသားသုံးဦးအပါအဝင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသား အမျိုးသမီးတစ်ဦးနဲ့အတူ သေဒဏ်ပေး ကွပ်မျက်ခံလိုက်ရပါတယ်။ လအနည်းငယ်ကြာပြီးနောက် အကျဉ်းသားရှစ်ဦးကိုထပ်မံကွပ်မျက်ခဲ့ပါတယ်။

တရားဦး၊ ဩစတြေးလျနဲ့ နယ်သာလန် နိုင်ငံတွေက တုံ့ပြန်တဲ့အနေနဲ့ ၎င်းတို့ရဲ့ သံအမတ်တွေကို ပြန်လည်ဆင့်ခေါ်တာမျိုးတွေလုပ်ခဲ့ပေမယ့် အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိခဲ့ပါဘူး။ နိုင်ငံတကာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာမှုအဖွဲ့ရဲ့ အဆိုအရ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ဂျကာတာမှာ သေဒဏ်ပေးကွပ်မျက်မှု ၄၆ ခုထက်မနည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးပြစ်မှုက ၂၇ မှု ဖြစ်ပါတယ်။

သေဒဏ်စီရင်မှုများဟာ “မူးယစ်ဆေးဝါး သူများသည် လူမှုအဖွဲ့အစည်းအတွက် အမှိုက်သရိုက်များဖြစ်သည်” ဆိုတဲ့ အယူအဆကို ထင်ရှားစေလိုတဲ့ သမ္မတဂျိုကိုဝီရဲ့ ဆန္ဒနဲ့ အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ ပတ်သက်ဆက်သွယ်နေပါတယ်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာဟာ သိသာထင်ရှားတဲ့ ပြဿနာဖြစ်ပြီး စိတ်ချပုံကြည်ရတဲ့ စာရင်းဇယားအချက်အလက်တွေ မတွေ့ရသေးပါဘူး။ သမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒီဒီ ကျမ်းသစ္စာခံယူကာ



၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်က မူးယစ်ဆေးဝါးပြစ်မှုဖြင့် သေဒဏ်ချမှတ်ခံရသည့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသား ဖြူရစ်စူကူမာရန် ပြစ်ဒဏ်လျှော့ပေါ့ပေးရန် ရုံးတော်၌ အသနားခံလျှောက်လဲနေစဉ်

ရာထူး ဆက်ခံခဲ့ပြီး မကြာခင်မှာပဲ နိုင်ငံအတွင်း မူးယစ် ဆေးဝါးသုံးစွဲနေမှုများအပေါ် အရေးပေါ်အခြေ အနေတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ပါတယ်။ နိုင်ငံလူဦးရေရဲ့ ၂ ရာခိုင်နှုန်း (သို့မဟုတ်) လူငါးသန်းနီးပါးဟာ မူးယစ်ကျွေးကျွန်ဖြစ်နေပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုကြောင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသား ၄၀ လောက် နေ့စဉ် အသက်ဆုံးရှုံးနေရကြောင်း သမ္မတဂျိုကိုဝီက အစိုးရတိုင်းကဏန်းအချက်အလက်များကို ကိုးကားပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

နိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်ဆရာများက အစိုးရရဲ့ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်တွေကို မေးခွန်းထုတ်ခဲ့ပြီး အင်ဒိုနီးရှား မူးယစ်ဆန့်ကျင် တိုက်ဖျက်ရေးအေဂျင်စီက မူးယစ်ဆေးဝါးကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးရှိတယ်လို့ ပိုပိုသာသာ ခန့်မှန်းတွက်ချက်မိခဲ့ကြောင်း ယခုနှစ်အစောပိုင်းမှာ ဖြေကြားခဲ့ပေမယ့် မူးယစ်ဆန့်ကျင်တဲ့ စစ်ဆင်ရေးများနဲ့ သေဒဏ်စီရင်ချက်ချမှတ်တဲ့ နိုင်ငံအတွင်း ရေပန်းစားနေဆဲပါ။ ဂျိုကိုဝီဟာ မူးယစ်ဆေးဝါးပြစ်မှုအတွက် အယူခံ မှန်သမျှကို ပယ်ချခဲ့ပါတယ်။

သေဒဏ်ပေးခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းနဲ့ ဖမ်းဆီးခြင်းတွေဟာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာအတွက် အဖြေမှန်မဟုတ်ပါဘူး။

ကွပ်မျက်ခံလိုက်ရတဲ့သူတွေဟာလည်း တရားမဝင်မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်မှုရဲ့ မူလဇာစ်မြစ်မဟုတ်ပါဘူး။ တချို့ဟာ ခေါင်းပုံဖြတ် အသုံးချခံရခြင်းသာဖြစ်ပြီး တချို့ဆိုရင် ကိုယ်တိုင်တောင် မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်လာမှန်းမသိဘဲ ချောင်ပိတ်ခံလိုက်ရသူတွေဖြစ်ပါတယ်။

သမ္မတရာထူးရရှိပြီး လအနည်းငယ်အကြာမှာပဲ ဂျိုကိုဝီဒီဒီအပေါ် ထောက်ခံမှုများဟာ လျော့ကျလာခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းမတိုင်မီက ရာထူးဆက်ခံခဲ့တဲ့ ဘိုးဘေးဘီဘင်များနဲ့ ခြားနားစွာ ဂျိုကိုဝီဟာ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒအတွေ့အကြုံ မရှိသူအဖြစ် မကြာခင်က ဝေဖန်ခံနေရပါတယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲမှုအပေါ်မှာ ၎င်းရဲ့ တင်းမာခက်ထန်တဲ့ သဘောထားဟာ အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံရဲ့

အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်စိုးမူမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြောစမှတ်တွင်ခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသား မူးယစ်ဆေးဝါးဥပဒေကို နိုင်ငံခြားရေးရာ အယူအဆများကြောင့် အတိမ်းအစောင်းမခံနိုင်ဘူးလို့ ၎င်းက ဆုံးဖြတ်လိုက်ပါတယ်။ ဒီလိုသဘောထားမျိုးရှိခဲ့ရာကနေ ယခုတစ်ဖန် ရာမာဒန် (ဥပုသ်)ကာလအတွင်းမှာ သေဒဏ်မပေးဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးဥပဒေဟာ ဘာသာရေးအယူအဆနဲ့ ပြောင်းလဲနိုင်တယ်ဆိုတဲ့ မျှော်လင့်ချက်တွေကို ပေါ်ပေါက်စေခဲ့ပါတယ်။ ကိုးကား-ရိုက်တာ (၂၀-၆-၂၀၁၆)

••• ကလေးမိုးမြင့် •••

**သေဒဏ်ပေးခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းနဲ့ ဖမ်းဆီးခြင်းတွေဟာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာအတွက် အဖြေမှန်မဟုတ်ပါဘူး။ ကွပ်မျက်ခံလိုက်ရတဲ့ သူတွေဟာလည်း တရားမဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်မှုရဲ့ မူလဇာစ်မြစ်မဟုတ်ပါ။**



ဇွန် ၂၂ ရက်က တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း ကျန်စီပြည်နယ် ယွန်ရှူစီရင်စုရှိ ပိုရန်ရေကန် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေ၌ ဒါဟူချီလမ်းမကြီးပေါ်တွင် ရေလွှမ်းမိုးမှုကြုံတွေ့နေစဉ် ယာဉ်များဖြတ်သန်းသွားလာနေသည့်ကို တွေ့ရစဉ်။ (ဆင်ဟွာ)

## တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်းတွင် ၂၂နှစ်ကြာ လွတ်မြောက်နေသည့် လူသတ်သမားကိုဖမ်းမိ

ဟာဘင် ဇွန် ၂၃

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်း ဟေလုံကျွန်းပြည်နယ်မှရဲများက ၂၂နှစ်ကြာလွတ်မြောက်နေသော လူသတ်မှု၏ အဓိကသံသယရှိသူကိုဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

Zheng အမည်ရှိလူသတ်သမားဟု ယူဆရသူကို မွန်ဂိုလီးယားအတွင်းပိုင်း၌ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ဖမ်းမိခြင်းဖြစ်သည်ဟုရဲများကပြောသည်။ Zheng သည် ၁၉၉၄ ခုနှစ်က ပုဂ္ဂိုလ်ရေးရာအရ စကားများရန်ဖြစ်ရာမှ လူတစ်ဦးကို မသေမချင်း ဓားဖြင့်ထိုးသတ်ခဲ့သူဟု စွပ်စွဲခံထားရသူဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ၎င်းသည် မွန်ဂိုလီးယားအတွင်းပိုင်းရှိ Tongliao မြို့သို့ ထွက်ပြေးခဲ့သည်။

ထို့ပြင်၎င်း၏အမည်ကို မစွတာ ဝေါင်ဟုပြောင်းလဲခဲ့သည်။ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများသည် မစွတာ ဝေါင်သည်လူသတ်သမား ဟုယူဆရသူနှင့်ဆင်တူသည်ကိုသတိပြုမိပြီးနောက် ၎င်းကိုစောင့်ကြည့်ခဲ့ကြသည်။

နောက်ဆုံး မစွတာဝေါင်ဟုအမည်ခံထားသော Zheng ကို ၎င်း၏နေအိမ်၌ ပင်ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်။ Zheng ကလည်း ယင်းဖြစ်ရပ်များကို ဟုတ်မှန်သည့်အတိုင်း ဝန်ခံခဲ့သည်ဟု ရဲများက ပြောသည်။ (ဆင်ဟွာ)





## စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်မှု ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ လှူ

စစ်ကိုင်း ဇွန် ၂၃  
ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သက်ဆိုင်ရာဒေသများအလိုက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ခြင်း ကြုံတွေ့လာပါက အများပြည်သူအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားနိုင်ရန် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဇွန် ၂၂ ရက် ညနေ ၃ နာရီက မုံရွာမြို့ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ အလှူငွေကို ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဦးစိုးတင်မောင်ဇော် (အကြီးတန်းအထွေထွေမန်နေဂျာ) က တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အကြံတို့ကို အခြေခံ၍ BFM ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်း၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ယခုကဲ့သို့ လှူဒါန်းရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ဖောင်ဒေးရှင်းအနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်တို့တွင် ဒေသခံပရိတ်အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ တတ်စွမ်းသမျှ ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ကို ဝန်ကြီးချုပ်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က လှူဒါန်းမှုအတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့လူထုကိုယ်စား အထူးကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ လှူဒါန်းရေးကြီး ဒေါက်တာဇော်ဝင်း၊ စီမံအထူးဝန်ကြီး ဦးစိုးဦး၊ အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးမြတ်ကျော်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ဒုတိယအုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာ ဦးတင်ထွန်း၊ အကြီးတန်းထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးစိုးတင်မောင်ဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး အခမ်းအနားတွင် ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဦးစိုးတင်မောင်ဇော်က ယမန်နှစ်က ရေကြီး၊ ရေလျှံ၊ မြေပြိုမှုစသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပွားချိန်အတွင်း BFM အနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ အခြားပရိတ်အဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင်များအနေဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ ခက်ခဲပင်ပန်းစွာ လှူဒါန်း၊ ငွေအားနှင့် ကယ်ဆယ်ရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပြတ်တောက်၍ ဝေးလံခေါင်သီသော အချို့ဒေသများသို့ ကယ်ဆယ်ရေးစွဲလမ်းများ ရောက်ရှိရန် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရကြောင်း၊ ထိုအတွေ့

ဖောင်ဒေးရှင်းသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လာပါက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀၊ ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့တွင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ တို့ကိုလည်း ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ယခုနှစ်ဆောင်းရာသီတွင် လာနီညာရာသီဥတုကြောင့် အအေးလွန်ကုန်မှုဒဏ်ကို ပိုမိုခံစားရနိုင်သည့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်ကျောင်းများ၊ မိဘမဲ့ကျောင်းများ၊ မိဘမဲ့အမျိုးသမီးဂေဟာများ၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာများ၊ တိုက်ပွဲရောင်စခန်းများရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို အအေးဒဏ်ကာကွယ်နိုင်ရန် ခေါင်းစွပ်ပါ အန္တေးထည် ၁၂၀၀၀၀ ကို တရုတ်နိုင်ငံ ကွမ်ကျိုးမြို့မှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်မှာယူ၍ လှူဒါန်းပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။ သိနိုင်ဦး

## မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များ သက်တမ်းတိုးခြင်း နယ်လှည့်ဆောင်ရွက်ပေးမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၃  
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ မြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များ သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်သိရှိဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	မြို့နယ်
၁။	ကချင်ပြည်နယ်	ရွှေကူ၊ မိုးကောင်း
၂။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ဘုတလင်၊ မြောင်း၊ ရေဦး၊ ခမ်းပတ်
၃။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	တနင်္သာရီ
၄။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ကျောက်တံခါး၊ သဲကုန်း၊ နတ္ထလင်း
၅။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	ရေနံချောင်း၊ တောင်တွင်းကြီး၊ ဆော၊ စလင်း၊ အောင်လံ၊ မင်းလှ
၆။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မတ္တရာ
၇။	မွန်ပြည်နယ်	သံဖြူဇရပ်
၈။	ရခိုင်ပြည်နယ်	ကျောက်ဖြူ
၉။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မှော်ဘီ၊ သုံးခွ
၁၀။	ရှမ်းပြည်နယ်	ပင်လောင်း၊ လဲချား၊ သိန်းနီ၊ ကွတ်ခိုင်၊ သီပေါ
၁၁။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	အိမ်မဲ၊ ဓနုဖြူ၊ ဇလွန်

## ဇွန် ၂၃ ရက် လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် သစ်သီးဝလံဈေးနှုန်းများ

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ဈေးပိတ်ချိန် လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် သစ်သီးဝလံဈေးနှုန်းများ					
စဉ်	အမျိုးအစား	ထွက်ရှိရာဒေသ	ယူနစ်	ဈေးကွက်	ဈေးနှုန်း(ကျပ်)ပျမ်းမျှ အနိမ့်ဆုံးမှ အမြင့်ဆုံး
၁။	ပေါဆန်း(ဆန်)	နယ်စုံ(ဈာပုံ၊ ဒေးဒရဲ၊ မြောင်းမြ၊ ပုသိမ်၊ ရွှေဘို)	တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၃၁၀၀၀ မှ ၄၂၀၀၀
၂။	ညောင်(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၂၀၅၀၀ မှ ၂၃၅၀၀
၃။	ဝစိန်(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၂၀၅၀၀ မှ ၂၁၅၀၀
၄။	မြီးတုံး(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၂၇၅၀၀ မှ ၃၀၀၀၀
၅။	မိုးသုခ(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၂၆၀၀၀ မှ ၂၇၀၀၀
၆။	နွေသီးထပ်(ဆန်)		တစ်တင်းခွဲ	ဝါးတန်းလမ်းကုန်စည်ဦး	၁၉၅၀၀ မှ ၂၀၅၀၀
၇။	မတ်ပဲ FAQ/RC		တစ်တန်	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၁၄၀၀၀၀
၈။	ပဲတီစိမ်း(ပဲ)	နယ်စုံ(ပုဇွန်၊ ရွှေဝါ၊ ပဲခူး၊ ဝါးခယ်မ)	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၁၄၄၀ မှ ၁၈၇၀
၉။	ကုလားပဲလုံး		တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၂၀၀၀ မှ ၂၁၀၀
၁၀။	ကြက်သွန်နီ	ဆိပ်ဖြူ၊ မြင်းမြို့၊ ပင်းတယ၊ မင်းဘူး၊ မိတ္ထီလာ	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၃၅၀ မှ ၆၀၀
၁၁။	ကြက်သွန်ဖြူ	ကြူကုတ်	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၃၀၀၀ မှ ၃၂၅၀
၁၂။	ကြက်သွန်ဖြူ	အောင်ပန်း	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၃၁၀၀ မှ ၃၅၅၀
၁၃။	ငရုတ်ရည်	အိန္ဒိယ၊ ဝါးခယ်မ၊ ရွှေလောင်း၊ ပန်းတနော်၊ အိမ်မဲ	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၂၃၀၀ မှ ၃၉၀၀
၁၄။	ငရုတ်(မိုးထောင်)	ညောင်ရမ်း	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၂၄၀၀ မှ ၃၂၀၀
၁၅။	အာလူး	ဟံဟိုး	တစ်ပိဿာ	ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဦး	၃၅၀ မှ ၁၀၃၀
၁၆။	ပဲပုပ်(ဗမာ)		တစ်အိတ်	မန္တလေးကုန်စည်ဦး	၅၃၀၀၀
၁၇။	နမ်းနက်		တစ်အိတ်	မန္တလေးကုန်စည်ဦး	၉၀၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀၀

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဈေးကွက်သတင်းအချက်အလက်အေဂျင်စီ (AMIA) မှ ပေးပို့သည်။



Approved Center No: 93081



CHINDWIN COLLEGE



PEARSON BTEC

### တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများအတွက်



### International Foundation Course

- Civil Engineering
- Electrical & Electronic Engineering
- Mechanical Engineering
- Business Management
- Business Accounting
- Hospitality Management

### 2016 July Intake အတွက်ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပါပြီ



www.facebook.com/chindwincollege

www.chindwincollegemyanmar.com

Phone: Yangon 01 - 298 137, 297 673

Mandalay 02 - 741 79, 682 49

Taunggyi 09 7 840 38 995, 09 7 840 38 996







# MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၅) ဆက်လက်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၅)ကို ယခုတစ်ပတ်ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ပွဲဆက်နေသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဇေယျာရွှေမြေ အသင်းကြီးများဖြစ်သည့် လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်နှင့် ဧရာဝတီတို့ တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။

ပွဲစဉ်(၁၅)အဖြစ် ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ရခိုင်နှင့်ရတနာပုံ၊ အောင်ဆန်းကွင်း၌ မကွေးနှင့် Horizon၊ ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် တောင်ကြီးကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့်ဇေယျာရွှေ၊ YUSC ကွင်း၌ လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်နှင့်ဧရာဝတီ၊ အောင်ဆန်းကွင်း၌ Southern နှင့် ဇွဲကပင်၊ တောင်ငူကွင်း၌ ဟံသာဝတီနှင့် ချင်းယူနိုက်တက်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ်(၁၄)အပြီးတွင် ရတနာပုံက ၃၈ မှတ်ဖြင့် ထိပ်ဆုံးတွင် ပြတ်ပြတ်သားသား ဦးဆောင်နေပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်၊ မကွေး၊ ဟံသာဝတီ၊ ဇေယျာရွှေမြေနှင့် ဧရာဝတီတို့က ၂၂ မှတ်စီ၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်က ၂၁ မှတ်၊ ဇွဲကပင်နှင့် ချင်းယူနိုက်တက်တို့က ၁၈ မှတ်စီ၊ ရခိုင်က ၁၁ မှတ်၊ Southern က ၁၀ မှတ်၊ Horizon တို့က ၀ မှတ်တို့ ရရှိထားသည်။

ယခုရာသီတွင် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ၌ ချန်ပီယံအသင်းမှာ စောစီးစွာထွက်ပေါ်ဖွယ်ရှိပြီး ၁၆ မှတ်အသာဖြင့် ဦးဆောင်နေသည့် ရတနာပုံမှာ လက်ကျန်ရှစ်ပွဲတွင် သုံးပွဲအနိုင်ရရှိခြင်း ချန်ပီယံဖြစ်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ရတနာပုံသည် ယခုရာသီတွင် ရှုံးပွဲမရှိ ကစားထားနိုင်ပြီး ရှုံးပွဲမရှိစံချိန်ကို ရယူနိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ရ

မည်ဖြစ်သည်။ နည်းပြအပြောင်းအလဲလုပ်ထားသည့် ရန်ကုန်မှာ ဧရာဝတီနှင့် ပွဲကျပ်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအကျော့တွင် သုံးပွဲဆက်တိုက်အနိုင်ရထားသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဇေယျာရွှေမြေတို့တွေ့ဆုံမှုမှာ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းနေသည်။ ဦးမျိုးမင်းထွန်း၏ ပထမဆုံးကိုင်တွယ်မည့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်၏ အိမ်ကွင်းရှုံးပွဲဆက်နေမှုကို ရပ်တန့်နိုင်ခြင်းရှိမရှိ စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

### ရန်ကုန် - ဧရာဝတီ

နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးနေသည့် အသင်းကြီးနှစ်သင်း၏တွေ့ဆုံမှုဖြစ်ပြီး နည်းပြသစ်လက်အောက် ရန်ကုန်အသင်း၏အနေအထားကို စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ အိမ်ကွင်းနှစ်ပွဲဆက်အရှုံးကြောင့် နည်းပြမာဂျက်နှင့် လမ်းခွဲခဲ့သည့် ရန်ကုန်မှာ အိမ်ကွင်းပွဲကျပ် တစ်ပွဲထပ်မံကစားရခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ပွဲပြန်လည်ရရှိရေး ကြိုးပမ်းမည့် အသင်းနှစ်သင်း၏ တွေ့ဆုံမှုက အကြိတ်အနယ်ရှိနိုင်သည်။

### ရှမ်းယူနိုက်တက် - ဇေယျာရွှေမြေ

ဒုတိယအကျော့ သုံးပွဲဆက်တိုက်အနိုင်ရထားသည့် အသင်းနှစ်သင်း၏ တွေ့ဆုံမှုဖြစ်ပြီး နိုင်ပွဲဆက်မှုကို ထိန်းထားနိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ နှစ်သင်းစလုံးကြားရက်တွင် ရှုံး၊ ထွက်ပြိုင်ပွဲကစားထားရသောကြောင့် ပွဲပန်းနိုင်သော်လည်း နိုင်ပွဲဆက်ရေး ကြိုးပမ်းလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ယခုပွဲအနိုင်ရသည့်အသင်းမှာ အဆင့်ရပ်တည်မှု မြင့်တက်လာဖွယ်ရှိနေသည်။

### ညီမြတ်သော်တာ

## ကိုလံဘီယာကိုအနိုင်ယူပြီး ချီလီတို့ ဗိုလ်လုပွဲတက်

ကိုပါအမေရိကလေး အကြိုဗိုလ်လုပွဲနောက်ဆုံးပွဲစဉ်ဖြစ်သော ကိုလံဘီယာနှင့် ချီလီတို့ပွဲကို ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ လက်ရှိချန်ပီယံချီလီက နှစ်ဂိုးဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ယင်းပွဲတွင် ကိုလံဘီယာက ၄-၂-၁ ပုံစံဖြင့် လည်းကောင်း၊ ချီလီက ၄-၃-၃ ကစားကွက်တို့ဖြင့် လည်းကောင်း ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ ချီလီအတွက် သွင်းဂိုးများကို ပွဲချိန် ၇ မိနစ်တွင် ကွင်းလယ်ကစားသမား အာရန်ဂိုက်စ်နှင့် ၁၁ မိနစ်တွင် ဖူအန်ဇာလီဒါက သွင်းယူခဲ့သည်။ ချီလီအသင်းသည် လက်ရှိချန်ပီယံ ခြေစွမ်းနှင့်အညီ ဘောလုံးပိုင်ဆိုင်မှု အသာစီးရရှိခဲ့သည်။ ယင်းပွဲတွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ကစားပွဲကို ခဏရပ်နားခဲ့ရသည်။

ချီလီအသင်းသည် ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်သွားပြီး အာဂျင်တီးနားနှင့် တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ကာ ဗိုလ်လုပွဲကို ဇွန် ၂၇

ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းနှစ်သင်းသည် ၂၀၁၅ ကိုပါ ဗိုလ်လုပွဲတွင် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ပွဲပြီးချိန်မိနစ် ၉၀ နှင့် အချိန်ပိုထိ နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမရှိခဲ့ပေ။ နယ်တီ အဆုံးအဖြတ်ခံယူခဲ့ရာ အာဂျင်တီးနားမှ ဟီဂျင်နှင့် ဘာနီဂိုတို့ ဂိုးမဝင်ခဲ့၍ ချီလီအသင်း ၂၀၁၅ တွင် ကိုပါအမေရိကလေး ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနှစ်သင်း၏ ဗိုလ်လုပွဲတွေ့ဆုံခြင်းမှာ ယမန်နှစ်မကျေပွဲနှင့် ဥရောပကလပ်များတွင် ကစားနေသောအတွေ့အကြုံရင့် ကစားသမားများ၏ အားပြိုင်မှုတို့ကြောင့် ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်မည်ဖြစ်ပြီး ပရိသတ်အကြိုက် ကြည့်ကောင်းမည်ဖြစ်သည်။

ကိုပါအမေရိကလေးကို ဥရုဂွေးက ၁၅ ကြိမ်ဖြင့် အများဆုံး ရရှိထားပြီး အာဂျင်တီးနား ၁၄ ကြိမ်၊ ဘရာဇီးရစ်ကြိမ်၊ ပါရာဂွေးနှင့် ပီရူးတို့ နှစ်ကြိမ်၊ ချီလီ၊ ကိုလံဘီယာနှင့် ဘိုလီဗီးယားတို့က တစ်ကြိမ်စီ ရရှိထားသည်။



# ခရီးသွားမယ်ဆို, စိတ်ချလုံခြုံဆုံးဖြစ်စေမယ့် ရှစ်ဘီးကား ( 3 Axles Bus ) ကိုရွေးစီးပါ။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်တော် ဦးသဲချောင်း (12/Tha Ka Ta(N)056642)၏ မော်တော်ယာဉ်ထုတ်ယူထားသော ID No.807294 ၏ Import Permit ISP IDV8 14-15- 54316, Custom Statement, Photos and Export Certificate မူရင်းများမှာ ၁၅-၆-၂၀၁၆ရက်တွင် ရုံးကိစ္စဆောင်ရွက်စဉ် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်အတွင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဦးတင်ထွန်းအောင်  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၀၆၉၁၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် (၅)ရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၃၄)အောင်မင်္ဂလာလမ်း (ယခင်အခေါ်အမှတ်(၅၅) အောင်မင်္ဂလာလမ်း) ငါးထပ်တိုက်အိမ်ထောင်စု အခန်းအမှတ် ၁၀၁-၁၀၂ (၂၅ x ၅၀)ပေ အကျယ်တိုက်ခန်း(မြေအပါအဝင်)အား တရားဝင် လက်ဝယ်ထား လျက်ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားနေသူ ဒေါ်တင်တင်စု (၇/ပမန (နိုင်) ၀၃၁၅ ၅၉) ထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဦးစိန်နိုင်ထွန်း (၇/ပမန (နိုင်) ၀၃၄၅၇၂) က စရင့်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။  
အဆိုပါတိုက်ခန်း (မြေအပါအဝင်)နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤသတင်းစာပါသည့်နေ့မှ (၁၄)ရက် အတွင်းပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများ ယူဆောင်၍ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြီးပြောက်သည် အထိ ဥပဒေနှင့်အညီဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများပြည်သူသိရှိရန် ကြေငြာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်ညိုမာသွယ်  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (၆၆၈၈)  
၀၉ - ၅၀၂၅၈၁၅

ဒီကရီအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုရေစေရန် အကြောင်းကြားစာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၂၁၊ နည်းဥပဒေ-၂၂) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၃ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၈၄ နှင့်ဆက်သွယ်သည့် ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမဓာတ်မှုအမှတ်-၆၇ ဒေါ်ဌေးကြည် နှင့် ၁။ ဒေါ်သန္တာအေး ၂။ ဒေါ်ခင်လှလှိုင် တရားရုံးများ တရားခိုင် (၁)တရားရုံး ဒေါ်သန္တာအေး တိုက်အမှတ် ၅၅/၅၆အခန်း ၁၀။ ဗဟိုစည်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော် မြို့နယ်၊ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် (၂)တရားရုံး ဒေါ်ခင်လှလှိုင် အမှတ် ၂၈/ဘီ၊ ကြာပဒုမ္မာလမ်း၊ ရွှေကြာလမ်း၊ ၃/ခ)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နယ် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)သူတို့ သိစေရမည်။ ၂၀၁၃ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၈၄တွင် ကျွန်ုပ်တို့ ဒီကရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန် ဤရုံးတော်တွင် ဒေါ်ဌေးကြည်က လျှောက်ထားသည့်ဖြစ်၍ မည်သည့် အကြောင်းကြောင့် အတည်ပြုလုပ်စေရန် အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း၊ အကြောင်းတစ်ခုခုရှိလျှင် ပြုစုချေဆိုရန် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ရုံးတော်အဖွဲ့အစည်းအရေအရေ ဖြစ်စေ၊ အကြောင်းပြချေဆိုနိုင်သူ အဖွဲ့ရက်ထုတ်စားလှယ်ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၅ ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် ၀၁ဆိုလဆန်း ၁၁ ရက်) မှန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် ဤရုံးတော်သို့ လာရောက်စေ။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရိုက်နိုင်၍ ကျွန်ုပ်တို့လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (ထွန်းထွန်းအောင်) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၃) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

ညွှန်မေတ္တာရောင်းဝယ်ရေး သ/မအသင်းလီမိတက်နှင့် ပုသိမ်ညွှန် လက်လုပ်လက်စား ရွှေဂွေ/ရွှေချေးအသင်းတို့၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ဖိတ်ကြားခြင်း  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွှန်မြို့နယ်၊ ပုသိမ်ညွှန်ရပ်ကွက်၊ ညွှန်မေတ္တာ ရောင်းဝယ်ရေး သ/မအသင်းလီမိတက်နှင့် ပုသိမ်ညွှန် လက်လုပ်လက်စား ရွှေဂွေ/ရွှေချေး အသင်းတို့၏ အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ၂၆-၆-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မှန်းလွဲ ၁၀:၀၀နာရီတွင် ပုသိမ်ညွှန်ရပ်ကွက်၊ ဝလမ်း၊ မေ့မေ့ယာပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆွမ်းစားဆောင်ပွဲ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ညွှန်မေတ္တာ သ/မ အသင်းသူ/သားများ၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ယူဘာသင်နှစ် တက္ကသိုလ် ဝင်တန်း အောင်မြင်ကြသူ သားသမီးများကို ပညာရည်ချွန်ဆုပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ အဝေးရောက် အသင်းသားများသိရှိရန် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့ ညွှန်မေတ္တာရောင်းဝယ်ရေး သ/မအသင်းလီမိတက် မင်္ဂလာတောင်ညွှန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 3F/9196 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ကညနု(ရွာသာကြီး)

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ကုန်သည်လမ်း၊ Time Square အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ ၂၄ ခန်းတွဲ ၁၄ထပ်တိုက်အမှတ် C2၊ အခန်းအမှတ် B401 ဟု ခေါ်တွင်သော [ယခင် COD ဝင်း(9L1)] မြေကွက်အမှတ် ၈၆ အတွက် အကျိုးခံစားခွင့် ပြန်လည်နေရာချထားပေးသော၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ကုန်သည်လမ်း၊ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို လွှဲပြောင်းပေးချေရန်ရှိသည့်ဟု ဝန်ခံသည့်ဟု ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ်ပေးချေခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်သော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အပေါ် ပိုင်ဆိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ခုနှစ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတိမှတ်ရန်အတွင်းလာရောက်ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိခဲ့ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -  
ဦးမျိုးမြင့်အောင် LL.B (စဉ်-၂၅၁၆၅) ဦးအေးမင်းသူ LL.B (စဉ်-၂၆၁၉၉) ရိုးမာထံဥပဒေအကြံပေးအထက်တန်းရှေ့နေများ အမှတ် ၆၀၊ ပထမထပ်၊ မဟာဓမ္မလမ်း၊ မြစ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၇၅၇၊ ၀၉-၄၂၀၂၁၂၆၆

**ဖခင်အမည်မှန်**  
ဗန်းမော်မြို့ 'စ' ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း တက္ကသိုလ်ဝင် တန်းမှ မဝင်မတား၏ ဖခင်အမည် မှန်မှာ ဦးလှကာ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးလှကာ

**မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်**  
ကျွန်ုပ်မြို့၊ မြဝတီရပ်ကွက်၊ ဖန်ခါးကုန်းနေ ဦးသိန်းဦး၏သမီး မချီချီသည် ၁၄/၇/၁၀၀၃(နိုင်)၂၁/၆/၅၉၈၀ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၅-၆-၂၀၀၀ ရက်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများအလယ်စုကျေးရွာအောက်စုနေ မခင်မာအေး ၇/၀မန(နိုင်)၁၄/၅/၅၉၈၀ ဖခင် ဦးသန်း(ခ)ဦးသန်းဌေး ၇/၀မန(နိုင်)၀၂/၁၅၀၀၀၀မှာ တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဖခင်အမည်မှန်**  
သာကောတမြို့နယ်၊ ၃/မသန်မြေ ရပ်ကွက်၊ အထက(၃)၊ ပဉ္စမတန်း(C) မှ မရတနာခင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးရဲမင်းထွန်း ၁၀/၇/၁၀၀၃(နိုင်) ၀၇၀၇၅၉ ဖြစ်ပါသည်။ ဦးရဲမင်းထွန်း

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် ၄၂ယ/၁၉၂၄ ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပျက် ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)

**အမည်မှန်**  
မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ နန်ပုတကျေးရွာ နေ ဦးတင်ရွှေ၏သမီး မလုံးစိ(ခ) မသုဇာထွေး၏ အမည်မှန်မှာ မသုဇာထွေး ၁/မညန(နိုင်)၁၂/၂၂၅၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မသုဇာထွေး

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း**  
ကျွန်ုပ်မြို့၊ တိုက်ရွာအုပ်စု၊ ညောင်ချောင်းကျေးရွာနေ ဦးသောင်းအေး(ခ)ဦးချင်းလှော် ၁၄/၇/၁၀၀၃(နိုင်)၀၅/၅/၇၇ မှာ တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

**အမည်မှန်**  
ဦးကျော်ဝင်းနိုင် ၁/ရကန(နိုင်) ၀၆/၄/၀၅၀၀၀၀မှာ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရွှေကျီမြို့နယ်၊ ဘိုကုန်းကျေးရွာ၊ အထက၊ နဝမ တန်းမှမောင်စည်သူမောင်၏အမည်မှန်မှာ အိမ်ထောင်စုစာရင်းအရ မောင်စည်သူအောင် ဖြစ်ပါကြောင်း။ မောင်စည်သူအောင်

**ဖခင်အမည်မှန်**  
ကချင်ပြည်နယ်၊ ရွှေကျီမြို့၊ အမှတ် (၁)အထက တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(D) မှ မဂျာဇော်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဘရန်ဆန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဘရန်ဆန်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ဝိတ္တုလျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် ၇၇/၂၅၆ Toyota Corolla S/L ယာဉ်လက်ဝယ်ရသူ ဦးကျော်ကျော်စိုး ၁၃/၀၄/၈၅(နိုင်)၀၁၉၇၅၇ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ ဝိတ္တုထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)



သတင်းတိုများ

မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ပျက်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပျဉ်းမနား၌ကျင်းပ

ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်ကျတရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ပျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် ဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၂၁ နံနက်က ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်သင်း သင်းဇင်နှင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၁၀၁) မှ ဒုတိယရဲမှူးအောင်ကိုနိုင်၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးခိုင်တို့က မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှု အန္တရာယ် များနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှုတို့နှင့် ပတ်သက်သည့်ဖြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များနှင့်ဥပဒေ များ၊ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် အထွေထွေဗဟုသုတရရှိဖွယ်ရာများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဟောပြောပညာပေးခဲ့ပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်း နှင့် နံရံကပ်ပုံစံတစ်မျိုး ကြည့်ရှုခြင်းတို့ကို အားပေးခဲ့ကြသည်။

ကိုကိုရူပ (နေပြည်တော်)

မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ပျက်ရေးဟောပြောပွဲတစ်ကုန်း၌ ကျင်းပ

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန နှင့် မြန်မာနိုင်ငံမူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျောက်မည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူးယစ်ဆေးဝါး အလှည့်ကျတရားမဝင်ရောင်း ဝယ်မှုတိုက်ပျက်ရေးနေ့ အကြံဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက (MRTV) အထက်တန်းကျောင်းရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးဝင်ရောက်မှုမရှိအောင် သတိပြုရမည့်အချက်များနှင့်မူးယစ်ဆေးဝါးကောင်း ရေးမူးယစ်ဆေးဝါး ဆိုးကျိုးများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ်များ ဝင်ရောက်လာပုံအကြောင်းကို တာဝန်ရှိသူများက အသိပညာပေးဟောပြောပြီး (MRTV)အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၂၅ ဦး တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုးလွင်

မြစ်ကြီးနားရှိ တောင်ပေါ်ဒေသတိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ မိဘမဲ့ကလေးများအား အာဟာရဒါနုကုသိုလ်ပြု

မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၂၃

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ အေးစေတီရပ်ကွက် မိဘမဲ့ပရဟိတဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းရှိ တောင်ပေါ်ဒေသတိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံမိဘမဲ့ကလေးများအား အဖြူရောင် နှလုံးသားပိုင်ရှင်များ (Golden Land) ပရဟိတအသင်းက ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် ထမင်း ဟင်းနှင့် အအေးမျိုးစုံဖြင့် အာဟာရဒါနုကုသိုလ်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မိဘမဲ့ ပရဟိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် တောင်ပေါ်ဒေသတိုင်းရင်း သားပေါင်းစုံမိဘမဲ့ကလေးစုစုပေါင်း ၅၈ ဦးရှိရာ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူ သုံးဦး၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းပညာတက်ရောက်သင်ကြားနေသူ ၁၀ ဦး၊ အလယ် တန်းပညာ တက်ရောက်သင်ကြားနေသူ ၂၀၊ မူလတန်းပညာတက်ရောက်သင်ကြား နေသူ ၂၅ ဦးရှိကြောင်း၊ ယင်းပရဟိတအဖွဲ့ အာဟာရဒါနုများ လစဉ်ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အဖြူရောင် နှလုံးသားပိုင်ရှင်များပရဟိတအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးဇော်ဝင်း အောင်က ပြောသည်။

မောင်မွှေး



ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် လုပ်ငန်းခွင်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး ကြိုးပမ်း

ဟားခါး ဇွန် ၂၃

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းခွင်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး နှင့်စီမံခန့်ခွဲရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဟားခါးမြို့ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ဟားခါးခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဦးလိန်းနိုင်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းတွင် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာဘာသာရပ်များ၊ ရုံးလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ ငွေစာရင်း ထိန်းသိမ်း နည်းနှင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းဘာသာရပ်များကို ပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခု ဖွင့်လှစ်သည့်သင်တန်းသို့ ဟားခါးနှင့်ထန်တလန်မြို့နယ်များမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၂ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာမြင့် မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပိုမိုရရှိစေရေး ကရင်ပြည်နယ် ပရဆေးပင်ဆိုင်ရာ နည်းပညာသင်တန်းကျောင်းဖွင့်

ဘားအံ ဇွန် ၂၃

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့နှင့်နိပုန်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့မှ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကရင်ပြည်နယ် ပရဆေးပင်ဆိုင်ရာနည်းပညာသင်တန်း ကျောင်းဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ဘားအံစက်မှုဇုန်အနီးရှိ အဆိုပါ သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ကရင်ပြည်နယ်၏ ရေမြေတောတောင်အနေ အထားအရ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲဆိုင်ရာ သစ်တောများနှင့် ဆေးဖက်ဝင် အပင်အရင်းအမြစ်များ ပေါများသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ဆေးဖက်ဝင်အပင်များကို ထိန်းသိမ်းရန်၊ ဈေးကွက်တွင် ပိုမိုသုံးစွဲလာခြင်းဖြင့် ကျေးလက်ဒေသရှိဆေးဖက်ဝင်အပင်များကို စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သူများ ဝင်ငွေတိုးတက်လာစေမည့် အခွင့် လမ်းကောင်းများ ရရှိစေရန် တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင် ခြင်းဖြင့် ထုတ်ကုန်အရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ယခုသင်တန်းကျောင်းကိုဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းကျောင်းကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်း ခင်ထွေးမြင့်၊ ဂျပန်နိုင်ငံ The Nippon Foundati- on မှ Director Mr.Yuji Mori နှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် (ငြိမ်း) ဦးဇော်မင်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့် လှစ်ပေးပြီး သင်တန်းကျောင်းဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် ကံကော်နှင့်ရေပင်များကို အမှတ်တရ စိုက်ပျိုး ပေးကြကာ သင်တန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပ ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ The



Nippon Foundation မှ Director Mr.Yuji Mori နှင့် ဂျပန်သံရုံးမှ ကိုယ်စားလှယ် Mr.Kazuyoshi Suzuki တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဇူကင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်းကျောင်းသို့ လက်ဆောင်ပစ္စည်း ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ Center Manager ဦးမောင်မောင်ခင်က လက်ခံရယူသည်။ ယခုဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းကျောင်းတွင် ဒေသ အတွင်းရှိ ပရဆေးပင်မျိုးစိတ်ပေါင်း ၁၅၀ ကျော်မှ ဈေးကွက်ဝင်နိုင်သည့် ပရဆေးပင်ကုန်ကြမ်းများကို သုတေသနပြုခြင်း၊ တောင်သူများအား မျိုးထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာများသင်ကြားပေးခြင်း၊ မျိုးများထုတ်လုပ် ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများသို့ မျိုးများ ဖြန့်ဝေ ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်၍ တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုမှရရှိသော ပရဆေးပင်ကုန်ကြမ်းများကို ဆေးထုတ်လုပ်သောဌာနများသို့ ရောင်းဝယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက်နေပြည်သူ များ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိစေကာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း (ပြန်/ဆက်)

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ရှုပ်ထွေးဆားဖစ်ကြိုးများပြုပြင်

ဒလ ဇွန် ၂၃

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ ပြည်သူ့အတွက် ပထမရက်၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များတွင် သစ်ပင်များ နှင့် မလွတ်ကင်းသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကြိုးများ၊

ဟောင်းနွမ်းဆားဖစ်ကြိုးများ ပြုပြင်တပ်ဆင်ခြင်း၊ ကွန်ကရစ်ဓာတ်တိုင်များ အစားထိုးခြင်းနှင့်လျှပ်စစ် ဓာတ်အားလိုင်းကြိုးများ လဲလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၂၁ ရက်နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများကို တောင်ပိုင်းခရိုင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ခရိုင်



လျှပ်စစ်မန်နေဂျာ ဦးစံထွန်းအောင်၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ် မန်နေဂျာဦးအောင်ကျော်မိုးနှင့် အင်ဂျင်နီယာဦးသက် ဦးမောင် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့များ ဝန်ထမ်းအင်အား ၆၀ ခန့်သည် ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များ၌ နေအိမ်များသို့ သွယ်တန်းထားသော ဆားဖစ်ကြိုးများ ရှုပ်ထွေးပြားလျက်ရှိရာ ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှု လျော့နည်းခြင်းတို့ကြောင့် ဓာတ်အားလိုင်းအပြည့်ရ ရှိအောင်လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းကြိုးများ၊ သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများနှင့် မလွတ်ကင်းခြင်းများကို သစ် ပင်များခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ရှုပ်ထွေးနေသောဆား ဖစ်ကြိုးများပြုပြင်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းကြိုး များ လဲလှယ်တပ်ဆင်ခြင်း၊ ကွန်ကရစ်တိုင် ၈၀ အစားထိုး ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်မှ ပြည်သူများကင်းဝေးစေရန်၊ ဗိုအားလိုင်းပြည့်မီစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပျောက်ဆုံးမှု လျော့နည်းစေရန် ရည်ရွယ်၍လုပ်ငန်းများကိုဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာဦးအောင် ကျော်မိုးက ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်လင်းကျော် (ပြန်/ဆက်)

ဝါးခယ်မြို့နယ်၌ အန္တရာယ်ရှိသော စားသောက်ကုန်များအကြောင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပညာပေး

ဝါးခယ် ဇွန် ၂၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မြို့နယ် ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာရေးကိုရှေးရှု၍ အန္တရာယ်ရှိသော စားသောက်ကုန်များအကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၂၁ ရက်နံနက် ၁၀ နာရီက အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။



ဟောပြောပွဲတွင် ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး၊ ဦးတင်သန်းနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဆရာမကြီး ဒေါ်သိန်းငွေတို့က ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများကို စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာများ၊ ဓာတုဆေးဝါးများ၊ စားသုံးရန်မသင့်သောစားသောက်ကုန်များ၊ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများ နှင့် အစားအစာများအား ဥပမာပေး ပြသ၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့်မိမိတို့၏လူမှုဝန်းကျင်၌ အနီးစပ်ဆုံးဖြစ် သည့် ကျောင်းမှန်ဈေးဆိုင်၌စားသုံးရန်မသင့်သော စားသောက်ကုန်များအား ဝယ်ယူ စားသုံးရန်မသင့်သလို ရောင်းချသူများအနေဖြင့်လည်း တားမြစ်စားသောက်ကုန်များ

ရောင်းချမှု မရှိစေရေးအတွက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးအား ကြပ် မတ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်မှာကြားခိုကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



ဥပဒေအတွေး ရေးပါရစေ အပိုင်း(၂၂)

# တရားဥပဒေအခင်းအကျင်း ပွင့်လင်းမြင်သာ

## ိုးဟန်ညွှန်(ဥပဒေ)

**အများမြင်စေရမည်**

“တရားစီရင်ရာတွင် အမှန်ကိုဆုံးဖြတ်ရုံမျှသာမကဘဲ ထိုသို့အမှန်တရားကိုစီရင်ကြောင်း အများမြင်စေရမည်”

(ပြည်ထောင်စုရန်ဖာနိုင်ငံတော်-နှင့် မောင်ရွှေပါ-၂

၁၉၆၆၊ မတ်၊ ၈-၆၁)

**ထပ်တလဲလဲကိုးကား**

အထက်ပါမောင်ရွှေစီရင်ထုံးကို ဥပဒေပညာရှင်များ ထပ်တလဲလဲကိုးကားကြသည်။ ကိုးကားရမည့်ညွှန်းထိုက်သော စီရင်ထုံးလည်းဖြစ်သည်။ အမှန်တရားကိုပြုသည်၊ တရားစီရင်ပုံကို ပြုသည်၊ အများမြင်အောင်ပြုသည်။ တံခါးပိတ်ပြီး တရားမစီရင်၊ ကွယ်ကွယ်ဝှက်ဝှက်မလုပ်၊ အပုပ်နံ့မထွက်၊ သင်းဖျံ့ကြိုင်လှိုင်သောတရား၊ အများလက်ခံသောတရား၊ ပွင့်လင်းမြင်သာသောတရား ဤစကားမမှန်ပါသေးည် ဤတရားသစ္စာပွားလှပေသည်။

**ပြည်သူ့ရွှေ့မှောက်တရားစီရင်ရေး**

တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာမူများ(၇)ချက်ရှိသည်။ ဥပဒေအရ ကန့်သတ်ချက်များမှပေ ပြည်သူ့ရွှေ့မှောက်တွင် တရားစီရင်ရေးသော အချက်(၁)ချက်ပါဝင်သည်။ ဤအချက် အရေးကြီးသည်။ [တရားစီရင်ရေးဥပဒေမှိမ် ၃(ခ)]

ပြည်သူ့ရွှေ့မှောက်တရားစီရင်မှု ပြည်သူ့တွေ့မြင်မည်။ တွေ့မည်။ လက်တွေ့မြင်တွေ့မှု ယုံကြည်မည်။ ကိုးစားမည်။ ဥပဒေအရကန့်သတ်သောအမှုဆိုလျှင်ဖြင့် တံခါးပိတ်စီရင်သော အမှုရိုက်တိုသည်။

**တရားသူကြီး၏ဂုဏ်သည်**

တရားသူကြီး၏ဂုဏ်ရည်သည်ပွဲလယ်တင်ရမည်။ အများပြည်သူရှေ့မှာ တရားစီရင်နေခြင်းဖြစ်သည်။ ရုံးမြင်ကွင်းက ပွင့်လင်းလှသည်။ တရားလိုရှိသည်။ တရားခံရှိသည်။ နှစ်ဖက်ရှေ့နေရှိသည်။ ရဲတပ်စွဲရှိသည်။ သက်သေများရှိသည်။ လာရောက်နားထောင်သူများမှာ ရုံးခန်းအပြည့်၊ တရားသူကြီး၏ အသံကတရားခွင့်တစ်စုံလုံးဖုံးလွှမ်းနေသည်။ နှစ်ဖက်ရှေ့နေမေးခွန်းများမေးအပြီး၊ ရုံးမေးမေးနိုင်သည်။ ရုံးမေး(တရားသူကြီး၏ မေးခွန်း)ကို အများစိတ်ဝင်စားသည်။ တရားလိုဘက်ကလော၊ တရားခံဘက်ကလော၊ ဘယ်ဘက်ကို သာသာထိုးထိုးမေးသလဲ။ ဆွဲချစေမေးခွန်းလား။ ကယ်တင်ရှင်မေးခွန်းလား။ အများသိသည်။ ထိုအခါ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၏ အခြေပေါ်

သည်။ တရားသူကြီး၏ဂုဏ်ရည်ပီပြင်သည်။ မယ်မီးမယိုင်လား။ အယ်မီးအပျိုင်လား။ တရားရုံးမှတ်တမ်းများ၊ အမေးအဖြေများက အမှတ်မှာကျန်ရစ်သည်။ မော်ကွန်းတင်ပြီးသား။ ပွင့်လင်းမြင်သာရှိပါသည်။
**မတော်မတရားမှု (Wrong)**
မတော်မတရားမှု(Wrong)ကို လူတိုင်းနုံ့မှန်းသည်။မတော်မတရားမှုသည် လူ့အခွင့်အရေးကိုဆန့်ကျင်သည်။ ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ယွင်းခြင်းဖြစ်သည်။ ဥပဒေအရလည်း မမှုမတပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အမှန်တရားကို ဆန့်ကျင်ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ တရားခွင့်စင်မြင့်ထက်၌ တရားစီရင်ရေးအာဏာရယူထားသော တရားသူကြီးက မတော်မတရားမှုပြုလျှင် အများကမြင်သည်။ သူတကာတွေထက် တရားသူကြီးက အမှားလုပ်သည်ကို အများကပို၍ မြင်တတ်သည်။

**မြင်ဆင်မှု အယူခံအခွင့်အရေး**

“ကျွန်တော်ဆုံးဖြတ်တာ မကျေနပ်ရင် တစ်ဆင့်မြင့်ရုံးကို ပြင်ဆင်ပယ်လဲ။ အယူခံတင်ပါ။ တရားခံမှာ အခွင့်အရေးရှိသေးတာပဲ” ဟု တရားသူကြီး(အချို့) ပြောတတ်ကြသည်။ ထိုတရားသူကြီးက အလွယ်စကားပြောခြင်းပေလော။ စေတနာအမှန်နှင့် ဥပဒေတရားပြောကြားခြင်းပေလော။ တရားခံသာ အသိဆုံးဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ တရားဥပဒေအခင်းအကျင်းလင်းလက်ပါစေဟုသာ ဆုမွန်မြဲရွှေ့ပေတော့မည်။

**တရားဥပဒေအထက်တွင်**

တရားဥပဒေအထက်တွင် မည်သူမျှမရှိ။ ဤစကားမှန်၏။ တရားဥပဒေကို ပြည်သူတို့ချစ်၏။ တရားဥပဒေကို ပြည်သူတို့လေးစား၏။ တရားဥပဒေကို ပြည်သူတို့ သစ္စာခံယူ၏။ ဤအခင်းအကျင်းတွင် ပြည်သူတို့ပါဝင်၏။ တရားဥပဒေပညာရှင်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးပါလှ၏။ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးသည် တရားဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်၏။ ဟင်သက်၏။ လက်တွေ့ဘဝများတွင် ခါးသီးမှုများကြုံရစေပြီး ထဲထဲဝင်ဝင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပြတ်ပြတ် သားသားပိုင်ခြားရ၏။ ဆုံးဖြတ်ရ၏။ ဆုံးရှင်လျှာညီညာနေပါ၏။ မတိမ်မတေရ။

**အုပ်ချုပ်မှုကောင်းခြင်း**

အုပ်ချုပ်မှုကောင်းသော အစိုးရသည် ဂုဏ်ရှိသည်။ ပြည်သူကြည်ညိုည်သည်။ ဥပဒေနှင့်လည်း ညီညွတ်သည်။ ဥပဒေအထက်တွင်လည်းမရှိ။ နိုင်ငံတကာကလက်ခံထားသော သွင်ပြင်လက္ခဏာ

များ (Characteristics of Good Governance) တွင် အောက်ပါတို့ ပါဝင်သည်-

(၁) ပြည်သူတို့ ပါဝင်လုပ်ဆောင်ခြင်း

(၂) တရားဥပဒေစိုးမိုးခြင်း

(၃) မြင်သာထင်သာရှိခြင်း

(၄) တာဝန်ယူခြင်း၊ တာဝန်ခံခြင်း

(၅) အများဆန္ဒ မဏ္ဍိုင်ပြုခြင်း

(၆) တန်းတူညီမျှမှုနှင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

(၇) တာဝန်သိစွာ တန်ပြန်ဆောင်ရွက်ခြင်း

(၈) စွမ်းရည်ရှိခြင်းနှင့် ထိရောက်မှုရှိခြင်း

**ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်ရမည်**

အစိုးရအာဏာပိုင်တို့က ထုတ်ပြန်သော အမိန့်များသည် ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်ရမည်။ အများပြည်သူအကျိုးနှင့် သက်ဆိုင်ရမည်။ ယင်းအမိန့်မျိုးကိုမလိုက်နာဘဲ စီမံခန့်ခွဲကြောင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ခွင်းခြင်းခံရသူကို တန့်တားခြင်း၊ စိတ်ဖြိုခြင်းစေခြင်း၊ ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှု သော်လည်းကောင်း၊ သတ်ပုတ်နှောင့်ယှက်ခြင်းသော်လည်းကောင်း ဖြစ်စေခြင်း။ သို့မဟုတ် ဖြစ်စေတန်ခြင်းဖြစ်ရမည်။ **(ဒေါ်ချောက်ယု-ပါ-၂ နှင့် နိုင်ငံတော်) ၂၀၀၉**

**ဗတစ်၊ ၈-၁၁**

**ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်ညီညွတ်ခြင်းမရှိ**

ရန်ကုန်တိုင်းပြည်သူ့ကောင်စီက ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေမှိမ် ၁၈၈ အရတရားရုံးက အရေးယူစေလိုလျှင် တိုင်းပြည်သူ့ကောင်စီ

## အဂတိတရားကင်းစင်ခြင်းသည် တရားမျှတမှု၏ အခြေခံဖြစ်သည်။ သတင်းအချက်အလက် ထုတ်ပြန်မှုအားနည်းလေလေ ပို၍ ယုန်ထင်ကြောင်ထင် ဖြစ်လာလေလေ။ အများက မယုံကြည်လေ ပို၍လျှို့ဝှက်လာလေလေ။ ပိတ်ဆို့လေလေ ပွင့်အန်လာလေ။ ဒီမိုကရေစီ၏ သဘောသဘာဝကြောင့် ပွင့်လင်းမှု ပို၍ လိုအပ်သည်။ အဂတိတရားကင်းကြောင်းကို လူထုကြားတွင် ချပြထင်ရှားမှ ဖြစ်တော့မည်



ဘယ်သူ့ကိုမှ အသိမပေးဘူး။” ဟု အချိကပြောသည်။ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုလုံးဝမရှိ၊ ထိုအခါ ဝေဖန်သံများထွက်ပေါ်သည်။ လွတ်လပ်ရေးပြောဆိုခွင့်၊ အများပြည်သူ့ရွှေစီရင်ခွင့် စသည့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုများနှင့် ချိန်ထိုးရန်လိုအပ်လာတတ်သည်။ တရားစီရင်ရေးမှသဘောကို သိအောရလင်းလင်းပြသသည်။ **အဂတိတရားကင်းစင်ခြင်း**
အဂတိတရားကင်းစင်ခြင်းသည် တရားမျှတမှု၏ အခြေခံဖြစ်သည်။ သတင်းအချက်အလက် ထုတ်ပြန်မှုအားနည်းလေလေ ပို၍ ယုန်ထင်ကြောင်ထင်ဖြစ်လာလေလေ၊ အများက မယုံကြည်လေ ပို၍လျှို့ဝှက်လာလေလေ၊ ပိတ်ဆို့လေလေ ပွင့်အန်လာလေလေ၊ ဒီမိုကရေစီ၏ သဘောသဘာဝကြောင့် ပွင့်လင်းမှုပို၍လိုအပ်သည်။ အဂတိတရားကင်းကြောင်းကို လူထုကြားတွင် ချပြထင်ရှားမှ ဖြစ်တော့မည်။ တရားရုံး၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူများကလည်း တာဝန်ကျေကြောင်း ပြသသင့်သည်။ တိုင်ကြားသူများ၊ မကျေနပ်သူများ ဒုန့်ဒေရီနေခြင်းကို မေ့အပ်ပေ။

**စောင့်ကြည့်ဝေဖန်ခွင့်**

တရားရုံးကို စောင့်ကြည့်ဝေဖန်ခွင့် ရှိပါမည်လား။ တရားသူကြီး၏အထက်တွင် မည်သူရှိသင့်သလဲ။ စောင့်ကြည့်သူ၊ စောင့်ကြည့်အဖွဲ့များထား သင့်ပါသလား။ ဤအချက်ကို များစွာ ဆွေးနွေးသင့်ကြသည်။ ဥပဒေနှင့်အညီလွတ်လပ်စွာ တရားစီရင်ရေးမှပါအတွင် တရားရုံးအား စောင့်ကြည့်သူ (သို့မဟုတ်) အဖွဲ့ထားခွင့်ရှိမည်လား။ စောင့်ကြည့်သူသည်ကော ဥပဒေအထက်တွင်ရှိသူ ဖြစ်မသွားလား။ သို့မဟုတ် အာဏာပိုင်တစ်ဦးဦးက အုပ်ချုပ်သောစနစ်(တရားရုံးများကို စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်သူ) ကျင့်သုံးမည်လား။ ဤအချက်များကို စဉ်းစားမည်လော။

**သန့်ရှင်းသော အစိုးရ**

သန့်ရှင်းသောအစိုးရ ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေးတွင် တရားဥပဒေအခင်းအကျင်း ပွင့်လင်းမြင်သာရှိ လူထုယုံကြည်အားကိုဖို့တော့ အလှူလိုအပ်နေသည်။ အများကလည်း ဝေဖန်နေသည်။ အကြမ်းဖျက်များကိုတော့ ထင်ထင်ရှားရှား မတွေ့ရသေး။ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများနှင့်အတူ အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်များ ဆန်းစစ်ကြည့်ဦးမည်။

**တရားဥပဒေဆွေးနွေးမှုများ**

တရားရေး၊ ဥပဒေအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရှေ့နေရွှေ့ရုံးများ၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စသည့်ပညာရှင်များ စေပေါင်းညှိနှိုင်းသည့် ရှေ့ခရီး(တရားဥပဒေအခင်းအကျင်းပွင့်လင်းမြင်သာနိုးနေစားလှယ်ပွဲကြီး)သို့ အများလင့်စိသည်။

**ဥပဒေအတွေး**

ဥပဒေအတွေးမျှသာပါ။ လက်တွေ့ဘဝသို့ အောင်မြင်တိုးတက်ဖို့ ဝိုင်းလုပ်ကြပါစို့။

## အညာဒေသတွင် မိုးဦးစော၍ ဆည်နှင့်ကန်များ ရေဝင်၊ တောင်သူများ စိုက်ပျိုးရေးဖူလုံ



**မြင်းမြဲ ဇွန် ၂၃**

အညာဒေသ အထက်မြန်မာပြည်မြောက်ပိုင်း မြင်းမြဲခရိုင်တွင် မိုးဦးစော၍ မိုးရွာရက်များကာဆည်ကန်များ ရေဝင်လာပြီဖြစ်၍ တောင်သူလယ်သမားများ သောက်သုံးရေလုံလွှာရရှိနေသည်။

မြင်းမြဲခရိုင်တွင် ဆည်ကန် ၁၃ ကန်၊ တောင်သူမြို့နယ်တွင် ၂၇ ကန်၊ နွားထိုးကြီးအတွင်း နွားထိုးကြီးမြို့နယ် ပဲချက်ရွာအနီး မြို့နယ်တွင် ၁၂၀ ကန်၊ ဝါန်းဇွန်မြို့နယ်တွင် ၂၄ ကန်၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ၃၇ ကန်၊ ရေသောက်စရိယာစက ၂၂၀ သောက်သုံးနိုင်ရန် ညောင်ဦးမြို့နယ်တွင် ၆၅ ကန်တွင် စုစုပေါင်း ဆည်ကန် ၂၉၃ ကန်ရှိသည်။ မြင်းမြဲခရိုင်တွင် အားကိုဖို့တော့ အလှူလိုအပ်နေသည်။ အများကလည်း ဝေဖန်နေသည်။ အကြမ်းဖျက်များကိုတော့ ထင်ထင်ရှားရှား မတွေ့ရသေး။ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများနှင့်အတူ အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်များ ဆန်းစစ်ကြည့်ဦးမည်။

**တရားဥပဒေဆွေးနွေးမှုများ**

တရားရေး၊ ဥပဒေအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရှေ့နေရွှေ့ရုံးများ၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စသည့်ပညာရှင်များ စေပေါင်းညှိနှိုင်းသည့် ရှေ့ခရီး(တရားဥပဒေအခင်းအကျင်းပွင့်လင်းမြင်သာနိုးနေစားလှယ်ပွဲကြီး)သို့ အများလင့်စိသည်။

**ဥပဒေအတွေး**

ဥပဒေအတွေးမျှသာပါ။ လက်တွေ့ဘဝသို့ အောင်မြင်တိုးတက်ဖို့ ဝိုင်းလုပ်ကြပါစို့။



**ယခုအခါ**

မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းနေသဖြင့် ရေများပါးသည့်ပြသနာလည်း ပြေလျော့သွားပြီဖြစ်သည်။ မိုးဦးစော၍ တောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးထွန်ယက်နေကြပြီဖြစ်သည်။

မြင်းမြဲခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ ရက် ၈၀ တောင်သူမြို့နယ်တွင် ၂၇ ကန်၊ နွားထိုးကြီးအတွင်း နွားထိုးကြီးမြို့နယ် ပဲချက်ရွာအနီး မြို့နယ်တွင် ၁၂၀ ကန်၊ ဝါန်းဇွန်မြို့နယ်တွင် ၂၄ ကန်၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ၃၇ ကန်၊ ရေသောက်စရိယာစက ၂၂၀ သောက်သုံးနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၄၅၀ ဆည်ကန် ၂၉၃ ကန်ရှိသည်။ မြင်းမြဲခရိုင်တွင် အားကိုဖို့တော့ အလှူလိုအပ်နေသည်။ အများကလည်း ဝေဖန်နေသည်။ အကြမ်းဖျက်များကိုတော့ ထင်ထင်ရှားရှား မတွေ့ရသေး။ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများနှင့်အတူ အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်များ ဆန်းစစ်ကြည့်ဦးမည်။

မြင်းမြဲခရိုင်တွင် ဆည်ကန် ၁၃ ကန်၊ တောင်သူမြို့နယ်တွင် ၂၇ ကန်၊ နွားထိုးကြီးအတွင်း နွားထိုးကြီးမြို့နယ် ပဲချက်ရွာအနီး မြို့နယ်တွင် ၁၂၀ ကန်၊ ဝါန်းဇွန်မြို့နယ်တွင် ၂၄ ကန်၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ၃၇ ကန်၊ ရေသောက်စရိယာစက ၂၂၀ သောက်သုံးနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၄၅၀ ဆည်ကန် ၂၉၃ ကန်ရှိသည်။ မြင်းမြဲခရိုင်တွင် အားကိုဖို့တော့ အလှူလိုအပ်နေသည်။ အများကလည်း ဝေဖန်နေသည်။ အကြမ်းဖျက်များကိုတော့ ထင်ထင်ရှားရှား မတွေ့ရသေး။ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများနှင့်အတူ အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်များ ဆန်းစစ်ကြည့်ဦးမည်။

# အိုင်စီတီနည်းပညာတတ်မြောက်ရန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိရန် ပညာသင်ဆုပေးအပ်မည့်အစီအစဉ် ရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

**ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃**
လူငယ်များ အိုင်စီတီနည်းပညာကို ကျွမ်းကျင်စွာတတ်မြောက်လာစေရန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရန်အတွက် အမြည့်အပညာသင်ဆုပေးအပ်မည့် အစီအစဉ်နှင့် ဟတ်သက်၍ ICT Development Training Full Scholarship Program အကြောင်း စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲကို ရန်ကုန်မြို့မြို့မြေတော်ခန်းမအနီးရှိ စီးတီစီတောင်းဟိုတယ်၌ ဇွန် ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ အိုင်စီတီနည်းပညာဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုလျှိုးဖြင့် ငွေကြွယ်ဖတ်တိုင်နိုင်သော ဘွဲ့ရလုပ်ငန်းများအတွက် ရည်ရွယ်၍ အဆိုပါအစီအစဉ်ကို အကောင်းအထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လူငယ်များအနေဖြင့် အိုင်စီတီသင်တန်းများကို အခမဲ့တက်ရောက်ခွင့်ရရှိမည့်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းအမျိုးအစားများအနေဖြင့် PC & Mobile Technician Training နှင့် System & Network Engineer Training သင်တန်းနှစ်ခုအား စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မည်သည့် ဘွဲ့ရလုပ်ငန်းများမဆို အသင်းရုံးခန်းတွင် လျှောက်လွှာပုံစံများ လာရောက်ထုတ်ယူ၍ လည်းကောင်း၊ www.yangonn rcia. org.mm

## နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

**တီးတိန် ဇွန် ၂၃**

အလုပ်သမား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ တီးတိန်မြို့နယ် ဦးစီးဌာနမှ ရန်ကုန်မြို့နယ်ဦးစီးဌာန ဦးရေရမ်းနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ပြည်နယ်တီးတိန်မြို့နယ် လိုင်တိုး၊လေးရွာအုပ်စု လိုင်တိုးကျေးရွာအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ရက် ၁၀၀ သစ္စာခံစံချက်ဖြင့် အသက် ၁၀နှစ်ပြည့် ကျောင်းနေရွယ်ကလေးများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ လိုင်တိုးကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊နယ်စိုင်ရပ်စေများရှုထွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၅ ဦးတို့အား မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးရေရမ်းနှင့်ဝန်ထမ်းများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ တစ်ဦးချင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**အေးသန်း(စိန်တုံးကြီး)**

သဲနန်းများဖြင့် နှစ်ကာလကြာပြီဖြစ်၍ သဲနန်းများဖြင့် ကောနေသဖြင့် သဲနန်းတူးဖော်ပြီးစီးပါက ကန်ကန်ပေါင်အမြင့်ပေ ၂၀၊ ကန်ပေါင်ထိပ်အကျယ် ၁၂ပေဖိုလ်သည် ပြားဆည်ကိုလည်း တည်ဆောက်နေသည်။

အလားတူ ညောင်ချင်းကျေးရွာအနီးရှိ ညောင်ချင်းကန်မှာလည်း သဲနန်းပိုချကာ ကောနေသဖြင့် အသစ်ပြန်လည်တူးဖော်လျက် ရှိရာ ပြီးစီးပါက ကန်အတွင်း ရေပါလန် ၁ ဒသမ ၇၅ သန်း သို့လောင်နိုင်မည်ဖြစ်၍ ကျေးရွာသောက်သုံးရေလုံလွှာရရှိမည်ဖြစ်သည်။

ညောင်ဦးခရိုင် တောင်တောကျေးရွာအနီးရှိ ရေပါလန် ၁ ဒသမ ၈ သန်း သို့လောင်နိုင်မည့် ကန်ငယ်ကြီးကန်မှာဖော်နေသည်။ ငါးသရောက်လိုအပ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မြို့ ယှဉ်းပန်ရွာအနီးတွင် ကျေးရွာလူထုနှင့် ကျွဲ

ထင်ထိုင်(မိတ္ထီလာ)

အနေနဲ့သော် လည်းကောင်း၊ မိုတိုင်းပညာရှင်အနေနဲ့သော်လည်းကောင်း၊ System Engineer အနေနဲ့သော်လည်းကောင်း၊ Network Engineer အနေနဲ့သော်လည်းကောင်း၊ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်ပြီးတော့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီး ကွန်ပျူတာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းကနေ စကောလားရှစ် ပရိုဂရမ်အနေနဲ့ ထောက်ပံ့ပေးတာဖြစ်ပါလို့”ဟု အဆိုပါအစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းက ဆက်လက်၍ “အမှန်တကယ် အိုင်စီတီပညာရှင်အဖြစ် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုလိုတဲ့ လူငယ်တွေအတွက် အဓိက ရည်ရွယ်ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့စီမံထားတာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ လက်ရှိတွင် တိုင်းဒေသကြီး ကွန်ပျူတာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းက အဆိုပါအစီအစဉ်အတွက် တစ်နှစ်စာပညာသင်ဆု ဘတ်ဂျက်အဖြစ် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ လျာထားကြောင်း သိရသည်။ PC & Mobile Technician Training သင်တန်းအတွက် သင်တန်းသား ၁၀ ဦး နှင့် System & Network Engineer Training သင်တန်းအတွက် သင်တန်းသား ၁၀ ဦး ရွေးချယ်၍ ပညာသင်ဆုများ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထင်ထိုင်(ကမာရွတ်)



လှိုင်မြို့နယ် အမှတ် (၂)ရပ်ကွက်လုံးဆိုင်ရာ(၅)ကြိမ်မြောက် အသက် ၈၀ နှင့်အထက် သက်ကြီးပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၂၀ ရက်က ကျင်းပရာ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဉာဏ်ထွန်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများဆက်လက်လှူဒါန်းစဉ်။ မီးမီး(လှိုင်)

## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် စစ်ဆေးမှုများကွင်းဆင်း

**ရမ်းဗြဲ ဇွန် ၂၃**
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဇရဲခရိုင် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်တွင် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် လျှပ်စစ်ရရှိထားပြီး ကျေးရွာများသို့ ပြည်နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး ဦးကြီးအလွေ့၏ ညွှန်ကြားချက်အရ မြို့နယ်လျှပ်စစ် များနှင့်ဝန်ထမ်းများမှ ဇွန်လတတိယပတ်က မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာများသို့ကွင်းဆင်းပြီး သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်း

များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဆားဖစ်ပိုင်ယာကြိုးလှိုင်းများ ကောင်းမွန်ခိုင်ခံ့ခြင်းရိုမရို စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းနှင့် လူထုဟောပြောပွဲများကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး မြို့ပေါ် (၆)ရပ်ကွက်တွင် ထရန်စဖော်မာ ၂၀၀ ကော်စီအေ ငါးလုံး၊ ၁၀၀ ကော်စီအေနှစ်လုံးအပါအဝင် မြို့နှင့် ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာအဝေးရှိ ကျေးရွာ ရွာရွာတွင် ထရန်စဖော်မာ ၁၀၀ ကော်စီ

အေရှစ်လုံးဖြင့် ဓာတ်အားစနစ်ပေးလွှတ်နေပြီး လက်ရှိသုံးစွဲနေသော မီတာ ၁၈၉၂ လုံးရှိကာ မကြာမီကာလတွင် ထပ်မံပြီး မြို့နှင့်သုံးမိုင်ကျော်ခန့် ကွာဝေးသော မရွတ်ချိန်ရွာသို့ ဓာတ်အားစနစ်ရရှိနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လျှပ်စစ်မျိုး ဦးကောင်းမြတ်ဦးထံမှ ဖြေရအောင်လှပြီ။





# ယူရို ၂၀၁၆ မှာ လျှော့တွက်လို့မရတော့တဲ့ အီတလီ

ဝေမိုးဆက်

ယူရို ၂၀၁၆ မှာ ဘယ်သူမှ မထင်မှတ်တဲ့ကြားကနေ အီတလီက အုပ်စုပထမနေ့ နောက်တစ်ဆင့်တက်လာနိုင်တယ်။ ပြောမယ်ဆိုရင် ပြိုင်ပွဲမတိုင်ခင်တုန်းက အီတလီကို အထင်ကြီးသူ အလွန်နည်းတယ်။ အီတလီကလည်း ပြိုင်ပွဲမတိုင်ခင်မှာ ခြေစမ်းပြနိုင်မှု လုံးဝမရှိခဲ့ဘူး။ ခြေစမ်းပွဲတွေမှာ ဘယ်ဂျီယံနဲ့ ဂျာမနီတို့ကို ဂိုးပြတ်တွေနဲ့ရှုံးတယ်။ ရိုမေးနီးယားကို သရေသာကစားနိုင်တယ်။ နောက်ပြီး စကော့တလန်ကိုလည်း ခက်ခက်ခဲခဲကစားပြီးမှ ကပ်ပြီးသာနိုင်ခဲ့တာဆိုတော့ အီတလီရဲ့စွမ်းဆောင်နိုင်မှုက အသိအမှတ်ပြုလောက်စရာမရှိသလို အဲဒီလိုအခြေအနေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အီတလီကိုအားလုံးက သာမန်အဆင့်လောက်သာ နေရာပေး သုံးသပ်ခဲ့ကြတယ်။



ပြောမယ်ဆိုရင် အီတလီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၄ ကမ္ဘာ့ဖလားမှာတုန်းကလည်း ခြေစမ်းမပြနိုင်ဘဲ အုပ်စုအဆင့်ကနေ ထွက်ရတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲအတွက် ခြေစမ်းပွဲတွေကစားခဲ့တုန်းကလည်း အုပ်စုပထမနေ့ ခြေစမ်းပွဲတိုက်ရိုက်အောင်မြင်ခဲ့ တယ်ဆိုသော်ငြား ခြေစမ်းမပြနိုင်ဘဲ အဇာ တိုင်ဂျန်၊ မော်လီတာ၊ ဘူဂေးရီးယားတို့ကိုတောင် ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရပြီး ကပ်ပြီးသာနိုင်တယ်။ ခရိုအေးရှား၊ နော်ဝေတို့ကိုလည်း သရေသာ ကစားနိုင်ခဲ့တယ်။ ဒီတော့ အီတလီကိုပြိုင်ပွဲ မတိုင်ခင်မှာ ဘယ်သူကမှ မထင်မှတ်ခဲ့ကြဘူး။

အထူးသဖြင့် လက်ရှိအချိန်မှာ အီတလီဟာ ဘောလုံးမျိုးဆက်ပြတ်သလို ဖြစ်နေတယ်။ အီတလီမှာ ပေါက်ဘာ၊ မာတီရယ်၊ ကိုးလ်မန်၊ ဂျေဇီတို့လို မျိုးဆက်သစ်ကစားသမားကောင်း တွေမရှိဘူး။ လီဝင်ဒေါ့ဆီ၊ မူလာ၊ ရော်နယ်ဒို၊ အင်နီယေစတာ၊ ပီကေးစ်၊ ရာမို့စ်တို့လိုထိပ် တန်းကစားသမားတွေလည်း မရှိဘူး။ ဒါ့အပြင် သူတို့ကျရောက်ခဲ့တဲ့ အုပ်စုကလည်း ကျပ်တယ်။ ဘယ်ဂျီယံ၊ ဆွီဒင်တို့လို အသင်းကောင်းတွေအပြင် အိုင်ယာလန်လို အသင်းလိုက်ကောင်းတဲ့ အသင်း လည်းပါတယ်။ ဒီတော့ အီတလီကို ပြိုင်ပွဲမတိုင် ခင်မှာ အဆင့်မြင့်မြင့်ရောက်နိုင်တယ်လို့ ယူဆသူ မရှိခဲ့တဲ့အပြင် တချို့သူတွေကဆိုရင် အီတလီ အနေနဲ့ အုပ်စုကျော်ဖြတ်နိုင်ဖို့အတွက်တောင်

ခင်မှာ ခြေစမ်းပွဲတွေအတွင်း နည်းဗျူဟာ နှစ်မျိုး ကို စမ်းသပ်သုံးစွဲခဲ့သလို ကစားသမားတွေကိုလည်း လှည့်လည်သုံးစွဲပြီး အကောင်းဆုံးအသင်းကို ရွေးထုတ်ခဲ့တာ ဖြစ်တယ်။

အခုပြိုင်ပွဲရဲ့ အုပ်စုအဖွင့်ပွဲမှာဆိုတဲ့ ဘယ်ဂျီယံကို ခြေစမ်းပွဲမှာလည်း အီတလီ ရင်ဆိုင်ခဲ့ဖူးပြီး အဲဒီတုန်းက ဂိုးပြတ်ရုံးခိုခဲ့ သော်ငြား ဒီအုပ်စုအဖွင့်ပွဲမှာ အနိုင်ပြန်ယူ နိုင်ခြင်းဟာ ကွန်တီရဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်မှုကြောင့် လို ဆိုနိုင်တယ်။ ပြောမယ်ဆိုရင် ခြေစမ်းပွဲတုန်းက ဘယ်ဂျီယံနဲ့ ဆုံရာမှာ ၃-၁ နဲ့ရှုံးတော့ ကွန်တီဟာ ၄-၄-၂ ဗျူဟာကိုသုံးတယ်။ ဒါကြောင့်နောက်တစ်ပွဲ ဖြစ်တဲ့ စပိန်နဲ့ပွဲမှာ ဗျူဟာပြောင်းပြီး ၃-၅-၂ ပုံစံကို သုံးတော့ အဲဒီပွဲမှာ ၁-၁ သရေကစားနိုင်တယ်။ နောက်အဲဒီဗျူဟာကိုပဲ ကစားသမားအပြောင်း အလဲလုပ်ပြီး ဂျာမနီကို ရင်ဆိုင်ခဲ့တော့ ၄-၁ နဲ့ ဂိုးပြတ်ရုံးပြန်တယ်။ ပြောချင်တာက ကွန်တီဟာ ခြေစမ်းပွဲတွေမှာ အသင်းရဲ့ခံစစ်ပိုင်းကို အသေ အချာ ပြုပြင်စမ်းသပ် အထိုင်ချခဲ့တာဆိုတာပဲ ဖြစ်တယ်။

ဒါကြောင့်လည်း အီတလီဟာ ယူရိုပြိုင်ပွဲ ရောက်တဲ့အခါ ခြေစမ်းပွဲတွေမှာ ပေးဂိုးတွေများ ခဲ့တဲ့ ခံစစ်ပိုင်းက လုံးဝအသွင်ပြောင်းကာ

ကျစ်လျစ်မှုအပြည့်ရှိခဲ့ပြီး ဘယ်ဂျီယံကိုတောင် ပြန်လည်အနိုင်ယူပြန်ခဲ့တာဖြစ်တယ်။ အထူး သဖြင့် ကွန်တီဟာ ဒီပြိုင်ပွဲမှာ ၃-၅-၂ ပုံစံကို အသုံးပြုရာမှာ ခံစစ်သုံးဦးတန်းနေရာမှာ အတွေ့ အကြုံပြည့်ဝပြီး ခြေစွမ်းလည်းကောင်းသေးတဲ့ ဘိုနီနီ၊ ဘာဇာဂီလီနို၊ ချီလီနီတို့ကို သုံးတယ်။ ဒီတော့ အီတလီရဲ့ ခံစစ်သုံးဦးတန်းက ကျစ်လျစ်မှု ရှိသွားသလို ကွန်တီဟာ ကွင်းလယ်ငါးဦးတန်းရဲ့ တောင်ပံနစ်ဖက်မှာလည်း ဒါမီယို၊ ဖလော်ရန်ဇီ တို့လို တောင်ပံခံစစ်မျိုးတွေကိုသုံးကာ တောင်ပံ တစ်လျှောက် အတက်အဆင်းကစားစေတယ်။

ဒါကြောင့်လည်း အီတလီဟာပြိုင်ဘက်ရဲ့ ဖိအားပေးမှုကိုခံရချိန်မှာ ခံစစ်ပိုင်းက ခံစစ်မျိုး ငါးဦးအထိဖြစ်သွားကာ ပြိုင်ဘက်တိုက်စစ်ကို အကောင်းဆုံး ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်တယ်။ ဒါ့အပြင် ကွန်တီဟာ ကွင်းလယ်ပိုင်းမှာလည်း ခံစစ်ပိုင်းအားသန်တဲ့ ဒီရော့စီကိုသုံးကာ ခံစစ်ပိုင်း ကို ကုခိုင်းထားလို့လည်း အီတလီခံစစ်ပိုင်းက ပိုကျစ်လျစ်ပြီး ပြိုင်ဘက်တိုင်း ထိုးဖောက်ရခက်ကုန် တာဖြစ်သလို ခြေစမ်းပွဲတွေကနဲ့ ကွာလာခဲ့တာ ဖြစ်တယ်။

တကယ်တော့ ကွန်တီဟာ ခြေစမ်းပွဲတွေမှာ ခံစစ်ပိုင်းကိုသာ လေ့လာပြင်ဆင်ခဲ့တာမျိုးမဟုတ်

ဘူး။ တိုက်စစ်ပိုင်းကိုလည်း လေ့လာပြင်ဆင်ခဲ့တာ ဖြစ်တွေ့ရတယ်။ စပိန်နဲ့ပွဲမှာ ကန်ဒရီဇာ၊ ပယ်လီ၊ အီဒါတို့ကို တိုက်စစ်မှာသုံးတယ်။ ဂျာမနီနဲ့ပွဲမှာ အင်ဆိုင်နို၊ ဇာဇာ၊ ဘာနာဒက်ချီတို့ကို သုံးတယ်။ ရိုမေးနီးယားနဲ့ပွဲမှာ အီဒါနဲ့ ပယ်လီကိုသုံးပြီး အကောင်းဆုံးစမ်းသပ်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့်လည်း အီတလီဟာ ဒီယူရိုပွဲမှာ ခံစစ်သာမက တိုက်စစ်ပါ ကောင်းမွန်လာခဲ့တာဖြစ်တယ်။

ပြောမယ်ဆိုရင် ကွန်တီဟာဒီပြိုင်ပွဲမှာ ခြေစမ်းပွဲတွေအတွင်း သူ့စိတ်ကြိုက် အတွေ့ဆုံး တိုက်စစ်အတွဲဖြစ်ခဲ့တဲ့ ပယ်လီနဲ့ အီဒါတို့ကို တိုက်စစ်မှာအဓိကထားခဲ့တဲ့အပြင် ကွင်းလယ်မှာ လည်း ပါရိုလီ၊ ကန်ဒရီဇာတို့လို တိုက်စစ်ကို အကောင်းဆုံး ပံ့ပိုးနိုင်သူတွေကိုပါ သုံးထားတော့ အီတလီဟာ ခံစစ်အသွင်ကနေ တိုက်စစ်အသွင်ကို အလျှင်အမြန်ကူးပြောင်းနိုင်ကာ အခွင့်အရေး တွေကိုလည်း အသုံးချနိုင်ခဲ့တာဖြစ်တယ်။

ပြောမယ်ဆိုရင်ပေါ့။ ဘယ်ဂျီယံနဲ့ပွဲမှာ အီတလီဟာ ပြိုင်ဘက်ရဲ့ဖိအားပေးမှုကို ခံခဲ့ရပေ မယ့် ဂိုးကန်သွင်းခွင့် ရှစ်ကြိမ်အထိ ရယူနိုင်ခဲ့သလို နှစ်ဂိုးသွင်းနိုင်ခဲ့ကာ ဆွီဒင်နဲ့ပွဲမှာလည်း ဂိုးကန် သွင်းခွင့် လေးကြိမ်သာရခဲ့တဲ့ကြားက အနိုင်ဂိုးသွင်း နိုင်ခဲ့တာဖြစ်တယ်။ အရင်းဆုံးပြောမယ်ဆိုရင်ပေါ့ အီတလီကို ပြိုင်ပွဲမတိုင်ခင်မှာ ဘယ်သူမှမထင် မကြီးခဲ့ကြဘူး။ ဒါကလည်း သူတို့ရဲ့ ပြိုင်ပွဲမတိုင် ခင်က ခြေစမ်းပြောပြပေးမယ့် အဆိုပါခြေစွမ်း တွေဟာ အီတလီရဲ့ ပွဲမဝင်ခင်အပြင်က ကျင်းပ မှုတွေသာဖြစ်ပြီး အဆိုပါ အကျိုးဆက်ကြောင့်ပဲ တကယ်ပြိုင်ပွဲကြီးရောက်တော့ တောင့်တင်းဆုံး အနေအထားကို ရလာသလို သူတို့ဟာ တကယ် ပြိုင်ပွဲကြီးတွေမှာလည်း တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ် ကောင်းမွန်တတ်တော့ အခုလို ခြေစွမ်းပြလာ နိုင်ခဲ့တာပဲဖြစ်တယ်။

ဒီတော့ ယူရို ၂၀၁၆ မှာ အီတလီက ဘယ်သူမှ မထင်ကြီးတဲ့ကြားကနေ ခြေစွမ်းပြ လာတယ်။ သူတို့ဟာ ပွဲသက်ကြာလာတာနဲ့အမျှ ခြေပိုကောင်းတတ်တဲ့ အစဉ်အလာလည်းရှိနေ ပြန်တော့ သေချာတယ်။ ယူရို ၂၀၁၆ မှာ အီတလီ ကို လျှော့တွက်ဖို့မဖြစ်နိုင်တော့ဘူး။

**ပြောမယ်ဆိုရင် ကွန်တီဟာ ဒီပြိုင်ပွဲမှာ ခြေစမ်းပွဲတွေအတွင်း သူ့စိတ်ကြိုက်အတွေ့ဆုံး တိုက်စစ်အတွဲဖြစ်ခဲ့တဲ့ ပယ်လီနဲ့ အီဒါတို့ကို တိုက်စစ်မှာအဓိကထားခဲ့တဲ့အပြင် ကွင်းလယ်မှာလည်း ပါရိုလီ၊ ကန်ဒရီဇာတို့လို တိုက်စစ်ကို အကောင်းဆုံး ပံ့ပိုးနိုင်သူတွေကိုပါ သုံးထားတော့ အီတလီဟာ ခံစစ်အသွင်ကနေ တိုက်စစ်အသွင်ကို အလျင်အမြန်ကူးပြောင်းနိုင်ကာ အခွင့်အရေး တွေကိုလည်း အသုံးချနိုင်ခဲ့တာဖြစ်**



လက်ရှိယူရို ၂၀၁၆ မှာတော့ အိမ်ရှင်ပြင်သစ်ဟာ ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်ရောက်နိုင်ခဲ့တာ သေချာသွားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အုပ်စုအဆင့် အစောပိုင်းပွဲတွေမှာ ပြင်သစ်ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါက်ဘာရဲ့ ခြေစွမ်းတွေက မျှော်လင့်သလောက် ကောင်းမွန်မှုမရှိခဲ့တာတွေကြောင့် ကမ္ဘာ့မီဒီယာ တွေပေါ်မှာတော့ ဝေဖန်မှုတွေရှိနေခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပေါက်ဘာကတော့ ဝေဖန်မှုတွေကို ဂရုမစိုက်ဘဲ ကြိုးစားမှုတွေနဲ့အတူ ချေဖျက်နိုင်ခဲ့ ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။

# ဝေဖန်မှုတွေကြားထဲက ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ရဦးမယ့် ပြင်သစ်ကစားသမား ပေါက်ဘာ ခြေစွမ်း

ပေါက်ဘာရဲ့ ယခုနှစ်ရာသီတွေအတွင်း ၇၅၀၀၀၀ အသင်းနဲ့ အကောင်းဆုံး ကစားနိုင်မှုတွေကြောင့် သူ့ရဲ့ ခြေစွမ်းကိုတော့ ဘယ်သူကမှတော့ သံသယ ဝင်စရာမရှိပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ပြင်သစ်အသင်းရဲ့ အဖွင့်ပွဲစဉ်ဖြစ်တဲ့ ရိုမေး နီးယားအသင်းကို ၂-၁ နဲ့ နိုင်ခဲ့တဲ့ပွဲ သူ့ရဲ့ ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခြင်း မရှိမှုတွေကြောင့် မီဒီယာတွေပေါ်မှာတော့ ဝေဖန်မှုတွေ ဆူညံသွားခဲ့ကြပါတယ်။ ပြင်သစ်အသင်းရဲ့ အဖွင့် ပွဲစဉ်ဖြစ်တဲ့ ရိုမေးနီးယားအသင်းနဲ့ပွဲမှာ ပါယက် ကွန်တီ တို့ဟာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြကစား နိုင်ခဲ့ပေမယ့် ပေါက်ဘာရဲ့ ခြေစွမ်းကတော့ ထင်သလောက် ကောင်းမွန်တာကို မတွေ့ရပါဘူး။

ဘောလုံးပေးပို့ရာမှာ တိကျမှုမှာ ၈၃ ဒဿမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ပြီး ဂိုးပေါက် ကန်သွင်းမှု နှစ်ကြိမ်ရှိခဲ့ပြီး တစ်ကြိမ်သာ ဂိုးပေါက်တည်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဘောလုံး ဆုံးရှုံးမှုတွေကလည်း နှစ်ကြိမ်တိုင်ရှိခဲ့ပါတယ်။ ပေါက်ဘာဟာ အယ်ဘေးနီးယားအသင်းနဲ့ပွဲမှာတော့ ဒုတိယပိုင်းမှာသာ အရန်ခုံကနေ လူစားလဲ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ပြင်သစ်အသင်းနည်းပြ ဒက်ချွန်ကလည်း အသင်းရဲ့ ကစားပုံကို ၄-၃-၃ ကနေ ၄-၂-၃-၁ ပြောင်းလဲကစားခဲ့ပါတယ်။ ပေါက်ဘာဟာ ကျန်ရှိနေတဲ့ပွဲချိန် ၄၅ မိနစ်မှာတော့ ဂိုးပေါက်ကန်သွင်းမှု နှစ်ကြိမ်နဲ့ အရေးကြီးပေးပို့မှု နှစ်ကြိမ်ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ဒုတိယမြောက်ပေးပို့မှုဟာ ဂိုးရဖို့အထိ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဲဒီပွဲမှာတော့ ဘောလုံးဆုံးရှုံး မှု ငါးကြိမ်ရှိခဲ့ပြီး ခြေစွမ်းပိုင်းကလည်း အကောင်းဆုံးရရှိမနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နောက်ပွဲတွေမှာ ပေါက်ဘာအနေနဲ့ ပြင်သစ်အသင်းရဲ့ ပွဲထွက်ကစားသမားအဖြစ် ပါဝင်ကစားခွင့်ရနိုင် မလားဆိုပြီး ဝေဖန်မှုတွေတောင်ထွက်ပေါ်လို့ လာခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဆွစ်ဇာလန်အသင်းနဲ့ ၀-၀ သရေကျခဲ့တဲ့ပွဲမှာတော့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါက်ဘာဟာ ကစားပုံစံဟာ လုံးဝပြောင်းလဲသွားခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ ၁၆ မိနစ်အတွင်းမှာပဲ ဂိုးပေါက် ကန်သွင်းမှု လေးကြိမ်တိုင်ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး အရန်အဟုန်နဲ့ အင်တိုက်အားတိုက် ကစားနိုင်ခဲ့တာတွေ ကြောင့် သူ့ရဲ့ ခြေစွမ်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်မှုတွေကို အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းနဲ့ သက်သေပြနိုင်ခဲ့တဲ့ ပွဲလို့ဆိုရမှာပါ။ သူဟာ ဂိုးပေါက်တည်အောင်ကန်သွင်းနိုင်မှု နှစ်ကြိမ်နဲ့ အဓိကပေးပို့နိုင်မှု သုံးကြိမ်ပြုလုပ် နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘောလုံးပေးပို့ရာမှာ တိကျမှုကတော့ ၇၈ ဒဿမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းသွားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တိုက်စစ်ပိုင်းကို အဓိကကစားတာကြောင့် ဘောလုံးပေး ပို့မှုမှာ လုပ်တာမတွေ့ဖြစ်သွားတယ်လို့လည်း ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အဲဒီပွဲမှာ ဘောလုံးဆုံးရှုံးမှု သုံးကြိမ်လောက်ရှိခဲ့ပေမယ့် အသင်းအတွက် အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းနဲ့အတူ ကစားနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အဲဒီပွဲရဲ့ အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဆုကိုတောင် ရရှိခဲ့ပါသေးတယ်။

အခုဆိုရင်လည်း ပြင်သစ်အသင်းရဲ့ ရှေ့တန်းဟာ ပိုမိုတည်တည်ငြိမ်ငြိမ်နဲ့ အပေးအယူမှုတစ်ခုရှိလာ ခဲ့ပြီလို့ ဆိုရမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မန်နေဂျာ ဒက်ချွန်ရဲ့ ၄-၂-၃-၁ ကစားကွက်ကလည်း အသင်း နဲ့ ပိုမိုအသားကျတယ်လို့ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လာမယ့်ယူရို ၁၆ သင်းအဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာတော့ ပေါက်ဘာရဲ့ ခြေစွမ်းတွေနဲ့အတူ ပြင်သစ်အသင်းအနေနဲ့ ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင်မှုတွေ ဆက်လက်ရရှိဦးမလဲဆိုတာကတော့ ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြင်သစ်အသင်းရဲ့ ရှေ့တန်းဟာ ပိုမိုတည်တည်ငြိမ်ငြိမ်နဲ့ အပေးအယူမှုတစ်ခုရှိလာခဲ့ပြီလို့ ဆိုရမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မန်နေဂျာ ဒက်ချွန်ရဲ့ ၄-၂-၃-၁ ကစားကွက်ကလည်း အသင်းနဲ့ ပိုမိုအသားကျတယ်လို့ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လာမယ့်ယူရို ၁၆ သင်းအဆင့် ပြိုင်ပွဲမှာတော့ ပေါက်ဘာရဲ့ ခြေစွမ်းတွေနဲ့အတူ ပြင်သစ်အသင်းအနေနဲ့ ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင် မှုတွေ ဆက်လက်ရရှိဦးမလဲဆိုတာကတော့ . . . . .

## မန်ယူမန်နေဂျာဟောင်း ပန်ဟားလ်ကိုခေါ်ယူရန် အေစီမီလန်အသင်း စဉ်းစားနေ

စီးရီးအေကလပ် အေစီမီလန်အသင်းသည် မန်ယူအသင်းမန်နေဂျာဟောင်း လူးဝစ်ပန်ဟားလ်အား အသင်းနည်းပြသစ်အဖြစ် ခန့်အပ်သွားရန် စဉ်းစားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ အေစီမီလန်အသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီ ၁၂ ရက်က နည်းပြရာထူးမှ မီဟိုင်းလိုပစ်အား ထုတ်ပယ်ခဲ့ပြီးနောက် အသင်း၏ ကွင်းလယ်ခံစစ်ကစားသမားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ဘရော့ချီအား နည်းပြသစ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့ကာ ယခုအခါ ပန်ဟားလ်အား နည်းပြရာထူးအတွက် ခေါ်ယူရန် စဉ်းစား နေခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅-၁၆ ခုနှစ် ဘောလုံးရာသီကုန်ဆုံးချိန်တွင် မန်ယူမန်နေဂျာရာထူးမှ ထုတ်ပယ် ခံခဲ့ရသူ ဟော်လန်လူမျိုး ပန်ဟားလ်(၆၄နှစ်)သည် ဘာစီလိုနာ၊ ဘိုင်ယန်မြူးနစ် စသည့် ဥရောပ ထိပ်တန်းကလပ်များကို တာဝန်ယူခဲ့ဖူးသော်လည်း အီတလီကလပ်များကို တာဝန်ယူခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ပန်ဟားလ်က မန်ယူမန်နေဂျာဘဝ အဆုံးသတ်ချိန်တွင် သူ၏နည်းပြဘဝမှ အနားယူခြင်းနိုင်ကြောင်း အချိန်အမြောက် ပြောဆိုထားသော်လည်း အီတလီကလပ်အသင်းတစ်သင်းကို တာဝန်ယူရေးသည် နည်းပြလောကမှအနားယူရန် ပန်ဟားလ်၏စိတ်ကူးထားမှုကို ပြောင်းလဲစေနိုင်သည်ဟု သတင်းများ တွင် ဆက်လက်ရေးသားထားသည်။

အေစီမီလန်အသင်းသည် နည်းပြရာထူးအတွက် ချယ်လ်ဆီးမန်နေဂျာဟောင်း အန်ဒရီဗီလက်စ် ဘိုအာစ်၊ ဟော်လန်ကွင်းလယ်တိုက်စစ်ကစားသမားဟောင်း ရော်နယ်ဒီဘိုးဝါးတို့ကိုလည်း ပစ်မှတ် ထားနေသည်။

ပန်ဟားလ်သည် နည်းပြသက်တမ်းအတွင်း ချန်ပီယံလိဂ်ဆုဖလားတစ်ကြိမ်အပါအဝင် ဆုဖလားများစွာ ရရှိခဲ့ဖူးသူဖြစ်သည်။



## ယူရိုပြိုင်ပွဲ မှတ်တမ်းဆိုးတစ်ခုကို ချက်အသင်း ဂိုးသမား ပီတာဆက်ချ် ရရှိခဲ့

ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲတွင် ချက်အသင်းနှင့်အတူ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သူ ဂိုးသမားပီတာဆက်ချ်သည် ယူရို ပြိုင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ မှတ်တမ်းဆိုးတစ်ခုရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းများတွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

အာဆင်နယ်အသင်းဂိုးသမား ပီတာဆက်ချ်(၃၄နှစ်)သည် ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲသုံးပွဲ စလုံးတွင် ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါပွဲများ၌ ငါးဂိုးသွင်းယူခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၂၀၂ ခုနှစ်တွင် ချက်လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူ ဂိုးသမားပီတာဆက်ချ်သည် ချက်အသင်း နှင့်အတူ ယူရိုပြိုင်ပွဲများ၌ စုစုပေါင်း ၁၄ ပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီး ၂၁ ဂိုး သွင်းယူခြင်းခံခဲ့ရကာ ယူရိုပြိုင်ပွဲ သမိုင်းတစ်လျှောက် ဂိုးသွင်းခံရမှုအများဆုံးဂိုးသမား ဖြစ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ၌ အုပ်စု(D) တွင် ခရီးအေးရှား၊ စပိန်၊ တူရကီအသင်းတို့နှင့်အတူ တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်ခဲ့သည့် ချက်အသင်းသည် စပိန်နှင့် တူရကီအသင်းတို့ကို အရေးနိမ့်ခဲ့ရကာ

ခရီးအေးရှားတစ်သင်းကိုသာ နှစ်ဂိုးစီ သရေ ကစားနိုင်ခဲ့၍ ရမှတ် တစ်မှတ်သာရရှိခဲ့ ခြင်းကြောင့် အုပ်စုနောက်ဆုံးနေရာ ဖြင့် ပြိုင်ပွဲမှထွက်ခဲ့ရသည်။

ဂိုးသမား ပီတာဆက်ချ်သည် ယူရို ၂၀၀၄ ပြိုင်ပွဲ၌ လေးပွဲပါဝင်ကစား ခဲ့ရာတွင် လေးဂိုး၊ ယူရို ၂၀၀၈ ပြိုင်ပွဲ၌ သုံးပွဲပါဝင်ကစားခဲ့ရာတွင် ခြောက်ဂိုး၊ ယူရို ၂၀၁၂ ပြိုင်ပွဲ၌ လေးပွဲပါဝင်ကစား ခဲ့ရာတွင် ခြောက်ဂိုး၊ ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲ၌ သုံးပွဲပါဝင်ကစားခဲ့ရာတွင် ငါးဂိုးသွင်းယူ ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

ဂိုးသမား ပီတာဆက်ချ်သည် ချက် လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် စုစုပေါင်း ၁၂၁ ပွဲ ပါဝင်ကစားထားသူဖြစ်သည်။



## ဂွာဒီယိုလာအား လက်စားချေရန် အီဘရာဟီမိုဗစ် လိုလားနေသည်ဟု အေးဂျင့်ဖြစ်သူ ဖွင့်ဟ

ဆွီဒင်တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်သည် လာမည့်ဘောလုံးရာသီတွင် မန်စီးတီးအသင်းမန်နေဂျာသစ်အဖြစ် တာဝန်ယူမည့် မန်နေဂျာ ဂွာဒီယိုလာအား လက်စားချေရန် ဆန္ဒရှိနေသည်ဟု အီဘရာဟီမိုဗစ်၏ အေးဂျင့်ဖြစ်သူ ရိုင်အိုလာက ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလိုက်သည်။

အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်သည် ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီအကုန်တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှ ထွက်ခွာခဲ့ပြီးနောက် ယခု နေရာသီအတွင်း မန်စီးတီးအသင်း၏ မြို့ခံပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် မန်ယူအသင်းထံရောက်ရှိလိမ့်မည်ဟု ထင်ကြေးပေးမှုများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ထွက်ပေါ်နေ သူဖြစ်သည်။ တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်သည် ဂွာဒီယိုလာတာဝန်ယူနေသည့် ဘာစီလိုနာအသင်းသို့ ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းတွင် အင်တာမီလန်မှ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ဂွာဒီယိုလာနှင့် အီဘရာဟီမိုဗစ်တို့ကြားတွင် ဆက်ဆံရေးမပြေလည်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး အီဘရာဟီ မိုဗစ်သည် ၂၀၀၉-၁၀ ရာသီတွင်သာ ဘာစီလိုနာအသင်း၌ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့ကာ ၂၀၁၀-၁၁ ရာသီတွင် အေစီမီလန်သို့ အငှားချထားခံခဲ့ရပြီးနောက် မကြာမီ၌ပင် အေစီမီလန်အသင်းထံ အပြီးသတ်ရောင်းချခဲ့ရသူဖြစ်သည်။

အေးဂျင့် ရိုင်အိုလာက “အီဘရာဟီမိုဗစ်ဟာ ဂွာဒီယိုလာအပေါ် လက်စားချေလိုစိတ်ရှိနေတယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ အောင်မြင်မှုတွေထက် ကျန်းမူတွေ ကနေ သင်ခန်းစာ ပိုမိုရရှိတာပဲပါတယ်။ အီဘရာဟီမိုဗစ်အနေနဲ့လည်း ဘာစီလိုနာအသင်းမှာ ဂွာဒီယိုလာရဲ့လက်အောက်မှာ ကစားခဲ့တဲ့အတွင်း ဒီလို သင်ယူမှုတွေ အများကြီးရရှိခဲ့တယ်။ ဂွာဒီယိုလာဟာ နည်းပြကောင်းတစ်ဦးဖြစ်တယ်လို့ အီဘရာဟီမိုဗစ်က ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ အီဘရာဟီမိုဗစ်အတွက် ပရီမီယာလိဂ်ကို သွားရောက်ကစားဖို့က ရွေးချယ်စရာတစ်ခုပါ။ ဒါပေမယ့် ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲမှာ ဆွီဒင်အသင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်အတွင်းမှာတော့ သူ့အနာဂတ်အတွက် အဖြေရှိလာမှာမဟုတ်ပါဘူး” ဟု မာကာသတင်းစာသို့ ပြောဆိုခဲ့သည်။



# သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဥပဒေကြမ်း

## အများပြည်သူ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်

### ယမန်နေ့မှအဆက်

- (င) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အလိုက် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းများ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များနှင့် တီထွင်ဖန်တီးမှုများ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ရာတွင် စိစစ်ရွေးချယ်ခြင်း၊ သုတေသနလုပ်ငန်းများ လက်တွေ့ထိရောက်မှု ရှိ မရှိ စိစစ်ခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းကွပ်ကဲခြင်းနှင့် အားပေးခြင်း။
- (စ) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အလိုက် ထူးချွန်သော ပညာရှင်များ၊ တီထွင်သူများအား ရွေးချယ်သတ်မှတ်ရာတွင် ကောင်စီအား ကူညီဆောင်ရွက်ခြင်း။

### အခန်း (၆)

#### သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာနဖွဲ့စည်းခြင်း

၁၀။ ၁၉၉၄ ခုနှစ်၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းထားသော မြန်မာ့သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာသုတေသနဦးစီးဌာနကို သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာနအဖြစ် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းသည်။

၁၁။ ဦးစီးဌာနသည် မြန်မာ့သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာသုတေသနဦးစီးဌာနပိုင် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများနှင့် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရပိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်များကိုလည်းကောင်း ဆက်ခံရမည်။

### အခန်း (၇)

#### သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ

- ၁၂။ ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
  - (က) စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့်အရည်အသွေး အခြေခံအဆောက်အအုံများ ကြံ့ခိုင်အားကောင်းစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ခ) နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ဓာတ်ခွဲခန်းများဖြင့် အဆင့်မီဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
  - (ဂ) ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင်နှင့် အီလက်ထရွန်နစ်နည်းပညာရပ်များ၊ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဃ) ဓာတုနည်းပညာနှင့် နာနိနည်းပညာအသုံးချ တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (င) လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု သတင်းအချက်အလက်များ၊ အကြံဉာဏ်များ ဖော်ထုတ်မှုပေးနိုင်မည့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (စ) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ အခြေခံသုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ လက်တွေ့အသုံးချ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဆ) ပြည်တွင်းစက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် တွေ့ကြုံရသော ကုန်ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာ အခက်အခဲနှင့် ပြဿနာများ ကူညီဖြေရှင်းပေးရေးကို ဦးတည်သည့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဇ) ဓာတ်ခွဲခန်းအဆင့်တွင်အောင်မြင်ပြီးစီးသော သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အဆင့်ရောက်ရှိစေရန် လိုအပ်သည့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအဆင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဈ) စီးပွားဖြစ်ထွန်းမှုအလားအလာရှိသော သယံဇာတပစ္စည်းများ အသုံးချနိုင်မှုကို လေ့လာဖော်ထုတ်ခြင်း။
  - (ည) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ ပြည်တွင်းပြည်ပဆွေးနွေးပွဲများ၊ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲများ နှစ်စဉ်ကျင်းပခြင်း၊ တက်ရောက်ခြင်း၊ ပညာရှင်ဖလှယ်ခြင်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဋ) နည်းပညာလွှဲပြောင်းခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ကောင်စီမှချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဌ) အစိမ်းရောင်နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဍ) လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေး၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးဆိုင်ရာသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
  - (ဎ) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် ပြတ်ကွဲ

- များ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (ဏ) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ အကြံပေးမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ၊ သတင်းအချက်အလက်များ ပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (တ) ကောင်စီ သို့မဟုတ် တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာနက ပေးအပ်သော သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (ထ) ကောင်စီ၏ ရုံးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- (ဒ) ကောင်စီနှင့်ကော်မတီ၏ ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ကုန်ကျစရိတ်များနှင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်း မဟုတ်သော ကောင်စီနှင့်ကော်မတီဝင်များ၏ ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်များကို ဦးစီးဌာနမှ ကျခံပေးခြင်း။
- (ဓ) ဦးစီးဌာန၏ အထွေထွေ စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

### အခန်း (၈)

#### ဘဏ္ဍာရေး

- ၁၃။ ကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေက ခွင့်ပြုထားသော သုတေသနလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များကို တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ရယူရမည်။
- ၁၄။ ကောင်စီသည် သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆန်းသစ်တီထွင်ဖန်တီးမှုများနှင့် ဈေးကွက်စီးပွားရေးကို အထောက်အကူပြုသော သုတေသနလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့်ဆန်းသစ်တီထွင်မှု ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ ထူထောင်ရမည်။
- ၁၅။ သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု ရန်ပုံငွေကို အောက်ဖော်ပြပါ ရငွေများဖြင့် ထူထောင်ရမည်-
  - (က) ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များမှ ထောက်ပံ့ကူညီငွေများ။
  - (ခ) နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများမှ ထောက်ပံ့ကူညီငွေများ။
  - (ဂ) သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရရှိသည့် ငွေကြေးများ။

၁၆။ ကောင်စီက ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်သည့်အဖွဲ့သည် ရန်ပုံငွေလက်ခံရယူခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တည်ဆဲဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၇။ ကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာသုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဦးစီးဌာနများ၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံများ၊ ပုဂ္ဂလိကစက်မှု ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် အခြားသုတေသနအဖွဲ့အစည်းများအတွက် တစ်ဖက်ပါအမျိုးအစားအလိုက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ရေးကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

- (က) အမျိုးသားအဆင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ခြင်း။
- (ခ) တီထွင်ဖန်တီးမှုသုတေသနရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ခြင်း။
- (ဂ) သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ခြင်း။
- (ဃ) ယှဉ်ပြိုင်မှုအခြေခံသောသုတေသနရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ခြင်း။
- (င) ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသုတေသနပညာတော်သင်ဆုထောက်ပံ့ခြင်း။
- (စ) နိုင်ငံတကာအဆင့်နှင့် အမျိုးသားအဆင့် သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ၊ ညီလာခံများ၊ သင်တန်းများတက်ရောက်ခြင်း၊ ကျင်းပခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် ထောက်ပံ့ခြင်း။

၁၈။ ကောင်စီသည် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာနယ်ပယ်မှ ထူးချွန်သောပညာရှင်များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်ဖန်တီးသူများအား ထိုက်သင့်သည့် ဆုကြေးငွေသတ်မှတ်ပြီး ဆုချီးမြှင့်နိုင်သည်။

### အခန်း (၉)

#### နည်းပညာလွှဲပြောင်းရေး

- ၁၉။ သုတေသနနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဌာနများ၊ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံများ၏ အောင်မြင်သော သုတေသနရလဒ်များ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာအသိပညာများနှင့် တီထွင်မှု မှုပိုင်ခွင့်နည်းပညာများကို လွှဲပြောင်းနိုင်သည်။
- ၂၀။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုမှ အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ ပုဒ်မ ၁၉ အရ နည်းပညာများကို လွှဲပြောင်းရာတွင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီ စာချုပ်ချုပ်ဆိုရမည်။

၂၁။ ပုဒ်မ ၂၀ အရ နည်းပညာကို လွှဲပြောင်းရာတွင် အောက်ပါနည်းလမ်းများနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းနိုင်သည်-

- (က) မည်သူ့ကိုမဆို အခမဲ့ အသုံးပြုခွင့်ပေးခြင်း။
- (ခ) ပြည်တွင်း၌ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပသို့ဖြစ်စေ ရောင်းချခြင်း။
- (ဂ) အခကြေးငွေရယူပြီး နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် အသုံးပြုခွင့်ပေးခြင်း။
- (ဃ) အသုံးပြု၍ ရရှိလာသော အကျိုးအမြတ်ပေါ် မူတည်၍ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် အသုံးပြုခွင့်ပေးခြင်း။

၂၂။ ပြည်ပသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း၌လည်းကောင်း နည်းပညာလွှဲပြောင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော စည်းကမ်းချက်များသည် ကောင်စီကချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များ၊ တည်ဆဲဥပဒေတို့နှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်။

၂၃။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုက နည်းပညာလွှဲပြောင်းရာတွင် သက်ဆိုင်ရာတီထွင်သူ သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းပေးသည့် နည်းပညာကို ဆန်းသစ်တီထွင် ဖော်ထုတ်ခဲ့သည့် အဓိကပါဝင်သူများ၏ သဘောတူခွင့်ပြုချက်ရယူရမည်။

၂၄။ နည်းပညာလွှဲပြောင်းရေးဆိုင်ရာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူစာချုပ်ကို သတ်မှတ်ထားသော နည်းလမ်းများနှင့်အညီ ဦးစီးဌာနတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော နည်းပညာလွှဲပြောင်းရေးဌာန၌ မှတ်ပုံတင်ရမည်။

၂၅။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုရာတွင် ကောင်စီကချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်များနှင့် တည်ဆဲဥပဒေတို့ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

### အခန်း (၁၀)

#### ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များ

၂၆။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သဘောတူညီချက် စာချုပ်ချုပ်ဆို လွှဲပြောင်းထားသော နည်းပညာကို နည်းပညာပိုင်ဆိုင်သူ၊ လွှဲပြောင်းရယူသူများ၏ သဘောတူညီချက်မရှိဘဲ မည်သူမဆို အသုံးပြုခြင်း၊ ရောင်းချခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထက် မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ သိန်းနှစ်ရာထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၂၇။ မည်သူမဆို နည်းပညာလွှဲပြောင်းရေးဆိုင်ရာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီချက်စာချုပ်ကိုမမှန်မကန်ချုပ်ဆိုခြင်း သို့မဟုတ် ချုပ်ဆိုစေခြင်းပြုကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ သိန်းသုံးရာထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၂၈။ နည်းပညာလွှဲပြောင်းရေးဆိုင်ရာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီချက်စာချုပ်ပါ စည်းကမ်းများကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သူအား နှစ်နှာသက် သက်ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်သည်။

### အခန်း (၁၁)

#### ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း

၂၉။ ကောင်စီသည် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရှိသုတေသနဌာနများ၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံများ၊ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် အခြားအဖွဲ့အစည်းများ အချင်းချင်း နည်းပညာဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများ ချမှတ်ရမည်။

၃၀။ ကောင်စီသည် ပြည်ပရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားသိပ္ပံပညာရှင်များနှင့် နိုင်ငံတကာ သိပ္ပံပညာရှင်များကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်လာစေရန် လိုအပ်သော အစီအမံများချမှတ်ခြင်းနှင့် စည်းရုံးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

### အခန်း (၁၂)

#### အထွေထွေ

၃၁။ ၁၉၉၄ ခုနှစ်၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေး ဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များကို ဤဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်သရွေ့ဆက်လက်ကျင့်သုံးနိုင်သည်။

၃၂။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်- (က)တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော နည်းပညာများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

(ခ) ကောင်စီနှင့်ဦးစီးဌာနသည် လိုအပ်သောအမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

၃၃။ ၁၉၉၄ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့က ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးဥပဒေ (၅/၉၄)ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

## အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု သင်တန်းဖွင့်လှစ်

သာယာဝတီ ဇွန် ၂၃ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၂၀ ရက်က သာယာဝတီမြို့နယ် ဘီးလင်းအုပ်စု သခင်မျောကျေးရွာတွင် ပြုလုပ်သည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝါက သင်တန်းဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနည်းပြဆရာမများက သင်ကြားပြသပေးရာ သင်တန်းသို့ သင်တန်းသူ ၁၅ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)





သောကြာနေ့မှာ ငွေဖြည့်လို့  
**Free Data** သုံးကြစို့

# HAPPY FRIDAY

၁၀၀၀ ကျပ်  
**20 MB FREE**

၃၀၀၀ ကျပ်  
**80 MB FREE**

၅၀၀၀ ကျပ်  
**150 MB FREE**

၁၀၀၀၀ ကျပ်  
**400 MB FREE**

၂၀၀၀၀ ကျပ်  
**800 MB FREE**

၃၀၀၀၀ ကျပ်  
**1200 MB FREE**

- Happy Friday အစီအစဉ်၏ အပိုဆု Free Data များကို သောကြာနေ့တိုင်းတွင် ငွေဖြည့်ပြီး ရယူနိုင်ပါသည်။
- MPT ၏ ဆွေသဟာအစီအစဉ် ရယူထားသော (GSM နှင့် WCDMA) မိုဘိုင်းဖုန်းများဖြင့် ငွေဖြည့်ပြီး ရယူနိုင်ပါသည်။
- ပုံမှန် Top Up Card ဖြင့်ငွေဖြည့်ခြင်းအပြင်၊ E Top Up အသုံးပြုသူများလည်း Free Data ရရှိနိုင်ပါသည်။
- အပိုဆု Free Data များကို သောကြာနေ့ ငွေဖြည့်ချိန်မှစပြီး တနင်္ဂနွေနေ့ ည (၁၂)နာရီ အထိ၊ (၃)ရက်အတွင်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- MPT SIM Card အသစ် သုံးစွဲသူများသည် SIM Card ကို ဦးစွာ Activate ပြုလုပ်ပြီး ငွေဖြည့်မှသာ Free Data များရရှိအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။  
[\*124# ကိုရိုက်နှိပ်ခေါ်ဆိုခြင်း သို့မဟုတ် "ဖုန်းခေါ်ဆိုမှုတစ်ခု" ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် SIM ကဒ်ကို Activate ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။]

\* ၂၀၁၆ ဇူလိုင်လ (၁) ရက်နေ့မှစပြီး လက်ရှိနှုန်းထားများတွင် အစိုးရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် (၅%) ထပ်ဆောင်း ကောက်ခံသွားပါမည်။



**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူလိုပါသည်-

(က) ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ  
(ခ) ပရိဘောဂပစ္စည်းများ

၂။ စိတ်ပါဝင်စားသူများအနေဖြင့် နေပြည်တော်၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး၊ ရုံးအမှတ်(၄)၊ ဘဏ္ဍာရေးဌာနတွင် အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာ ပုံစံနှင့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို သတ်မှတ်ကျသင့်ငွေများပေးသွင်း၍ ၂၇-၆-၂၀၁၆ ရက် (တနင်္လာနေ့) မှ စတင်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက နေပြည်တော်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး၊ ရုံးအမှတ်(၄)၊ ဘဏ္ဍာရေးဌာန၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၄၀ နှင့် ၀၆၇-၄၁၁၄၅ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစီစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့

**စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် (တိုင်းဒေသကြီးရုံး) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ အောက်ဖော်ပြပါ သင်တန်းကျောင်းနှင့် မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

(က) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရုံးရှိ (၆၀x၄၀)ပေ၊ သင်တန်းကျောင်း (ရေအိမ်သာနှင့် မိလ္လာကန်အပါအဝင်) သံကူကွန်ကရစ် (၂)ထပ် ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ရေလိုင်းမီးလိုင်းသွယ်တန်းခြင်းနှင့် သင်တန်းကျောင်း အပေါ်ထပ်တိုက်ခန်းများ ပါကေးခင်းခြင်းလုပ်ငန်း။

(ခ) ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် ဘဏ်ခွဲအဆောက်အအုံဆုံဆုံ (၆၀x၄၀)ပေ၊ သံကူကွန်ကရစ် (၁)ထပ်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ မြေစည်းရိုးကာရံခြင်း၊ အစိစီစဉ်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်စီးသွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်း။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကို အောက်ပါအတိုင်း တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာယူရက် - ၁-၇-၂၀၁၆ ရက်မှ ၁၅-၇-၂၀၁၆ ရက်အထိ

(ခ) တင်ဒါတင်သွင်းရက် - ၂၂-၇-၂၀၁၆ရက် ၁၆:၀၀နာရီအထိ

(ဂ) တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၇၁-၂၂၇၄၄၊ ၂၆၀၃၁ တို့သို့ ဆက်သွယ် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

**လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (၂/၂၀၁၆)**

၁။ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်းမှ အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်-

**မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့်ဝယ်ယူခြင်း**

(က) စက်နှင့် စက်အရံပစ္စည်းများ- Calibration Tip and USB Cable, Air Conditioner, Refinery Standard Gas, Air Compressor, Filled Water Transfer Pump with Motor, Global Maritime Distress and Safety System and VHF ဆက်သွယ်ရေးစက်၊ Water Pump with Motor Complete Set, Control Panel with Motor Control System

(ခ) ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများ- Hydrochloric Acid, Trichloroisocyanuric Acid

(ဂ) ရုံးသုံးပစ္စည်းများ (4-Items)

**နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ဝယ်ယူခြင်း**

(က) စက်နှင့်စက်အရံပစ္စည်းများ- LRCA-2301 Transmitter (Cooler for High Pressure Absorber), Spare Parts for Instrument Air Compressor, Spare Parts for Process Air Compressor, Spare Parts for Refrigeration Compressor, Lubricator Element, Castable, Mechanical Seal, Spare Parts for RC Feed Pump (China), Cation Exchange Tank Complete Set(T-3214)with accessories, Reformer Tube & Gasket, Valve(PV-3104), Flow Transmitter, Level Transmitter, Temperature Element, Solenoid, Air Regulator, Cotton wick (Fine Spun, Commercial "fine grade"). Air Dryer for Instrument Compressor, Form Flex Coupling for Steam Turbine Pump, Diaphragm Control Valve with Positioner & Lever, Replacement of Centrifuge Test (ASTM.D-1796) Gas. Chromatograph Apparatus & Combustible Gas Detector, Governor For Force Draft Fan CO-1401 A Turbine, Spare Parts for MHI AP/AI Air Compressors, Lube Oil for Oxygen Compressor

(ခ) ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများ - Ammonia Converter Catalyst (2.3M<sup>3</sup>), Water Treatment Chemicals (35 Tons)

၂။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၂၇-၆-၂၀၁၆ ရက်  
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်/အချိန် - ၂၇-၇-၂၀၁၆ ရက်၊ ၁၂:၀၀နာရီ  
၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်ချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း၊ စီမံရေးဌာန/ဘဏ္ဍာရေးဌာန ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၁၂၃

**စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန(စီမံကိန်း)၊ ဝန်ကြီးရုံး ရုံးအမှတ်(၁)၊ နေပြည်တော်**

၁။ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးတွင် အသုံးပြုမည့် ရုံးသုံးစက်ကိရိယာများနှင့် ရုံးသုံးပရိဘောဂများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံများကို စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန(စီမံကိန်း)၊ ဝန်ကြီးရုံး ရုံးအမှတ်(၁)တွင် သတင်းစာကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ၅-၇-၂၀၁၆ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၇၁၂ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့ (ဝယ်ယူရေးကော်မတီ)မှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများတွင် ရုံးလုပ်ငန်းများသုံးစွဲရန်အတွက် မော်တော်ယာဉ်အမျိုးမျိုးကို ဝယ်ယူလိုပါ၍ နိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် တင်ဒါစည်းကမ်းများကို ရခိုင်ပြည်နယ် စီမံကိန်းဦးစီးရုံးတွင် ၂၈-၆-၂၀၁၆ရက်တွင် စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၇-၇-၂၀၁၆ ရက် ၁၂:၀၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်ရောင်းချမည့်နေ့ရက်နှင့် အချိန်ကို သီးခြား ထပ်မံကြေညာပါမည်။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရခိုင်ပြည်နယ်စီမံကိန်းဦးစီးရုံး၊ စစ်တွေမြို့၊ ဖုန်း-၀၄၃-၂၁၃၁၄၊ ၀၄၃-၂၄၁၈၄ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

(ဝယ်ယူရေးကော်မတီ) ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ စစ်တွေမြို့

**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန(မန္တလေးရုံးခွဲ) မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မန္တလေး အဝေးသင်တက္ကသိုလ်တွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

(၁) စက်ပစ္စည်းများ  
(၂) ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ  
(၃) ပရိဘောဂပစ္စည်းများ

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၂၂-၆-၂၀၁၆ရက် တွင် စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၀-၇-၂၀၁၆ ရက် ၁၆:၃၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံကို ဌာနခွဲမှူး(ဘဏ္ဍာ)ထံတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ပုံစံတင်သွင်းရမည့်နေရာမှာ ပါမောက္ခချုပ်ရုံးခန်းရှိ တင်ဒါပုံစံအတွင်းသို့ ထည့်သွင်းလျှောက်ထားရပါမည်။

၄။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၂-၆၅၅၅၇၊ ၀၂-၆၅၅၄၆၊ ၀၉-၇၉၂၀၁၃၅၄၊ ၀၉-၄၇၃၁၄၁၄၀၇တို့သို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးကော်မတီ မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ်

**လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ် ကတ္တရာအိတ်ဖွင့်တင်ဒါအမှတ်(၁)ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ လမ်းဦးစီးဌာန၏ ခရိုင်အဖွဲ့များမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် လမ်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့်ကတ္တရာများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

စဉ်	ပြည်နယ်	ပစ္စည်းအမျိုးအစား	အရေအတွက်
(က)	ရှမ်း(တောင်)	ကတ္တရာ(၈၀/၁၀၀)	၂၆၀၀ တန်
(ခ)	ရှမ်း(မြောက်)	ကတ္တရာ(၈၀/၁၀၀)	၂၀၀၀ တန်
(ဂ)	ရှမ်း(အရှေ့)	ကတ္တရာ(၈၀/၁၀၀)	၆၀၀ တန်

**စုစုပေါင်း ၅၂၀၀ တန်**

(ဃ) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၂၅-၆-၂၀၁၆ ရက်မှ ၂-၇-၂၀၁၆ ရက်ထိ နံနက် ၉:၀၀ နာရီမှ ၁၆:၀၀ နာရီ (ရုံးချိန်အတွင်း)

(င) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြရုံး)၊ တောင်ကြီးမြို့။

(စ) တင်ဒါလျှောက်လွှာပိတ်ရက် - ၃-၇-၂၀၁၆ ရက် မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီ

(ဆ) တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၄-၇-၂၀၁၆ ရက် ၁၃:၀၀ နာရီ

၂။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံးသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်း-၀၈၁-၂၁၂၀၁၀၆၊ ၀၈၁-၂၁၂၀၁၅၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ကတ္တရာတင်ဒါစီစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ

**လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့ (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းလက်အောက်ရှိ ခရိုင်/မြို့နယ်များ တွင် ဓာတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား Turnkey စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	တင်ဒါပုံစံ ရောင်းချမည့်ရက်	တင်ဒါလက်ခံ/ ပိတ်မည့်ရက်/အချိန်
(က)	2-1(T)/MES/2016-2017	ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်ရှိ ၃၃ကေဗီ၊ ၈၈၀-၂ ဓာတ်အားလိုင်း(၂)မိုင် အား ACSR 185mm <sup>2</sup> ဖြင့် အစားထိုးလုပ်လည် တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း	၂၀-၆-၂၀၁၆	၁၈-၇-၂၀၁၆ ၁၃:၀၀နာရီ

၂။ တင်ဒါစီစစ်ရွေးချယ်မည့်ရက်အား ထပ်မံအကြောင်းကြားပါမည်။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင်လာရောက် စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း (ရုံးချုပ်) ၂၇လမ်း၊ ၇၇x၇၈ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၂-၇၃၈၀၁

**G.E.C (ပညာရေး)၏ အမြတ်ဝေစုခွဲဝေပေးခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ် G.E.C(ပညာရေး) သမဝါယမအသင်းလိမိတက်၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ နှစ်ပတ်လည်စည်းဝေပွဲ ၁၉-၆-၂၀၁၆ ရက်တွင် အသင်းသားများ၏ အမြတ်ဝေစုအဖြစ် တစ်ဦးလျှင် ၈၅၀/-/နှုန်းဖြင့် အစုပြည့်အသင်းသား ၆၃၉ ဦးအတွက် ၅၄၃၅၀၀/-/ကို အသင်းပစ္စည်းမှ အသင်းသားများသို့ ခွဲဝေပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ G.E.C(ပညာရေး) တာမွေမြို့နယ်

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေးဌာနခွဲသည် ပြည်သူ့လူထု ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သည့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းခြင်း လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သော Dengue Test-Kit Abate(1% Temephos SG) Malathion 95% TG များဝယ်ယူရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

တင်ဒါစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို ညွှန်ကြားရေးမှူး (ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေး)၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄၇)၊ နေပြည်တော်သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ - ၂၇-၆-၂၀၁၆ ရက်**

**စတင်ရောင်းချမည့်ရက်**

တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၁-၇-၂၀၁၆ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၂:၀၀ နာရီ

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- ၀၆၇-၄၃၁၀၇၇၊ ၀၆၇-၄၃၁၀၈၁၊ ၀၆၇-၄၃၁၀၈၅

ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေးဌာနခွဲ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန

**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန(ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) ဘွဲ့လွန်အသုံးချဘွဲ့မိဗေဒဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဘွဲ့လွန်အသုံးချဘွဲ့မိဗေဒဌာနတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အောက်ပါပစ္စည်းကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာများ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-

လက်တွေ့ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်း (၁) မျိုး

(1) Energy Dispersive X-ray Fluorescence Spectrometer

၂။ အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာပိတ်ရက်မှာ ၂၀-၇-၂၀၁၆ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ၁၆:၀၀ နာရီဖြစ်ပါ၍ ဘွဲ့လွန်အသုံးချဘွဲ့မိဗေဒဌာနသို့ နမူနာပစ္စည်း(သို့မဟုတ်) ပုံပြပစ္စည်းစာတမ်းများနှင့်အတူ အရောက်ပေးပို့တင်သွင်းရပါမည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းလွှာပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ရုံးချိန်အတွင်းဝယ်ယူ နိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၁-၆၆၁၅၈၊ ၀၁-၆၆၄၈၄၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဘွဲ့လွန်အသုံးချဘွဲ့မိဗေဒဌာန

**စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်ခရိုင်နှင့် ကော့သောင်းခရိုင်ရှိ နှစ်ရှည်ပင်များ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေး ခြံများ၌ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ဆောက်လုပ်မည့် ခြံတာဝန်ခံရုံး (၃၀'x၂၀'x၁၅')(၅)ရုံး တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် - ၃၀-၆-၂၀၁၆ ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း)

တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်/အချိန် - ၂၅-၇-၂၀၁၆ ရက် (ညနေ ၃:၀၀ နာရီ)

၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းများနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး၊ ဗျောတောဝရပ်ကွက်၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဖုန်း-၀၅၉၂-၂၀၁၂၁ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့

**လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့ (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းလက်အောက်ရှိ ခရိုင်/မြို့နယ်များ တွင် ဓာတ်အားလိုင်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား Turnkey စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	တင်ဒါပုံစံ ရောင်းချမည့်ရက်	တင်ဒါလက်ခံ/ ပိတ်မည့်ရက်/အချိန်
(က)	2-1(T)/MES/2016-2017	ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်ရှိ ၃၃ကေဗီ၊ ၈၈၀-၂ ဓာတ်အားလိုင်း(၂)မိုင် အား ACSR 185mm <sup>2</sup> ဖြင့် အစားထိုးလုပ်လည် တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း	၂၀-၆-၂၀၁၆	၁၈-၇-၂၀၁၆ ၁၃:၀၀နာရီ

၂။ တင်ဒါစီစစ်ရွေးချယ်မည့်ရက်အား ထပ်မံအကြောင်းကြားပါမည်။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင်လာရောက် စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း (ရုံးချုပ်) ၂၇လမ်း၊ ၇၇x၇၈ကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၂-၇၃၈၀၁

**မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ပစ္စည်းကုန်သည်များနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ မြန်မာနိုင်ငံဆေးနှင့်ပစ္စည်းကုန်သည်များနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ (၁၄)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အသင်းသားစုံညီအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၄ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ် ၂၉ ရှိ UMFCO Office Tower (ပထမထပ်) မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။**

အသင်းဝင်များထံ ဖိတ်စာများ ကြိုတင်ပေးပို့ထားပြီးဖြစ်ရာ ဖိတ်စာ ရသည့်ဖြစ်စေ၊ မရသည့်ဖြစ်စေ အစည်းအဝေးသို့ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြ ပါရန် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့က ဖိတ်ကြားထားပါသည်။

**ဖခင်အမည်မှန်**

မူဆယ်မြို့၊ အထက(၁) ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်၊ အဋ္ဌမတန်း(A) မှ မောင်အောင်ကျော်ဦး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဆော်ရင်မြင့် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးဆော်ရင်မြင့် ၁၃/မဆတ(နိုင်)၀၃၀၈၇၆

**အမည်ပြောင်း**

ဦးဟော်ကော်၏သမီး မူဆယ်မြို့၊ အထက(၁)၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ် အဋ္ဌမတန်းမှ မဟိုချီစင်အား မဟော်ချင်ကျင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်၊ မဟော်ချင်ကျင် MESS-၀၄၇၇၆

**ဖခင်အမည်မှန်**

မိတ္ထီလာမြို့၊ ကွက်ငယ်ရွာအုပ်စု၊ အမှတ် ၅၊ အထကခွဲ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မောင်ချစ်မင်းသူ၊ အဋ္ဌမတန်းမှ မမြစန္ဒာဦး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဘချစ် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးဘချစ်

**ဖခင်အမည်မှန်**

မိတ္ထီလာမြို့၊ ချည်စက် အထက၊ စတုတ္ထတန်း(ခ)မှ မောင်လှမ်းပြည့်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးထင်လင်းမောင် ၉/မထလ(နိုင်)၂၀၈၃၂၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးထင်လင်းမောင်

**ဖခင်အမည်မှန်**

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ မင်းဆွေနှစ်ကျေးရွာ၊ စိုင်းပြင် အထက နဝမတန်းမှ မခင်နှင်းဝေ၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးညွန့်ရွှေ ၅/ဒပယ(နိုင်)၀၆၉၁၂၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးညွန့်ရွှေ

**ဖခင်အမည်မှန်**

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ မင်းဆွေနှစ်ကျေးရွာ၊ စိုင်းပြင် အထက နဝမတန်းမှ မခင်နှင်းဝေ၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးညွန့်ရွှေ ၅/ဒပယ(နိုင်)၀၆၉၁၂၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးစော်မင်းလှိုင်

**ဖခင်အမည်မှန်**

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ မင်းဆွေနှစ်ကျေးရွာ၊ ရေဦးမြို့၊ ဇွဲသန်ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း နဝမတန်းမှ မောင်ထက်မြတ်သူ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမြင့်ဦး ၅/ဒပယ(နိုင်)၀၆၉၀၇၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးမြင့်ဦး

**မိခင်အမည်မှန်**

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ မင်းဆွေနှစ်ကျေးရွာ၊ စိုင်းပြင်အထက နဝမတန်းမှ မစုဝေဖြိုး၏ မိခင်အမည်မှန်မှာ ဒေါ်ခင်စော ၅/ဒပယ(နိုင်)၀၆၉၀၇၆ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒေါ်ခင်စော

**ဖခင်အမည်မှန်**

ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ မင်းဆွေနှစ်ကျေးရွာ၊ ရေဦးမြို့၊ ဇွဲသန်ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မမြိုးအိဝေ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းနိုင် ၅/ဒပယ(နိုင်)၀၆၉၀၇၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးဝင်းနိုင်

**အမည်ပြောင်း**

ဦးမျိုးမြင့်၏သမီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယင်းမာပင်ခရိုင်၊ ပုလဲမြို့နယ်၊ ကန်ဒေါင့်ကျေးရွာ အထက သတ္တမတန်းမှ မအိကောနိုင်မျိုးအား မယုန်းကြည်ဖြူဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

မယုန်းကြည်ဖြူ

**အမည်ပြောင်း**

မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဥပုသ်တော်ရပ်၊ အထက(၃၃)၊ နဝမတန်းမှ ဦးအောင်နိုင်ဦး၏ သမီး မသိသ်အား မသိရီလင်းလက်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

မသိရီလင်းလက်

**အမည်ပြောင်း**

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တန့်ဆည်မြို့၊ ဝေါ်ဦးရပ်ကွက်နေ ဦးမြင့်ဇေ၊ ဒေါ်တင်တင်စိုးတို့၏သမီး အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း အထက(၁)တန့်ဆည်မြို့၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(A)မှ မတင်စာဖြင့်အား မလေးပြေဦးဟု အမည်ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

မလေးပြေဦး

**ဖခင်အမည်မှန်**

မိုးကောင်းမြို့၊ သိုက်ဝါးကုန်းကျေးရွာ၊ အထက(ခွဲ)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(A)မှ မဖြိုးဖြိုးငယ်၊ သတ္တမတန်း(A)မှ မဇူးလင်းဝေ၊ ပဉ္စမတန်း(A)မှ မဖြိုးဖြိုးဝေတို့၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမောင်ဌေး ၁/မကတ(နိုင်)၀၃၀၅၅၇ ဖြစ်ပါသည်။

ဦးမောင်ဌေး















- စည်းကမ်းကို အတိအကျအောင် ဖော်ပြပါသည်။ စနစ်ကို တည်ဆောက်ပါသည်။ ပညာဖြင့် အလုပ်ဆောင်ပါသည်။
- လာပါ။ လေ့လာပါ။ နှိုင်းယှဉ်ပါ။ သာတယ်ထင်မှ အပ်ပါ။

ဒေါက်တာအောင်မျိုးမင်းနှင့် ဦးထွန်းအောင်ကျော် ဦးစီးသော...



**United Education Centre**  
ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း  
**KG - Grade 10**  
အဆင့်မြင့်ဘောအိမ်နှင့် DAY CAMP

အဆင့်မြင့်ဘောအိမ်

၇၊ ၈၊ ၉၊ ၁၀ တန်းများအတွက် ကျောင်းသားဆောင်၊ ကျောင်းသူဆောင် သီးသန့်ထားရှိပါသည်။ တည်ထောင်သူများကိုယ်တိုင် အဆောင်များတွင် အနီးကပ် နေထိုင်စောင့်ရှောက်ပါသည်။ **Air-con** တပ် အိပ်ခန်းများနှင့် စာသင်ခန်းများ ထားရှိပါသည်။

**DAY CAMP** - (၄) တန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ **SPECIAL CAMP** တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပါသည်။ အိပ်ခန်းမရှိသော အဆောင်များတွင် ဝတ်စုံအင်္ကျီများ ပြန်မကြည့်နိုင်သော မိဘများအတွက် ရည်ရွယ်ပါသည်။ သင်ကြား၊ လေ့ကျင့်၊ ပြေဆိုမှုပြုလုပ်ပုံ၍ ကျွဲရင်ထပ်ယူရန် မလိုတော့ပါ။

- မူလတန်း၊ အလယ်တန်း** - **English 4 - skills**၊ ပန်းချီ၊ ကွန်ပျူတာ၊ **Kids invent** စသော **Extracurricular Activities** များ ပါဝင်ပါသည်။
- **Limited Class size** များဖြစ်ပါသဖြင့် ကြိုတင်အပ်နှံမှ နေရာသေချာမည်။ (ကျောင်းကားရှိပါသည်။)
  - (၄) ထပ် အဆင့်မြင့်ကျောင်းဆောင်သစ်ကြီး၏ **Air-con** တပ် စာသင်ခန်းကျယ်ကြီးများတွင် ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ သင်ကြားစေမည်။
- ကျောင်း: ● အမှတ် (၄၁)၊ ချွေရတနာလမ်း၊ အောင်မြေသာစည်အိမ်ရာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph: 01 539875, 09 31 558973, 09 79 3893725, 09 51 57988, 09 51 62238
- ကျောင်းသူဆောင်: ● ခြံအမှတ် (၁၅) **A** နှင့် **B** ဝိသိယဗိမ္မာန် (၅) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
- ကျောင်းသားဆောင်: ● ခြံအမှတ် (၄) ဝိသိယဗိမ္မာန် (၅) လမ်း၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**26TH JUNE 2016 11AM - 3 PM**

**SUMMIT PARKVIEW HOTEL**

**The Biggest EDUCATION MALAYSIA OPEN DAY Myanmar**

မလေးရှားတက္ကသိုလ်များမှ တာဝန်ခံ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် တစ်ဦးချင်း တွေ့ဆုံပြီး မိမိ၏ ပညာရေးလမ်းကြောင်းကို မေးမြန်းစုံစမ်း အကြံဉာဏ်ရယူနိုင်သည့် အပြင် ဝိဇ္ဇာကိစ္စများကိုလည်း မေးမြန်းနိုင်သည့် အထူးသီးသန့် အစီအစဉ်။

- လေယာဉ်လက်မှတ် အခမဲ့\* ပညာရေးပြပွဲ ကာလအတွင်း ကျောင်းလျှောက်ပါက
- စကောလားရှစ် ၁၀ တန်းအောင်များနှင့် ဘွဲ့ရများအတွက် စကောလားရှစ် အခွင့်အရေးများ (မိမိ၏ ပညာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို ယူလာပါ။)
- အဆင်ပြေ ကောင်းမွန် သော ပညာရေးလမ်းကြောင်း စရိတ်သက်သာသော နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု အောင်လက်မှတ်- ယူကေ၊ အမေရိကန် (သို့) ဩစတေးလျ ပညာရေးကို မလေးရှားတွင် ရွေးချယ် နိုင်ပါသည်။

စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များရှိပါသည်။

Find more details about the expo and pre-registration: [www.facebook.com/expomyanmar](http://www.facebook.com/expomyanmar) | အသေးစိတ်သိလိုပါက 0095 9 506 2891 / 95 9 253 066 202



**Make other tummies jealous. Because you can.**

Pre-book^ and enjoy more meal options to choose from and be guaranteed of your meal of choice and a happy belly.

**Singapore (direct) Hot Fare from USD 59**

jetstar.com Jetstar

Hot Fare has limited availability, until sold out. Hot Fare is one way Economy Starter fare (including airport taxes and fees) with 7kg carry-on baggage only. \*Meals can be pre-purchased on selected Jetstar Asia flights, up to 24 hours before your scheduled departure time. Conditions apply. Selected travel periods and seat availability apply. Availability is limited (not available on all flights, school holidays and weekends). Conditions apply, including Jetstar's Conditions of Carriage. Jetstar Asia Airways Pte Ltd.

ထိတွေ့ရန်မလိုပဲ စတုရန်းပိုင်းအတွင်း အဝေးမှ အဖျားတိုင်းနိုင်သော

**THERMOFOCUS® သာမိုမီတာ**

အဖျားတိုင်းရာတွင် ကူးစက်ရောဂါများမှ ကင်းဝေးနိုင်ပါပြီ။



အိပ်ပျော်နေတဲ့ကလေးကို အဖျားတိုင်းဖို့ မေမေနှုံးစရာမလိုတော့ဘူးနော် ...

လူကြီး၊ လူငယ်မရွေး

ဆက်သွယ်ရန်... **NANOVA** Co., Ltd. အမှတ် ၃၃ (ဘီ) ပြည်ထောင်စုရိပ်သာလမ်း၊ အင်္ဂါမြို့နယ်။ 09 977 300 300, 09 977 400 400

ဆေးဆိုင်၊ ဆေးခန်းများ၊ Super Market များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 6J/2785 Mitsubishi Canter Light Truck ယာဉ်လက်ဝယ် ရှိသူ ဦးစန်းမောင် ၅/ကနန(နိုင်) ၀၀၆၀၂၇၇ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ (ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 8J/6029 Shwe Tarigan (Bus) Bus (4x2)@ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခင်နွယ်ထွေး ၃/ဘအန(နိုင်)၁၃၆၅၅၅၈ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ (ရွာသာကြီး)၊ ရန်ကုန်မြို့။

**FAME Mangosteen** Natural antibiotics မင်္ဂလာသီးသေး

ISO 9001 : 2015, ISO 14001 : 2015, OHSAS 18001 : 2007, GMP Certified, Organic Certified

TMR 013084 (0118) ၂/၂၀၁၅ တာဝထလ (တို) တ်၅၇

**FAME Resveratrol** Cellular Energy Booster ရေပျစ်သီးသေး

ISO 9001 : 2015, ISO 14001 : 2015, OHSAS 18001 : 2007, GMP Certified, Organic Certified

TMR 013019 (0118) ၂/၂၀၁၅ တာဝထလ (တို) တ်၅၇

ပိုင်ဆိုင်ခွင့်မှတ်ပုံတင် ဖျောက်ဆုံးလျှောက်ထားခြင်း

ကျွန်တော် ဦးစိုးလွင် ၁၂/ဗတတ(နိုင်) ၀၃၃၅၈၈၈ လူနေရိပ်ခန်း၊ အထောက်အပံ့အမှတ် C (4)၊ အခန်းအမှတ် (၂) ပိုင်ဆိုင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်မှာ ခရီးသွားရင်း ဖျောက်ဆုံးသွားပါသည်။ ယခု၎င်းပိုင်ဆိုင်ခွင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အား အသစ်လျှောက်ရန်အတွက် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစိုးလွင် ၁၂/ ဗတတ(နိုင်)၀၃၃၅၈၈ ဖုန်း-၀၉-၅၁၆၃၁၆၂

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၂၆၁/၉၅၅၂၀ ဗွန်ဒါ Click 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစန်းထက်အောင် ၁၀/မလမ(နိုင်)၁၈၇၃၃၅၇ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ပြည်နယ်ဦးစီးရုံးရုံး (မော်လမြိုင်မြို့)။

မော်တော်ဆိုင်ကယ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

မော်တော်ဆိုင်ကယ်အမှတ် ၁၃၁/၉၂၁၈ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစောယုမင်း ၁၀/ကထန(နိုင်)၁၉၉၆၂၇ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မော်လမြိုင်မြို့)။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၅၇/၅၇၅၅၂ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဖားကန့်နစ်ခြင်းအသင်းတော် ပိုင်က (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများနှင့်အတူ တင်ပြသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ပြည်နယ်ရုံး (မြစ်ကြီးနားမြို့)။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၂၆၁/၆၉၁၇၄ Streek Scoopy ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ရီလျှိုးဦးအိ ၅/ကလထ(နိုင်)၁၂၅၅၁၄၇ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး ကလေးမြို့။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၁၈၁/၉၆၆၃၆ Luojia 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဖိုးမင်း ၁၃/ဇ/မာမ(နိုင်)၀၁၆၀၇၈၈ (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း) မန္တလေးမြို့။

မောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 1H/9382၏ မောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်မောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း) မန္တလေးမြို့။

မောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 9H/6392 ၏ မောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်မောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အမှတ်ပိုင်) ရန်ကုန်မြို့။





21st Years ANNIVERSARY

၂၁-နှစ်ပြည့် ကံဝမ်းပွဲတော်

အိမ်နှင့်ရဲ့ ကားကံထူးရှင်နှစ်ဦး ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါပြီ...



နောက်ထပ် ကား 7 စီးနဲ့

တန်ဖိုးကြီးဆုံးပေါင်းများစွာကို အောက်တိုဘာလအထိ ကံထူးခွင့်ရှိနေပါသေးတယ်...

Table with 6 columns and 10 rows containing car specifications, prices, and contact information for E-LAN.











**ဖခင်အမည်မှန်**  
မော်လမြိုင်မြို့၊ ဖန်းဘဲတန်းရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁)၊ အထက တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(A)မှ မသင်းမြတ်ဝေ၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစောငြိမ်းသို့ ကံ ၃/လကန (နိုင်) ၁၀၃၈၁၈ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးစောငြိမ်းသို့ကံ

**ဖခင်အမည်မှန်**  
မော်လမြိုင်မြို့၊ ရွှေမြိုင်သီရိရပ်ကွက်ရှိ (၃) အထက(ခွဲ)နဝမတန်း(B)မှ မောင်အိန်မွန်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမြင့်စိန် ၃/ကကရ (နိုင်)၀၅၁၄၆၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးမြင့်စိန်

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးကျော်တင်၏သမီး စစ်တွေမြို့၊ အထက(ခွဲ)၊ လ(၈)၊ မကျည်းမြိုင်စတုတ္ထတန်းမှ မသင်းသီရိအောင်အား မသန်းရတီအောင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မသန်းရတီအောင်

**ဖခင်အမည်မှန်**  
အထက(မင်းခဲ)သတ္တမတန်းမှ မောင်ခိုင်မြတ်ထွန်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်သန်း ၁၁/ကတန (နိုင်)၀၆၈၉၅၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်သန်း

**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ဗန်းမော်တက္ကသိုလ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ဗန်းမော်တက္ကသိုလ်တွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ပစ္စည်းများကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၁။ လက်တွေ့စနစ်သုံးပစ္စည်းများ(Lab Equipment)  
၂။ စက်ပစ္စည်းများ(Machinery Equipment)  
၃။ ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ(Office Equipment)  
၄။ ပရိဘောဂပစ္စည်းများ(Furniture)  
၅။ Educational Books

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၂၀-၆-၂၀၁၆ရက်တွင်စတင်၍ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၀-၇-၂၀၁၆ရက် ၁၆:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်လိပ်စာနှင့် တင်သွင်းရမည့်လိပ်စာမှာ ဘဏ္ဍာဌာန၊ ဗန်းမော်တက္ကသိုလ်၊ ဗန်းမော်မြို့ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၀၃၇၃၂၊ ၀၉-၂၅၀၀၈၆၇၂၊ ၀၉-၃၀၁၃၇၉၂၊ ၀၉-၄၀၀၀၃၇၃၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးကော်မတီ ဗန်းမော်တက္ကသိုလ်**

**ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း**  
မိုးကုတ်မြို့၊ သတိပဋ္ဌာန် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနဌာနက **ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒ** အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ၊ သကျသီဟပရိယတ္တိသာသနဟိတဓရ ဂုဏ်သိက္ခ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီး သက်တော်(၈၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၆၂)ပါ

မိုးကုတ်မြို့၊ သတိပဋ္ဌာန်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနဌာနက ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒ သက်တော်(၈၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၆၂)ပါသည် (၁၃၇၈ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၉ရက်) ၃၀-၅-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၄နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံ ပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၂၀-၆-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် ဘဒ္ဒန္တသုန္ဒ (နိုင်ငံတော်မဟာကမ္မဋ္ဌာနစရိယ၊ ဓမ္မကထိက ဗဟုဇနဟိတဓရ-ဓမ္မရသီရိမိုးကုတ်ရိပ်သာကျောင်းဆရာတော်၊ ၂၁-၆-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် အရှင်ပညာနန္ဒ (ဓမ္မကထိက ဗဟုဇနဟိတဓရ) သီတဂူကြယ်တပွင့်ဆရာတော်၊ ၂၂-၆-၂၀၁၆ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ဘဒ္ဒန္တအရှင်ကောမလ (ပါဠိပါရဂူ)ရွှေမဂ္ဂင်ကျောင်းဆရာတော်၊ ၂၃-၆-၂၀၁၆ရက်(ကြာသပတေးနေ့)တွင် အရှင်ကောသရ(နယ်လှည့်သာသနာပြု ဓမ္မကထိက)နှင့် ၂၄-၆-၂၀၁၆ရက်(သောကြာနေ့)တွင် အရှင်သုမင်္ဂလ ဒယအိုးဆရာတော်(မှော်ဘီ)တို့မှ ညစဉ် ဂုဏ်ရီမှ စ၍ တရားတော်များဖြင့် ပူဇော်ကြပါမည်။ ၂၅-၆-၂၀၁၆ရက်တွင် ဆိုင်းအဖွဲ့ဖြင့် ဧယုဒကျုံးပွဲတော်စဉ်စဉ်၍ ၂၆-၆-၂၀၁၆ရက် ဘာဂုဏ်ဋ္ဌန အနိမ္မိအဂ္ဂိဗျာပပုဂ္ဂိုလ်ကြီးကို မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပူဇော်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်ရိုးမှ တပည့်သံဃာ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

**ဗျာပနကျင်းပရေးကော်မတီ၊ မိုးကုတ်မြို့**

**တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက် ပြောင်းလဲကြောင်းကြေညာခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ လမ်းအထူးအဖွဲ့(၇)၊ ကလေးဝါမြို့မှချင်း ပြည်နယ်အတွင်း တည်ဆောက်ရေး သုံးပစ္စည်းဝယ်ယူရေးနှင့် မြေကြီးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ကြော်ငြာအား ၁၁-၆-၂၀၁၆ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ(၂၂)နှင့် (၃၀)တွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်း ခေါ်ယူခဲ့ပါသည်။

၂။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား မူလသတ်မှတ်ခဲ့သည့် ၂၄-၆-၂၀၁၆ရက် ၁၃:၀၀နာရီအစား ၂၈-၆-၂၀၁၆ရက် ရုံးချိန်အတွင်းသို့ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**တင်ဒါစစ်စစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ လမ်းဦးစီးဌာန လမ်းအထူးအဖွဲ့(၇)**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးခင်မောင်ကြီး (မြင်းမှ၊ ရွှေသင်းမာ) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အသက်(၈၈)နှစ်**

ဒေါ်ခင်စိုးဦး(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငွေတိုက်ဦးစီးဌာန)၏ချစ်လှစွာသောဖခင် ဦးခင်မောင်ကြီးသည် ၆-၆-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၅:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**သုဇယျင်ချင်းများ Nineteen Ninety One JEO Group Band(DHSHD)**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
နေပြည်တော်၊ ဗဟိုဌာန၊ ဗဟိုဌာန၊ ရွာကောက်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၄/ရွာကောက်၊ မြေကွက် / ဦးပိုင်အမှတ်၂၅ ၊ ဧရိယာ ၀၃၁၁၂၄၂၂ စတုဂံ ဒေါ်ကျင်စိန် အမည်ပေါက် ဘိုးဘဝင် မြေကွက်အား အမည် ဒေါ်ခင်အံ့ဖြင့် ၉/၀၈(နိုင်)၀၅၄၈၉၇(ဘ)ဦးအေးမောင်က ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး ဘိုးဘဝင်မြေကွက်ခွဲ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများ အနေဖြင့် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံး အမိန့်၊ ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်ကျောင်း၊ နိဗ္ဗာန်ယာဉ် ဒါယကာကြီး ဦးရန်ရှင်း အသက်(၈၇)နှစ်**

မန္တလေးမြို့နေ ဦးရဲမြင့်ဝင်း-ဒေါ်ခင်စန်းရီတို့၏ချစ်လှစွာ သောဖခင်ကြီး ရွှေရီရှင်း-ပိုးထည်တိုက်၊ ရွှေရီရှင်း-ကုန်မျိုးစုံ ရောင်းဝယ်ရေးနှင့် Y.S အုတ်လုပ်ငန်းပိုင်ရှင် ဦးရန်ရှင်းသည် ၂၂-၆-၂၀၁၆ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

**Kyaw Nyo Myat Trading Co.,Ltd. အောင်မြန်မာလျှပ်စစ်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး**

**တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက် ပြောင်းလဲကြောင်း ကြေညာခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ဖလမ်းခရိုင်၊ ဖလမ်းမြို့မှ ချင်းပြည်နယ် အတွင်း တည်ဆောက်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန်အတွက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ကြော်ငြာအား ၁၁-၆-၂၀၁၆ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ (၂၂)နှင့် (၃၀) တွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်း ခေါ်ယူခဲ့ပါသည်။

၂။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား လုပ်ငန်းအခြေအနေအရ မူလ သတ်မှတ်ခဲ့သည့် ၂၄-၆-၂၀၁၆ရက် ၁၃:၀၀နာရီအစား ၂၈-၆-၂၀၁၆ ရက် ရုံးချိန်အတွင်းသို့ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

**တင်ဒါစစ်စစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ လမ်းဦးစီးဌာန ဖလမ်းခရိုင်**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ နိဗ္ဗာန်ယာဉ် ဒါယကာကြီး ဦးရန်ရှင်း (ရွှေရီရှင်း-ပိုးထည်တိုက်၊ ရွှေရီရှင်း-ကုန်မျိုးစုံရောင်းဝယ်ရေးနှင့် Y.Sအုတ်လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်) အသက်(၈၇)နှစ်**

အမရပူရမြို့၊ ထန်းတပင်ရပ်နေ ဒေါ်ကျင်ကျင်စန်း၊ ဦးအေးကိုကို-ဒေါ်မော်မော်ခိုင်၊ ဒေါ်ဒွေးဒွေးဝင်း၊ ဦးချစ်ကိုကို၊ မန္တလေးမြို့နေဦးရဲမြင့်ဝင်း-ဒေါ်ခင်စန်းရီ၊ ဒေါ်စန်း စန်းဝင်း၊ ဒေါ်စန်းစန်းလှိုင်၊ ဦးအောင်ကိုကို-ဒေါ်သင်းသင်းမော်၊ ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မရည်မွန်ကိုကို၊ မောင်ကောင်းထက်ကိုကို၊ မချစ်စုကိုကို၊ မောင်ရဲလှိုင်ဦး၊ မစင်စင်ရဲမြင့်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီး၊ ဒေါ်လှရီ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၂၂-၆-၂၀၁၆ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက်၇:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၆-၂၀၁၆ရက်(သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ၁နာရီတွင် တောင်းအင်းမြောက်အင်းသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ခိုးရပ်ဝေးမှ မိတ်သဟာများအား အသိပေးအကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
နေပြည်တော်၊ ဗဟိုဌာန၊ ဗဟိုဌာန၊ ရွာကောက်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၄/ရွာကောက်၊ မြေကွက် / ဦးပိုင်အမှတ် ၂၅ ၊ ဧရိယာ ၀၃၁၁၂၄၂၂ စတုဂံ ဒေါ်ကျင်စိန် အမည်ပေါက် ဘိုးဘဝင် မြေကွက်အား အမည် ဒေါ်ခင်အံ့ဖြင့် ၉/၀၈(နိုင်)၀၀၈၄၈၇ (ဘ)ဦးအေးမောင်က ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီးဘိုးဘဝင်မြေကွက် ခွဲ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံး အမိန့်၊ ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးမြင့်သိန်း (မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁၊ ရန်ကုန်-ငြိမ်း) အသက်(၈၃)နှစ်**

ခင်မင်ရပါသော ဒေါက်တာဒေါ်မြင့်မြင့်တင်၏ခင်ပွန်း၊ ငယ်သူငယ်ချင်း ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးမြင့်သိန်းသည် ၁၀-၆-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့)တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၌ ကွယ်လွန်ကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် ၁၉၅၇ ခုနှစ်၊ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း(၆၀)ခန့်က ရန်ကုန်ဆေးတက္ကသိုလ် နှင့် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ ရန်ကုန်ဒီပရင်သားဖွားစီးယပ်ဆေးရုံကြီးတို့တွင် အလုပ်သင် ဆရာဝန် House Surgeon များအဖြစ် ရင်းနှီးပျော်ရွှင်စွာ အတူတကွ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ရပ်ဝေးရပ်ရိုး ရောက် ကျန်ရစ်သူသူငယ်ချင်းဆရာဝန်ကြီးများမှလည်း အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲကြရပါသည်။

**ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးကိုလေး (မျက်စိ) ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးသောင်းမြင့် (မှခင်းဆေးပညာ) ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးမြသောင်း(ဆီးရောင်) ဒေါက်တာဦးကျော်စိန်(ညွှန်ကြားရေးမှူး/ကျန်းမာရေး)နှင့် ရပ်ဝေးရပ်ရိုးရောက် ကျန်ရစ်သူ သူငယ်ချင်းဆရာဝန်များ**

**တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက် ပြောင်းလဲကြောင်း ကြေညာခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ဖလမ်းခရိုင်၊ ဖလမ်းမြို့မှ ချင်းပြည်နယ် အတွင်း တည်ဆောက်ရေးသုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန်အတွက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ကြော်ငြာအား ၁၁-၆-၂၀၁၆ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမျက်နှာ (၂၂)နှင့် (၃၀) တွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်း ခေါ်ယူခဲ့ပါသည်။

၂။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား လုပ်ငန်းအခြေအနေအရ မူလ သတ်မှတ်ခဲ့သည့် ၂၄-၆-၂၀၁၆ရက် ၁၃:၀၀နာရီအစား ၂၈-၆-၂၀၁၆ ရက် ရုံးချိန်အတွင်းသို့ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

**တင်ဒါစစ်စစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့ လမ်းဦးစီးဌာန ဖလမ်းခရိုင်**

**ဦးမန်ပင် (U Mang Peng)အသက်(၆၅)နှစ် ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ အိုးအိမ်ဦးစီးဌာန**

ချင်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ မတူပီမြို့နယ်၊ ရေစွာမြို့နယ်ခွဲ၊ လောကန်းကျေးရွာနေ (Pu Mang Daw-Pi Sui Te)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ၃၂ရပ်ကွက်၊ ပုလဲလမ်း၊ အမှတ်(၈-၉၀) နေ( Daw Sui Phir)၏မောင်၊ ချင်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ထန်တလန်မြို့နယ်၊ နရိန်းကျေးရွာနေ(U Le Khaa), U Lian Ko,(U Lian Dung), U Thlaa Chum, Daw Ni Paa တို့၏ညီမောင်၊ မတူပီမြို့နယ်၊ ရေစွာမြို့နယ်ခွဲဆာတဲကျေးရွာနေ (PU Ram Khar), Pi Sui Hmen တို့၏သမီး၊ Daw Ngun Hlaing, U Ni Khar, Daw Hlaing Tial, ဒုရဲအုပ် Hmung Hre, Daw Sui Hlaing, Daw Daa Tin Tling, U Thawng Za UK တို့၏အစ်မ၊ ညီမ၊ Daw Sui Za Hnang၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ခင်မောင်လေး(U.S.A)၊ နီနီလှိုင် B.A(Eng)၊ အင်ဂျာလင်း B.Sc(Zoo)2<sup>nd</sup> Yearတို့၏ ဖခင်သည် ၂၂-၆-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၆-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ဝုသင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေအိမ်နှင့် မြကန်သာ၊ သံလမ်းမှတ်တိုင်၊ အုတ်ကျင်း B.O.C. (အင်းစိန်)တို့မှကားများမွန်းတည့် ၁၂နာရီ၊ မြောက်ဒဂုံ၊ အေးဆိုင်မှတ်တိုင်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတို့တွင်ထွက်ခွာပါမည်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးဟန်တင်ဆွေ၏သား အောင်ပန်း မြို့၊ လှည်းရိုး အထက(ခွဲ)၊ အလက (၃)၊ ဒုတိယတန်းမှ မောင်ဟိန်းထက် အောင်အား မောင်ထွဋ်ဝတ္ထုဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မောင်ထွဋ်ဝတ္ထု

**အမှားပြင်ဆင်ချက်**  
၁၉-၆-၂၀၁၆ ရက် သတင်းစာ တွင် ပါရှိသော မိခင်ကြီးဒေါ်တင်နု (ခ)အိတ်ဘူ (စစ်တွေ) ၏ နာမည်ကို ကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း၌ ကွယ်လွန် သည့်ရက် ၂၆-၆-၂၀၁၆ရက်အား ၂-၆-၂၀၁၆ ရက်ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန်။

**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးမြင့်သိန်း (မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁၊ ရန်ကုန်-ငြိမ်း) အသက်(၈၃)နှစ်**

ခင်မင်ရပါသော ဒေါက်တာဒေါ်မြင့်မြင့်တင်၏ခင်ပွန်း၊ ငယ်သူငယ်ချင်း ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးမြင့်သိန်းသည် ၁၀-၆-၂၀၁၆ ရက် (သောကြာနေ့) တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၌ ကွယ်လွန်ကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ပါမောက္ခဒေါက်တာဦးကိုလေးနှင့်ဇနီး ဒေါက်တာဒေါ်သင်းကြူအေး မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီးမိသားစု 'KL' မျက်စိအထူးကုဆေးတိုက် အမှတ်(၃၃၁)၊ ၈၃ လမ်း၊ ၃၁၃၂လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ တံခွန်တိုင်၊ မဟာရံတံတိုင်း၊ နတ်လမ်း၊ ရေတွင်းရေကန်၊ ရွှေတိုက်စေတီတော် ငှက်ပျောဖူး၊ ရွှေသင်္ကန်းဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ခင်မျိုးလှ (မြန်အောင်) အသက် (၈၅)နှစ်

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်းနှင့် မြန်မာ့ရေနံထွက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း) ဦးသန့်စင်နှင့် ဒေါ်အေးအေးခိုင်တို့၏မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်မျိုးလှသည် ၁၉-၆-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၄:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်နွယ်နွယ်စင် Executive Director FARMER PHOYARZAR CO., LTD.**







မြစ်ကြီးနားမြို့၌  
မတော်တဆ ကျည်ပေါက်ထွက်  
သေဆုံးခဲ့မှုဖြစ်စဉ်နှင့်  
ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သတင်းမှန်  
ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့က  
သတင်းထုတ်ပြန်

၈၁-၈

### ပန်းလှိုင်မြစ် ရေလမ်းကြောင်းအား ခေတ္တပိတ်ထားမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ ပန်းလှိုင်ရေတံခါးစီမံကိန်းတွင် အင်ဂျင်နီယာဘူမိပေဒစူးစမ်းလေ့လာရေးလုပ်ငန်းများအား လှိုင်မြစ်နှင့် ပန်းလှိုင်မြစ်ကြောင်းနှစ်ခု ဆုံရာနေရာမှ ပန်းလှိုင်မြစ်ကြောင်းအထက်ပေ ၃၀၀၀ အတွင်း PONTOON များ ကျောက်ချရပ်နား၍ လွန်တူးစက်များတင်ပြီး အောက်ခံမြေသားစမ်းသပ်မှုများ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ရက်များမှာ ဇွန် ၂၇ ရက်မှ ဇူလိုင် ၃ ရက်ထိ ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ရက်များအတွင်း ပန်းလှိုင်မြစ်ရေလမ်းကြောင်းအား ခေတ္တပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်းသတိပေးနှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။  
(မြန်မာ့အလင်း)



# ရခိုင်ပြည်နယ် ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်း နေ့စဉ်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကုဗပေသန်း ၅၀၀ ကျော် ပို့လွှတ်နေ

သတင်း-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ၊ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်-အောင်ကျော်ဦး

ကျောက်ဖြူ ဇွန် ၂၃

ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း တည်ဆောက်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းမှ တစ်နေ့လျှင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပို့လွှတ်နိုင်မှုပမာဏမှာ နေ့စဉ်ကုဗပေသန်း ၅၀၀ ခန့်ရှိနေကြောင်း ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်း၏ သတင်းအချက်အလက်များအရ သိရသည်။  
ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့စီမံကိန်းကို ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ကမ်းလွန်ဒေသ လုပ်ကွက်အမှတ် A1 နှင့် A3 အပြင် A7 တို့တွင် တူးဖော်ထုတ်ယူနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထွက်ရှိလာသည့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့များကို ပင်လယ်ရေအောက်ပိုက်လိုင်းဖြင့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ဂုံးချိန်ကျေးရွာနှင့် မလကျွန်းရွာအကြားတွင်

တည်ဆောက်ထားသော သဘာဝဓာတ်ငွေ့လက်ခံဖြန့်ဖြူးရေးစခန်းသို့ ပေးပို့နေခြင်းဖြစ်သည်။  
ရွှေသဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်ယူလျက်ရှိသည့် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်မှ သဘာဝဓာတ်ငွေ့များကို ပိုက်လိုင်းဖြင့် သွယ်ယူရာတွင် ကမ်းလွန်ပိုက်လိုင်းအပိုင်းနှင့် ကုန်းတွင်းပိုက်လိုင်းအပိုင်းတို့ ရှိနေသည်။ ကမ်းလွန်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းအပိုင်းသည် ကမ်းလွန်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ တူးဖော်ထွက်ရှိသည့်လုပ်ကွက်မှ ကမ်းခြေအထိ ပင်လယ်ရေအောက်ပိုက်လိုင်းအရှည် ၁၀၆ ကီလိုမီတာရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကုန်းတွင်းသဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းမှာ ပင်လယ်ကမ်းစပ်မှစတင်ကာ ကျောက်ဖြူမြို့မှ ၆ ဒသမ ၄ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ \*



## အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် အားကစားပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၃

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ ရက်တွင်ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် Olympic Day 2016 အားကစားလှုပ်ရှားမှုများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာအိုလံပစ်ကော်မတီတို့၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားအဖွဲ့ချုပ်များမှ သက်ဆိုင်ရာအားကစားနည်းအလိုက် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ဇွန် ၂၃ ရက် နံနက်က ရန်ကုန်မြို့တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း အင်းလျားကန်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံလေ့လျော်အဖွဲ့ချုပ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။  
အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသားတစ်ယောက်လျော်၊ ကယက်လေ့ အမျိုးသမီးတစ်ယောက်လျော်၊ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ○

# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY